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استاندار نسبت به کاهش سطح سفره های آب زیرزمینی هشدار داد :

احتمال بروز فاجعه 
زیست محیطی در استان قم

والدینی که ممانعت کنند، مجرم هستند

ایمان: استاندار قم نسبت به کاهش سطح سفره های آب زیرزمین در قم هشدار داد و گفت: اگر این روند ادامه پیدا کند در 
سالهاي آتي با فاجعه  زیست محیطي در استان روبرو خواهیم بود.

حجت الاسلام والمسلمين صالحي منش در جلسه شوراي حفاظت از منابع آب استان قم كه در تالار امام رضا )ع( استانداري برگزار شد، 
طي سخناني با اشاره به اهميت حياتي منابع آبي و خاكي، بر ضرورت حراست از اين منابع با ارزش خدادادي تاكيد كرد.استاندار قم با اشاره به 
مصرف بالاي آب در بخش كشاورزي،  كاهش سطح سفره هاي آب زيرزميني را از مهمترين دغدغه هاي مسئولين دانست و افزود:  اگر اين روند 
ادامه پيدا كند در سالهاي آتي با فاجعه  زيست محيطي در استان روبرو خواهيم بود.استاندار قم با تاكيد بر تغيير الگوي كشت به عنوان راهكاري 

موثر براي مقابله با بحران كم آبي تصريح كرد: سياست گذاري مسئولان استان بايد در راستاي جلوگيري ....

ایمان: مدیر املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی 
استان قم از اعضای تعاونی های مسکن مهر که به هر دلیل 
ممکن )عدم وجوب شرایط، عدم پیگیری، عدم توان مالی 
و...( انصرافی محسوب شده اند درخواست پیگیری برای رفع 

اثر ثبت شده را دارند.

انصرافی  اعضای  از  عمومی  فراخوانی  در  عليخانی  ابوالفضل 
تعاونی های مسكن مهر استان قم درخواست كرد تا هرچه سريعتر 
نسبت به رفع اثر ثبت شده )استفاده از امكانات دولتی درج شده در 
سيستم فرم ج( اقدام كنند.وی افزود: با عنايت به اينكه در آغاز كار 

تعاونی های مسكن مهر جمع كثيری ....

توسط افراد ناشناس صورت گرفت :

قطع ۷۵ اصله درخت در کمربندي
مدیر املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد:

انصرافی های مسکن مهر 
برای رفع اثر ثبت شده اقدام کنند

وزیر کشور: 

در دفاع از مرزها آمادگی کامل وجود دارد

وزیر آموزش و پرورش: 

تحصیل تا پایان متوسطه اول اجباری است
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آیت الله هاشمی رفسنجانی: 
سیاست خارجی

 عرصه شعار نیست

سخنگوی قوه قضائیه تشریح کرد:
صدور حکم »م.ر« و آخرین وضعیت 

پرونده زنجانی و امیر خسروی
ایمان: رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: سیاست 
جای  به  نباید  و  نیست  عرصه شعار  و  دارد  اصول  خارجی 

استفاده از فرصت ها، به سوی تخریب فرصت ها برویم.
آيت الله »اكبر هاشمی رفسنجانی«روز دوشنبه در ديدار اعضای 

اتاق فكر مسايل بين المللی در معاونت بين المللی دبيرخانه مجمع 
تشخيص مصلحت نظام، اصطلاح منافع ملی و حياتی را دارای 
معانی خاص در سياست خارجی دانست و با اشاره به سفر 

خويش به مسكو در زمان شوروی سابق گفت: ....

ایمان: سخنگوی قوه قضائیه از صدور حکم برای "م. ر" خبر 
داد و اعلام کرد که در این حکم، حبس و جزای نقدی در نظر 

گرفته شده است.
حجت الاسلام غلامحسين محسنی اژه ای در شصت و هشتمين 
نشست خبری سخنگوی قوه قضائيه با بيان اينكه در دوره دوم رياست 

آملی لاريجانی در قوه قضائيه اميدواريم وظايفی كه قانون اساسی 
بر عهده ما گذاشته است به همراه توصيه ها و رهنمودهای مقام 

معظم رهبری اجرايی كنيم، افزود: در حوزه منابع انسانی ....

ایمان:  مدیر حوزه های علمیه از پذیرش 1۷ هزار طلبه در سراسر کشور، در سال تحصیلی 93-94 
خبر داد و گفت: از این تعداد، ظرفیت پذیرش یک هزار 200 طلبه در قم وجود دارد.

آيت الله سيد هاشم حسينی بوشهری بعد از ظهر روز گذشته در نشست خبری با اصحاب رسانه به تشريح 
برنامه های حوزه در سال تحصيلی جديد پرداخت و گفت: در سال آينده با افق ديد وسيع تر و نگاه روشن به نيازهای 
پژوهشی، تبليغی، آموزشی، فرهنگی، و...، برای توسعه كمی و كيفی برنامه ها تلاش خواهد شد. وی، حوزه علميه 
قم را مركز اصلی نشر معارف اهل بيت )ع( خواند و ابراز داشت: تقويت حوزه های علميه استان ها در دستور كار جدی 
قرار دارد؛ به طوری كه برای تحقق اين مهم ساختار جديد مديريت های استانی حوزه در زمينه های امكانات و نيروی 
انسانی طراحی شده است. مدير حوزه های علميه، كيفی سازی برنامه های حوزه های استان ها را از اولويت های مديريت 
حوزه اعلام كرد و ادامه داد: سالانه تعداد زيادی از اساتيد اخلاق، فقه و اصول و... به شهرستان ها اعزام می شوند تا روند 
رشد علمی مدارس علميه شهرستان  ها شتاب بيشتری يابد. آيت الله حسينی بوشهری، تدوين برنامه آموزشی سطح 
يک در مقاطع مختلف سيكل، ديپلم و فارغ التحصيلان دانشگاهی را يكی از برنامه های سال تحصيلی جديد اعلام 
كرد و گفت: در برنامه ريزی جديد تلاش شده كه از نظر علمی و سطح آموزشی، برنامه ها متفاوتی برای طلاب مقاطع 

تحصيلی مختلف طراحی شود. وی ادامه داد: طرح جديد برنامه  آموزشی سطح يک، امسال در تعدادی از مدارس قم 
اجرا خواهد شد و پس از بررسی نقاط قوت و ضعف و رفع كاستی های احتمالی،  در سطح كشور به اجرا در خواهد آمد.

آيت الله حسينی بوشهری، توسعه رشته های تخصصی از 12 رشته به 27 رشته را يكی ديگر از برنامه ها ذكر كرد 
و ابراز داشت: در حال حاضر رشته های تخصصی در 12 استان  در حال اجراست و از قم به ساير استان ها تعميم داده 
شده است. مدير حوزه های علميه در ادامه به پذيرش حدود 17 هزار طلبه در سراسر كشور برای سال تحصيلی جديد 

اشاره كرد و گفت: در قم ظرفيت پذيرش 1200 طلبه وجود دارد.
وی، ظرفيت پذيرش را با توجه به نيازهای جامعه و بين المللی ناچيز خواند و تصريح كرد: به دليل فراهم نبودن زير 

ساخت ها و كمبود امكانات، در جذب داوطلبان ورود به حوزه با محدوديت روبرو هستيم.
آيت الله حسينی بوشهری همچنين به برگزاری دوره تثبيت و اختبار در مدارس اشاره كرد و افزود: طلاب 
جديدالورود با شركت در اين دوره حدودا يک ماهه، با نظام آموزشی حوزه و فرهنگ طلبگی آشنا شده و با آگاهی 
كامل وارد حوزه می شوند. وی در ادامه سخنان خود گفت: سال تحصيلی جديد حوزه های علميه 16 شهريورماه با 

سخنرانی آيت الله مكارم شيرازی آغاز می شود.

مسیر ما اعتدال است
آیت الله حسینی بوشهری خبر داد:

پذیرش 17 هزار طلبه جدید در حوزه های علمیه سراسر کشور

باستناد مجوز هيات مديره سازمان در نظر دارد، خرید، نصب و راه 
اندازی دوربین های نظارت تصویری و متعلقات مربوط و امکان 
مشاهده تصاویر از طريق مناقصه عمومی به اشخاص حقيقی و حقوقی 
واگذار نمايند. لذا متقاضيان می توانند در صورت تمايل از تاريخ نشر آگهی 
نوبت دوم به مدت ده روز کاری به استثنای روزهای تعطيل جهت دريافت 
شرايط و كسب اطلاعات بيشتر از ساعت 8 صبح لغايت 14 به واحد امور 
قراردادها به نشانی قم، کیلومتر 3 جاده قدیم قم – تهران، سازمان 
پایانه های مسافربری شهرداری قم )ترمینال( مراجعه نمايند و در 

صورت نياز با شماره تلفن 36641790 – 025 تماس حاصل نمايند. 
شرایط عمومی:

- واريز مبلغ 100/000/000 ريال )يكصد ميليون ريال( به حساب سپرده 
سازمان و يا ارائه ضمانت نامه بانكی با اعتبار 4 ماهه جهت شركت در 

مناقصه.
- در صورتی كه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آنان به نفع سازمان ضبط خواهد شد.
- سازمان پايانه های مسافربری شهرداری قم در رد يا قبول هر يک از 

پيشنهادات مختار است.
- هزینه درج آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد.
تلفن تماس: 36641۷90 – 02۵ 

در نظر دارد محصول گردوی امامزاده نورعلی کرمجگان 
را از طريق مزايده به فروش برساند. لذا از متقاضيان دعوت 
بعمل می آيد كه پيشنهاد خود را در پاكت در بسته تا آخر 
ساعت اداری سه شنبه مورخ 93/6/2۵ به اداره اوقاف و 
امور خيريه كهک تحويل نمايند. در ضمن جلسه مزايده راس 
ساعت 10 صبح مورخ چهارشنبه 93/6/26 در محل اداره 

اوقاف كهک برگزار می گردد. 
در ضمن قيمت پايه 400/000/000 ريال می باشد. 

پيشنهاد دهندگان بايستی 10 درصد قیمت پایه به مبلغ 
40/000/000 ریال به صورت چک تضمينی از بانک ملی به 
عنوان سپرده ضميمه درخواست خود نمايند. در ضمن چنانچه 
پيشنهاد دهنده يک نفر باشد، كميسيون مزايده با قيمت 
مناسب شخص مذكور را برنده اعلام می نمايد. برنده مزایده 

باید قیمت پیشنهادی را نقدا پرداخت نمایند. 
دفتر نمایندگی اوقاف و امور خیریه کهکسازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت اول(آگهی مناقصه )نوبت اول(

سازمان  پایانه های مسافربری 
دفتر نمایندگی شهرداری قم

اوقاف و امور خیریه کهک

اهالی محترم بخش کهک ؛ بدینوسیله به اطلاع می رساند
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حقوقی  و  املاک  مدیر  ایمان: 
اداره کل راه و شهرسازی استان قم 
مهر  مسکن  تعاونی های  اعضای  از 
که به هر دلیل ممکن )عدم وجوب 
توان  عدم  پیگیری،  عدم  شرایط، 
مالی و...( انصرافی محسوب شده اند 
درخواست پیگیری برای رفع اثر ثبت 

شده را دارند.
ابوالفضل عليخانی در فراخوانی عمومی 
از اعضای انصرافی تعاونی های مسكن مهر 
استان قم درخواست كرد تا هرچه سريعتر 
نسبت به رفع اثر ثبت شده )استفاده از 
امكانات دولتی درج شده در سيستم فرم 
به  عنايت  با  افزود:  كنند.وی  اقدام  ج( 
اينكه در آغاز كار تعاونی های مسكن مهر 
جمع كثيری از خانواده های استان برای 
و نسبت  نام كرده  ثبت  دريافت مسكن 

به ارسال مدارک اقدام كرده  و سپس به 
دلايل متعدد )عدم وجوب شرايط، عدم 
به  موفق  و...(  مالی  توان  عدم  پيگيری، 

دريافت زمين و مسكن و يا وام مسكن 
نشده اند بايد جهت رفع سابقه ايجاد شده 
در بانک زمين و مسكن اين اداره كل كه 

با  است  كنترل  قابل  كشور  سرتاسر  در 
مراجعه به تعاونی های مربوطه و اخذ نامه 
از امكانات  كتبی مبنی بر عدم استفاده 
معرفی شده قبلی، نسبت به رفع اثر ثبت 
شده در فرم )ج( استفاده از امكانات دولتی 
اقدام كنند تا در آينده با مشكل سابقه 
استفاده از امكانات دولتی مواجه نگردند.

تعاونی های  متقاضيان  گفت:  عليخانی 
از  نامه  اخذ  از  پس  بايد  مهر  مسكن 
تعاونی مربوطه به اداره كل تعاون كار و 
رفاه اجتماعی مراجعه و انصراف نهايی را 
با نامه كتبی و مستندات مربوطه آن اداره 
كل به اداره كل راه و شهرسازی استان قم 
ارائه كنند.مدير املاک و حقوقی اداره كل 
راه و شهرسازی تسريع در پيگيری موارد 
ياد شده را از عوامل موثر در جلوگيری از 

تضييع حقوق مردم برشمرد.

ایمان : مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهرداری 
قم از معرفی 9 شرکت حمل و نقل برای سرویس 

مدارس دانش آموزان این شهر خبر داد. 
مرتضی عزتی بيان كرد: با توجه به آيين نامه دانش 
آموزی مصوب وزارت كشور و وزارت آموزش و پرورش، 
شركت های  و  تاكسيرانی  پرورش،  و  آموزش  وظيفه 
تحت پوشش تاكسيرانی و اوليا مشخص شده است.وی 
مراجعه  مربوطه  مدارس  به  بايد  محترم  اوليای  گفت: 
دانش  ولی  توسط  مدرسه  با  سرويس  قرارداد  و  كرده 

آموز بسته شده و پول به حساب مدرسه واريز می شود 
سپس مدرسه با شركت های تحت پوشش تاكسيرانی 
تاكسيرانی  سازمان  عامل  می كنند.مدير  هماهنگ 
شهرداری قم بيان كرد: سازمان تاكسيرانی واحد نظارت 
است كه  اندازی كرده  راه  را  امور سرويس مدارس  بر 
سرويس ها  به  مربوط  مسائل  می توانند  محترم  اوليای 
به  مدارس  امور  بر  نظارت  واحد  با  تماس  از طريق  را 
شماره تلفن 36664140 و 36628833 اطلاع رسانی 
كنند.وی گفت: در حال حاضر 9 شركت حمل و نقل 

به آموزش و پرورش معرفی شده است كه مورد تاييد 
و  مدارس  مديران  كرد:  بيان  تاكسيرانی هستند.عزتی 
اوليا در صورت مشاهده اشكالات در خودروی سرويس 
مدارس و يا رانندگان بايد به مدرسه مربوطه اطلاع داده 
تا به تاكسيرانی و شركت حمل و نقل ابلاغ كنند.وی 
عنوان كرد: سال گذشته حدود 2 هزار و 500 خودرو 
دانش  و 500  هزار   12 به  مدارس  سرويس  قالب  در 
آموز با كارت صادر شده از سازمان تاكسيرانی سرويس 

دهی كرده اند.

مدیر املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد:

انصرافی های مسکن مهر برای رفع اثر ثبت شده اقدام کنند

ایمان: مدیر کل آموزش و مشارکت مردمی سازمان محیط زیست تاکید 
کرد: باید فهم اکولوژیکی و سواد محیط زیستی مردم را بالا برد تا شاهد 

بحران های بزرگتری در عرصه زیست محیطی نباشیم. 
محمد درويش روز دوشنبه در جشنواره منطقه ای محيط زيست در آموزه های 
رضوی در قم افزود: همه بايد تلاش كنيم تا اين مساله بيش از پيش برای مردم 
تبيين شود.وی درادامه با اشاره به برخی بحران های زيست محيطی در استان قم از 
جمله خشک شدن دشت مسيله افزود: خشک شدن اين دشت موجب بحران غبار 
برای قم و شهرهای اطراف آن شده است.وی افزود: قم در گذشته شاهد جلوهای 
طبيعی و زيست محيطی ارزشمندی از جمله حضور حيوانات زيبايی بود اما امروز از 
آنان اثری نيست.درويش گفت: برخی اقدامات از جمله ساخت سد 15 خرداد، لذت 
عبور آب از ميان شهر قم را گرفت و امروز شاهديم كه متاسفانه در منطقه خنداب 
قم زمين نشست كرده و اين در واقع مرحله بی بازگشت و آخرين مرحله از بين 

رفتن محيط زيست است .وی با بيان اينكه مردم و مسوولان قم بايد بيش از پيش به 
ملاحظات زيست محيطی توجه داشته باشند، گفت: به نظر می رسد بايد حساسيت 
های مردم دراين رابطه برانگيخته شود، تا محيط زيست دراين استان كمتر دچار 
مشكل شود. درويش گفت: امروز اصفهان و شهرهای ديگر نيز درد طبيعت و محيط 
زيست دارند و با بحران مواجه هستند و مردم بايد حساسيت زيست محيطی خود 
را به مسوولان و مديران انتقال دهند.وی با تجليل از زحمات محيط بانان افزود: اين 
محيط بانان زحمتكش هستند كه تلاش می كنند تا حال طبيعت همواره خوب باشد 
و سرزمينی كه فرزانگان زيادی در آن زيسته اند، بدهكاری اكولوژيكی نداشته باشد.

مراسم اختتاميه سومين جشنواره منطقه ای محيط زيست در آموزه های رضوی با 
عنوان محيط زيست در آموزه های رضوی در بخش های فيلم، عكس، پوستر و مقاله 
با موضوعات طبيعت در اسلام و طبيعت در سيره ائمه)ع( و با در نظر گرفتن نگرانی 

های آب، هوا و خاک در قم برگزار شد.

ایمان: وزیر آموزش و پرورش با تأکید 
بر ضرورت گسترش پوشش تحصیلی 
ششم  برنامه  در  گفت:  دانش آموزان 
توسعه، قانون اجباری بودن تحصیل تا 
پایان دوره متوسطه اول )راهنمایی( را 

لحاظ می کنیم.
علی اصغر فانی در گردهمايی مسئولان 
با  پرورش،  و  آموزش  وزارت  زنان  حوزه 
تأكيد بر ضرورت گسترش پوشش تحصيلی 
دانش آموزان اظهار داشت: در برنامه ششم 
توسعه، قانون اجباری بودن تحصيل تا پايان 
لحاظ  را  )راهنمايی(  اول  متوسطه  دوره 
می كنيم. وی با اشاره به اينكه والدينی كه 
فرزند خود را از تحصيل محروم كنند، مجرم 
در حال حاضر،  گفت:  می شوند،  شناخته 
دختران فراوانی از پوشش تحصيلی محروم 
هستند كه دردوره متوسطه دوم )دبيرستان(، 
اين ميزان بيشتر است.  فانی ادامه داد: در 

برنامه چهارم توسعه، تحصيل اجباری تا پايان 
متوسطه اول لحاظ شده بود اما اجرايی نشد كه 
اين موضوع را در برنامه ششم لحاظ می كنيم. 
وزير آموزش و پرورش با بيان اينكه آموزش و 
پرورش دختران در مناطق روستايی، عشايری 
و مرزی و فنی و حرفه ای با مشكل روبروست، 
خاطرنشان كرد: امسال مصمم هستيم در 
معاونت آموزش ابتدايی حتی يک دانش آموز 
خارج از مدرسه نماند. در برخی از مناطق به 
دليل مسائل فرهنگی، دختران را به مدرسه 
نمی فرستند كه بايد خانه به خانه اين مسائل 
را پيگيری كنيم. وی ادامه داد: بخش عمده ای 
از توليد بيسوادی مربوط به دختران است كه 
در اين زمينه، توسعه مدارس شبانه روزی 
دختران در دوره متوسطه اول و دوم و نظام 
"روستامركزی" مدنظر است. با توجه به هزينه 
بالای مدارس، نظام شبانه روزی روستامركزی 
از اولويت بيشتری برخوردار است. فانی در 

با  بايد  آموزشی  معاونت  تاكيد كرد:  ادامه 
پيگيری دفتر امور زنان وزارتخانه، برنامه ريزی 
محتوايی برای دختران را دنبال كند. بسيار 
مهم است كه ما آموزش و پرورش پسرانه 
نداشته باشيم. نه اينكه برنامه متفاوت برای 
دختران تنظيم كنيم؛ بلكه فعاليت مكمل 
برای پاسخگويی به نيازهای آنها را تعريف 
كنيم. وزير آموزش و پرورش تصريح كرد: 
14 هزار زن فرهنگی سرپرست خانوار داريم 
كه بايد برای رفع مشكلات آنها در حدامكانات 
تلاش كنيم؛ همچنين ساختار سازمانی دفتر 
امور زنان بايد تقويت شود و به اين منظور 
از معاونت توسعه مديريت و سرمايه انسانی 
رياست جمهوری مجوزهای لازم بايد گرفته 
شود تا اين وضع در سطح وزارتخانه و استان ها 
تقويت شود. وی تربيت نسل آينده را تابعی 
از تربيت دختران دانست و افزود: با توجه به 
اين كه آموزش و پرورش مكلف به تربيت 

12/5 ميليون دانش آموز كشور است به نظر 
می رسد تربيت دختران بايد در اولويت قرار 
گيرد تا بتوانيم نسل آينده بهتری را پرورش 
دهيم. فانی با اشاره به تركيب نيروی انسانی در 
آموزش و پرورش تصريح كرد: بخش بزرگی 
از كارمندان آموزش و پرورش را زنان تشكيل 
می دهند و از اين رو برنامه ريزی و رشد و 
پرورش زنان كارمند نيازمند برنامه ريزی ويژه 
می باشد. وی درصد حضور كاركنان زن در 
استان ها از 34 درصد تا بيش از 80 درصد در 
برخی از استان ها اعلام و عنوان كرد: اهميت 
زنان از آنجا ناشی می شود كه بخش عمده 
ای از دانش آموزان نيز دختران تشكيل می 
دهند كه علاوه بر حمايت و هدايت كاركنان 
زن بايد پاسخگوی مخاطبان دانش آموز دختر 
نيز باشيم و از اين رو استفاده از زنان در برنامه 
ريزی، تصميم گيری و تصميم سازی مورد 

تاكيد آموزش و پرورش می باشد.

مراکز  »آموزش،  نمایشگاه  ایمان: 
آموزشی و تجهیزات آموزشی« با هدف 
سیستم های  با  شهروندان  آشنایی 
آموزشی جدید و ارائه دستاورهای مراکز 

آموزشی استان قم افتتاح شد.
و  آموزشی  مراكز  »آموزش،  نمايشگاه 
تجهيزات آموزشی« بعد از ظهر ديروز در 
محل دائمی نمايشگاه  های استان قم با هدف 
آشنايی شهروندان با سيستم های آموزشی 
جديد، مراكز آموزشی سطح استان و ارائه 

دستاورهای اين مراكز آموزشی افتتاح شد. 
در اين نمايشگاه دانشگاه های صنعتی قم، 
حضرت معصومه )س(، آزاد اسلامی واحد 
قم و موسسات آموزشی عالی غيرانتفاعی و 
شركت های خصوصی و دولتی مانند سازمان 
فنی و حرفه ای و شهرداری حضور دارند. 
دلاوری مسئول غرفه دانشگاه صنعتی با اشاره 
به 3 غرفه اين دانشگاه در نمايشگاه آموزش، 
مراكز آموزشی و تجهيزات آموزشی گفت: در 
اين نمايشگاه 5 دستاورد علمی دانشجويان 

و اساتيد دانشگاه در معرض ديد عموم قرار 
گرفته است. وی در توضيح اين دستاوردها 
گفت: دستگاه CNC در زمينه منبت كاری، 
هواپيمای بدون سرنشين، ربات تعادلی دو 
چرخ، سيستم كتابخانه و پنل خورشيدی از 
دستاورهای علمی است كه توسط نخبگان و 
اساتيد دانشگاه صنعتی قم ساخته شده است. 
دلاوری همچنين به دستگاه Inverter يكی 
از مهمترين دستاوردهای نخبگان دانشگاه 
صنعتی قم كه توسط شهرام نصرتی ساخته 

شده است، اشاره و تصريح كرد: اين وسيله 
يک نوع دستگاه كنترل كننده و افزايش 
دهنده توان موتورهای برق تک فاز و سه 
فاز است كه در كليه لوازم های برقی خانگی 
كاربرد دارد. وی در پايان با بيان اينكه دستاورد 
نشده  آموزش عرضه  نمايشگاه  در  مذكور 
است، گفت: اين دستاورد به دليل حساسيت 
بالا و اينكه برای نخستين بار در جهان ساخته 
شده در نمايشگاه بين المللی تهران كه ماه 

آينده برگزار خواهد شد، رونمايی می شود.

ایمان: به مناسبت روز بزرگداشت 
امامزادگان، غبارروبی و عطرافشانی بقاع 
متبرکه قم با حضور مسئولان ادارات و 

نهادهای مختلف برگزار می شود.
ديروز پنجم ذی القعده، روز بزرگداشت 
امامزادگان است كه به صورت ملی در سراسر 
كشور برگزار شد. در اين روز مردم و مسئولان 
شهری و استانی با حضور در بقاع متبركه در 
مناطق گوناگون، ضمن زيارت مضجع شريف 

امامزادگان، ضريح و حرم آنها را غبارروبی 
و عطرافشانی كردند. در قم هم به همين 
مناسبت مراسمات گوناگونی برگزار شد؛ از 
جمله صبح ديروز و با حضور دو نفر از معاونان 
استاندار قم، حجت الاسلام بنايی و اسماعيلی، 
آستان مقدس امامزادگان احمد)ع( و صفورا 
خاتون)س( واقع در بلوار امام موسی صدر 
غبارروبی شد.مراسم های مشابهی هم در ديگر 

بقاع متبركه قم برگزار شد.

به مناسبت روز بزرگداشت امامزادگان صورت می گیرد

غبارروبی بقاع متبرکه قم 

 ایمان :شهردار جعفریه گفت: شهر جعفریه یک ایستگاه آتش نشانی با 2 خودرو 
پیش رو و نیمه سنگین و 4 نیروی انسانی در اختیار دارد که البته 2 نفر از نیروها 

کمکی بوده و یکی از خودروهای آتش نشانی غیرقابل استفاده است.
علی خاكدامن با اشاره به وضعيت نامطلوب ايستگاه  آتش نشانی  در شهر جعفريه، گفت: 
در حال حاضر شهر جعفريه با جمعيتی بالغ بر 12 هزار نفر و 2 هزار و 800 هكتار اراضی 
زيرپوشش حريق، يک ايستگاه آتش نشانی با 2 خودروی پيش رو و نيمه سنگين و 4 نفر نيروی 
انسانی كه 2 نفر از آنها كمكی هستند در اختيار دارد. وی يكی از خودروهای آتش نشانی را 
غيرقابل استفاده و خودروی نيمه سنگين را فرسوده عنوان كرد و  گفت: با معاونت حوزه خدمات 
شهری استانداری قم صبحت هايی در زمينه ارتقا تجهيزات آتش نشانی صورت گرفت، اما به 
دليل كمبود اعتبارات نمی توان بر روی كمک استانداری حساب باز كرد. شهردار شهر جعفريه 

با اشاره به اينكه بهبود وضعيت ايستگاه های آتش نشانی شهرها و بخش های استان قم نيازمند 
اعتبارات ملی است، خاطرنشان كرد: شهر جعفريه در مركز بخش جعفرآباد قرار دارد و به دليل 
نبود ايستگاه آتش نشانی در قسمت های ديگر مجبور به ارائه خدمات بيرون از حوزه شهری 
خود است. وی ادامه داد: در بخش جعفرآباد به دليل اينكه شغل اصلی ساكنين دامپروری و 
كشاورزی است حوادث در فاصله زيادی از ايستگاه آتش نشانی صورت می گيرد به همين دليل 
زمان رسيدن به محل حادثه توسط نيروها زياد بوده و با استانداردها  فاصله زيادی دارد و به 

همين دليل تلفات مالی و جانی بيشتری در هنگام بروز حوادث رقم می خورد.
خاكدامن با بيان اينكه بخش جعفرآباد نيازمند نيروی انسانی آموزش ديده به تعداد مورد 
نياز و امكانات لازم است  تصريح كرد: وقتی خود آتش نشانان لباس ضدحريق مورد نياز را برای 

حفظ جان خود ندارند چطور می توان انتظار داشت كه به ديگران هم كمک كنند.

یک  وجود  از  پردیسان  منطقه  شهردار  ایمان: 
پردیسان  منطقه  در  فعال  آتش نشانی  ایستگاه 
خبر داد و گفت: باتوجه به تراکم بالای جمعیت در 
پردیسان 2 ایستگاه آتش نشانی دیگر در این منطقه 

در حال ساخت است.
سيدعبدالله سليمانی از وجود يک ايستگاه آتش نشانی 
فعال در منطقه پرديسان خبر داد و افزود: باتوجه به تراكم 
بالای جمعيت در منطقه پرديسان كه به سبب آپارتمان 

نشينی افزايش يافته 2 ايستگاه آتش نشانی ديگر در اين 
منطقه در حال ساخت است.وی پيشرفت فيزيكی اين دو 
ايستگاه را 50 درصد اعلام و اظهار كرد: تا اتمام ساخت 
نياز  مورد  تجهيزات  آينده  ماه های  طی  ايستگاه ها  اين 

آتش نشانی نيز خريداری و تهيه خواهد شد.
استانداردهای  طبق  كرد:  تصريح  پرديسان  شهردار 
جهانی با راه اندازی اين ايستگاه ها 150 هزار نفر در حوادث 
زيرپوشش آنها قرار خواهند گرفت كه در اين صورت حداقل 

تا دو سال ديگر برابر با استانداردهای جهانی خواهيم بود.
وی با اشاره به اينكه آپارتمان نشينی از ويژگی های بارز 
منطقه پرديسان است گفت: به سبب همين موضوع در 
آينده نزديک شاهد تراكم جمعيت بالا در پرديسان و به 
طبع افزايش حوادث در اين منطقه خواهيم بود كه در 
اين صورت كار برای ايستگاه های آتش نشانی سخت  شده و 
مستلزم ايستگاه های بيشتر با تجهيزات بهتر و آموزش های 

به روزتر است.

مدیرکل آموزش سازمان محیط زیست: 

سواد محیط زیستی جامعه باید افزایش یابد 

اخبــار  اخبـــار
توسط افراد ناشناس صورت گرفت :

قطع ۷۵ اصله درخت 
در کمربندي امام علي )ع(

ایمان: مدیرعامل سازمان پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم از قطع ۷۵ اصله 
درخت در کمربندي امام علي )ع( خبر داد و گفت: عده اي افراد ناشناس نسبت به 
این کار اقدام کرده اند که این موضوع توسط مراجع قضایي در دست پیگیري است.

حسين رضايي نسب با اشاره به كويري بودن آب و هواي شهر قم گفت: سازمان فضاي 
سبز شهرداري براي تلطيف كردن فضاي شهر قم نسبت به كاشت درخت و ايجاد فضاي 
سبز اقدام مي كند كه در اين راستا بودجه فراواني صرف مي شود ولي برخي از افراد اقدام 
به مخدوش كردن و يا از بين بردن فضاي سبز شهري مي كنند. وي با اشاره به وقوع يک 
رويداد تلخ در كمربندي امام علي )ع( بيان كرد: روبه روي پمپ گاز شيخ آباد 75 اصله 
درخت اكاليپتوس كاشته شده بود  كه از عمر اين درختان حدود 3 سال مي گذشت ولي 
در نيمه هاي شب اين درختان توسط افراد ناشناس بريده شد. مديرعامل سازمان پارک ها 
و فضاي سبز شهرداري قم تصريح كرد: بر اساس گزارش مسئول فضاي سبز منطقه دو 
شهرداري قم، اين درختان كه حدود 60 تا 100 سانتي متر ارتفاع داشتند توسط افراد 
ناشناس قطع شده بودند كه مراتب براي بررسي به مراجع قضايي ارجاع شد. مدير عامل 
سازمان پارک ها و فضاي سبز شهرداري قم ادامه داد: با بررسي اين رويداد، سازمان پارک ها و 
فضاي سبز شهرداري قم با مراجعه به دادستاني از مغازه داران اين منطقه شكايت كرد كه با 
دستور دادستاني مراتب در دست پيگيري است. وي با بيان اينكه كسي متوجه حضور افراد 
ناشناس كه نسبت به قطع درختان اقدام كرده اند نشده است تصريح كرد: با پيگيري هاي 
جدي مراجع قضايي به زودي خاطيان شناسايي و بر اساس موازين قانوني با ايشان به شدت 

برخورد خواهد شد. 

با حضور مسئولان استان صورت گرفت:

راه اندازی پایگاه جمعیت هلال احمر
در بخش کهک

ایمان: با حضور مسئولان استان پایگاه جمعیت هلال احمر قم در بخش کهک 
راه اندازی شد.

به گزارش روابط عمومی جمعيت هلال احمر قم، در اين مراسم محمد گلفشان 
مديرعامل جمعيت هلال احمر قم گزارشی از تعداد پايگاه های موجود هلال احمر قم 
و اقدامات اين جمعيت در بخش های آموزشی ارائه نمود. در ادامه حجت الاسلام سيد 
حسين ميرمومنی امام جمعه كهک نيز با اشاره به وجود برخی مشكلات در بخش كهک 
افتتاح اين پايگاه را يک اتفاق مهم دانست و گفت: با افتتاح اين پايگاه در مواقعی بحرانی 
می تواند در كاهش بسياری از حوادث مفيد باشد.عليرضا گلچين بخشدار كهک نيز بر تعامل 
مجموعه هلال احمر و نگاه اين مجموعه جهت خدمت رسانی به بخش ها به خصوص كهک 
اشاره كرد و گفت: كهک يكی از بخش های مهم قم است كه دارای ظرفيت های مختلف 
گردشگری و اقتصادی است ولی دارای يک سری مشكلات از قبيل آب، بهداشت و درمان 
است كه اميدواريم با عناياتی كه استاندار و مسئولين استان دارند اين مشكلات تا حدودی 
برطرف شود.محسن اروجی مديركل مديريت بحران استانداری قم نيز در اين مراسم با 
اشاره به غيرقابل پيش بينی بودن حوادث طبيعی اظهار كرد: در بخش كهک با مشكل كم 
آبی روبه رو هستيم كه اين خود نوعی بحران است.وی افتتاح پايگاه امدادی در كهک را يک 
امر مهم دانست و بر ضرورت و اهتمام به برگزاری آموزش های امدادی در بين شهروندان به 
خصوص در بخش ها تاكيد كرد.اروجی افزود: تشكيل تيم های امدادی در بخش ها در موقع 
بروز حوادث می تواند بسيار موثر باشد و اگر افراد آموزش های اوليه را فرا بگيرند از بسياری 

خسارات جلوگيری می شود.

در ۵ ماهه اول سال صورت گرفت:

جوجه ریزی ۷ میلیون و 600 هزار قطعه 
مرغ گوشتی در قم

ایمان: مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: در ۵ ماهه اول سال واحدهای 
جوجه ریز گوشتی مجموعا ۷ میلیون و 600 هزار قطعه جوجه ریز ی گوشتی و 
واحدهای جوجه ریز مرغ تخم گذار 3 میلیون و 200 هزار قطعه مرغ تخم گذار 

جوجه ریزی کرده اند.
مهدی رفيعی ضمن تشريح عملكرد 5 ماهه اول سال 93 اداره كل دامپزشكی استان 
قم گفت: از مجموع نظارت هايی كه در 5 ماهه اول سال توسط نيروهای بازرسی دامپزشكی 
بر كشتارگاه های طيور صورت گرفت 26 هزار قطعه مرغ در خط كشتار شناسايی، ضبط 
و معدوم سازی شد.وی در ادامه با اشاره به بازرسی و نظارت نيروهای دامپزشكی از 
كشتارگاه های دام خاطرنشان كرد: مجموعا 54 تن انواع لاشه های گوسفند، بز و گوساله 
از ابتدای سال در خط كشتار شناسايی، ضبط و معدوم سازی شده است؛ همچنين در 
صنايع آلايش دام نيز 52 تن محصول كه دارای مشكلات بهداشتی بودند شناسايی و 
معدوم شدند.مديركل دامپزشكی استان قم تصريح كرد: در 5 ماهه اول سال واحدهای 
جوجه ريز گوشتی مجموعا 7 ميليون و 600 هزار قطعه جوجه ريز ی گوشتی و واحدهای 
جوجه ريز مرغ تخم گذار 3 ميليون و 200 هزار قطعه مرغ تخم گذار جوجه ريزی كرده اند.

وی با اشاره به 4 هزار و 200 مورد بازديد و نظارت از مرغداری های سطح استان قم برای 
كنترل و نظارت بيماری های فعال و غير فعال گفت: از ابتدای سال تا پايان مرداد ماه 2 
هزار و 742 نمونه برداری از خون و بافت ها انجام شد و بالغ بر 16 هزار آزمايش بر روی 
آنها صورت گرفت.رفيعی اين آزمايشات را در شناسايی  بيماری های طيور موثر عنوان و 
اظهار كرد: در اين مدت 324 هزار راس گوسفند و بز با واكسن شاربون )سياه زخم( و 406 
هزار راس گوسفند و بز با واكسن آبله واكسينه شده اند.وی در پايان به بيماری لمپی اسكين 
كه در خرداد ماه وارد كشور شد اشاره كرد و گفت: 106 هزار گاو و گوساله نيز با واكسن 

لمپی اسكين واكسينه شدند.

درخشش ساخته های حوزه هنری قم 
در جشنواره فیلم و عکس 

ایمان: ۵ جایزه نخستین جشنواره فیلم و عکس قم به ساخته های حوزه 
هنری استان قم رسید. 

در شب پر جوش و خروش اختتاميه نخستين جشنواره فيلم و عكس استان قم كه 
در تالار شهيد آوينی قم برگزار شد، جوايز بهترين فيلم تجربی، بهترين پويانمايی، بهترين 
بازيگری مرد، بهترين فيلم نامه و بهترين كارگردانی بخش »ب« به ساخته های حوزه هنری 
استان قم تعلق گرفت. به اين ترتيب كه سيف الله يزدانی تنديس بهترين فيلم تجربی 
برای فيلم »از درون آيينه« و تنديس بهترين پويانمايی برای انيميشن »زنده باد« را از آن 
خود كرد. ديپلم افتخار بهترين بازيگر مرد برای فيلم »از درون آيينه« به اسماعيل ميرزايی 
رسيد. اسماعيل ميرزايی همچنين تنديس بهترين فيلم نامه برای فيلم »روزی كه مدرسه 
می رفتيم« را بدست آورد. در بخش »ب« نيز، وحيد عابدينی جايزه بهترين كارگردانی را 
برای داستانی »مثبت بی نهايت« بدست آورد. نخستين جشنواره فيلم و عكس استان قم 
پس از يک وقفه ی سه ساله در برگزاری هفته فيلم و عكس، برگزار شد و به بررسی آثار و 

توليدات سه سال گذشته ی فيلم سازان و عكاسان استان قم پرداخت.

معاون استاندارقم: 

نسل جوان باید با انقلاب اسلامی آشنا شوند 
ایمان : معاون سیاسی امنیتی استاندار قم تاکید کرد: نسل سوم و چهارم باید 
با انقلاب اسلامی و حماسه های آن آشنا شوند تا بدانند که امروز امنیت امروز 

کشور حاصل چه مشقت هایی است. 
حجت الاسلام والمسلمين علی بنايی در جلسه هماهنگی بزرگداشت هفته دفاع مقدس 
قم افزود: مسئولين وظيفه دارند تا با پاسداشت هرچه باشكوهتر هفته دفاع مقدس، ياد 
و خاطره شهدا را زنده نگه داشته و راهشان را فروزان ادامه دهند. وی همچنين با بيان 
اينكه دشمن برای جبران شكست خود در جنگ تحميلی، در فراسوی مرزهای ايران 
عليه انقلاب اسلامی آتش افروزی می كند افزود: آنان تمام تلاش خود را برای تلافی اين 
شكست، به كار بسته اند. بنايی ، ايجاد گروه های تروريستی را از برنامه های استكبار جهانی 
عنوان و خاطرنشان كرد: امروز جنگ با ايران در فراسوی مرزها و در خاک كشورهايی 
همچون سوريه، لبنان و عراق صورت می گيرد. معاون استاندار همچنين برنامه های هفته 
دفاع مقدس را مورد توجه قرار داد و تصريح كرد: بايد با هم افزايی هر چه بيشتر زمينه 
برگزاری هر چه پرشورتر مراسم های اين هفته را فراهم نماييم. فرمانده سپاه امام علی ابن 
ابيطالب )ع( قم نيز در اين جلسه با تاكيد بر ضرورت زنده نگه داشتن روزهای درخشان و 
ماندگار تاريخ انقلاب اسلامی و دفاع مقدس تصريح كرد: وظيفه داريم آنچه ملت غيور ايران 
در آن روزهای حساس رقم زدند را برای مردم تبيين كنيم.سردار مهدی مهدوی نژاد با 
اشاره به برنامه های سپاه پاسداران در هفته دفاع مقدس گفت:بيش از 100 برنامه متنوع 

برای اين ايام در نظر گرفته شده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان  اعلام کرد:
شرکت ۷ هزار نفر در برنامه های قرآنی بقاع متبرکه قم 
ایمان: مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان  ازشرکت ۷ هزار نفر در برنامه های 

قرآنی بقاع متبرکه قم خبرداد. 

حجت الاسلام والمسلمين شوذب شيری با اشاره به آيه 23 سوره شوری، اظهار داشت: 
خداوند متعال در اين آيه می فرمايد: ای پيامبر ما! بگو: »من هيچ پاداشی از شما بر رسالتم 
در خواست نمی كنم، جز دوست داشتن نزديكانم)اهل بيتم(«. وی با اشاره به سخنان امام 
خمينی)ره( و رهبر معظم انقلاب درباره بقاع متبركه، ابراز داشت: حضرت امام)ره( در جمله 
ای فرمودند: »ما می خواهيم كه در پناه اين بقاع متبركه مردم در آرامش زندگی كنند«، 
مقام معظم رهبری نيز در اين موضوع سخن زيبايی داشته و تأكيد كردند: »امامزادگان و 

بقاع متبركه بايد به قطب فرهنگی تبديل شوند«.
وجود 8  هزار بقعه متبرکه درکشور

به گزارش مركز خبر حوزه، مديركل اوقاف و امور خيريه استان قم با اشاره به اين كه 8 
هزار بقعه در كشور وجود دارد، خاطرنشان ساخت: در تمام اين بقاع، ويژه برنامه های ملی 
و كشوری برگزار می شود كه به تبع آن در استان قم نيز انجام خواهد شد كه يكی از آنها 
تبديل بقاع متبركه به محل زيارت و اسكان مسافرين و همچنين ارائه خدمات فرهنگی و 

برپايی خيمه های معرفتی می باشد.
۷ هزار نفر در قم در برنامه حفظ قرآن کریم شرکت می کنند

حجت الاسلام والمسلمين شيری به ويژه برنامه های بقاع متبركه در ماه محرم و صفر 
اشاره و تصريح كرد: يكی از برنامه های اداره كل اوقاف در استان برنامه حفظ قرآن كريم 
در 244 كلاس می باشد كه 7 هزار نفر اين طرح را گذرانده و برای سومين سال متوالی 

است كه برگزار می شود.
ساماندهی هیئات مذهبی در بقاع متبرکه

وی با بيان اين كه تمركز برنامه های فرهنگی و دينی در بقاع متبركه از برنامه های ما 
در استان قم می باشد، يادآور شد: ما اكثر هيئت های مذهبی را در بقاع ساماندهی كرده 
و روحانيون خود را نيز به اين مكان های مقدس اعزام می كنيم؛ چراكه از اقشار گوناگون 
مردمی در اين امامزادگان حضور پيدا كرده و ظرفيت خوبی برای بسط مباحث فرهنگی می 
باشد. مديركل اوقاف استان قم اظهار داشت: يكی از فعاليت های ما در بقاع متبركه، انتخاب 
هيئت امنا برای آنان بوده كه امروز 300 نفر از عزيزان را در اين قالب ساماندهی كرده و بقاع 
با نظارت اوقاف و به صورت مردمی اداره می شود. حجت الاسلام والمسلمين شيری با اشاره 
به توجه دولتمردان به امامزادگان، ابراز داشت: پس از فرمايشات مقام معظم رهبری درباره 

بقاع متبركه، مساعدت های مناسبی از سوی دولت انجام شده است.
وجود 9۵ بقعه متبرکه در قم 

وی با بيان اينكه 95 بقعه در قم وجود دارد، خاطرنشان ساخت: 444 امامزاده در قم 
مدفون هستند كه در برخی از بقاع اين عزيزان به صورت دسته جمعی دفن شده اند. 
مديركل اوقاف و امور خيريه استان قم به برنامه های هفته تجليل از بقاع و امامزادگان 
متبركه استان اشاره كرد و گفت: عطرافشانی، غبارروبی، اهدای گل، معرفی شخصيت های 
امامزادگان و ..... برخی از برنامه های ما در اين هفته می باشد. حجت الاسلام والمسلمين 
شيری تأكيد كرد: امامزادگان قم نسل های اوليه آل پيامبر)ص( بوده و نسل های آنها در 

استان های ديگر مدفون می باشند.
جمله رهبر ی درباره امامزادگان قم

وی در پايان با اشاره به فرمايشات رهبری درباره امامزادگان قم، تصريح كرد: معظم له 
جمله ای درباره امامزادگان قم دارند و فرمودند »هر يک از اين امامزاده هايي كه در خيابان 
هاي قم مدفون هستند اگر در هر شهري بودند، مركز و محور آن شهر قرار مي گرفتند«؛ 

بنابراين همه اين موارد ظرفيت هاي ملي و بين المللي قم به شمار مي رود.

آزادگان فرهنگی در قم تجلیل شدند
ایمان : طی مراسمی 8۷ آزاده فرهنگی با حضور مسئولان آموزش و پرورش 

استان قم تجلیل و مورد قدردانی قرار گرفتند.
مراسم تجليل از آزادگان فرهنگی استان قم ظهر دوشنبه با حضور آزادگان فرهنگی و 
خانواده هايشان و مدير كل و معاونان و مديران نواحی آموزش و پرورش استان قم در خانه 
معلم شماره 2 قم برگزار شد.در اين مراسم از 87 آزاده فرهنگی با اعطای هدايايی تجليل و 
قدردانی شد.ريحانی يكی از آزادگان فرهنگی حاضر در مراسم بود كه به گفته خودش در 
عمليات والفجر 8 در منطقه فاو اسير شده بود.اين آزاده لذت بخش ترين لحظات آزادگان 
را لحظه ای عنوان كرد كه حين شكنجه از سوی دشمن لحظه به لحظه بيشتر به ياد خدا 
بودند و احساس نزديكی بيشتری با خداوند داشتند.مدير كل آموزش و پرورش استان قم 
نيز در اين مراسم، طی سخنانی با بيان اينكه آزادگان كشورمان را با يک نگاه به دنيا معرفی 
كردند، اظهار داشت: آموزش و پرورش به وجود شما افتخار می كند و پيشرفت علمی در 
كشور مرهون زحمات آزادگان در هشت سال دفاع مقدس است.حميدرضا دژاگام افزود: 
آزادگان، ولی نعمتان ما در آموزش و پرورش هستند و افتخار می كنيم كه در جامعه چنين 
انسان هايی وجود دارند و در هيچ شرايطی نبايد به فراموشی سپرده شوند.وی ابراز كرد: 
اولين شاخص انسان های بزرگ خانواده محوری آن ها است و دعا می كنيم خانواده شما 
آزادگان زندگی موفق و با نشاطی داشته باشيد.رئيس اداره امور شاهد و ايثارگران اداره 
كل آموزش و پرورش استان قم نيز بيان كرد: آزادگان با استقامت و پايداری سختی های 
بسياری را تحمل كردند و همچون رزمندگان نقش آفرينی كردند.حيدر رستمی با بيان 
اينكه آزاده از همه قيد و بند دنيا جدا شده و فقط به تكليف الهی توجه كرد، عنوان داشت: 
جبهه ای كه دشمن هم اكنون برای ما باز كرده به مراتب از دوران دفاع مقدس سخت تر 
است و نياز است با روش های مختلف ما در صحنه حضور داشته باشيم و همگان را به ثابت 

قدم بودن تشويق كنيم.

جشنواره منطقه ای محیط زیست درقم 
به کار خود پایان داد 

در  زیست  محیط  ای  منطقه  جشنواره  سومین  اختتامیه  مراسم  ایمان: 
آموزه های رضوی روز دوشنبه با حضور مسوولان اداره کل محیط زیست شش 

استان در قم برگزار شد.
اين جشنواره با عنوان محيط زيست در آموزه های رضوی در بخش های فيلم، عكس، 
پوستر و مقاله با موضوعات طبيعت در اسلام و طبيعت در سيره ائمه)ع( و با در نظر گرفتن 

نگرانی های آب، هوا و خاک ترتيب يافت.
استان قم در منطقه پنج كشوری به همراه استان های البرز، تهران، قزوين، گيلان، 
مازندران و مركزی قرار دارد.در اين جشنواره از كتابهای رساله احكام محيط زيست و 
حفاظت از محيط زيست در آيات و روايات كه با همكاری اداره كل حفاظت از محيط زيست 
استان قم به چاپ رسيده رونمايی شد.مديركل محيط زيست قم نيز در اين جشنواره با 
بيان اينكه 878 اثر به دبيرخانه جشنواره رسيده است افزود: در مجموع 501 نفر در بخش 
های مختلف اين جشنواره از جمله عكس، نقاشی، پوستر و مقاله با رويكرد علمی و مذهبی 
شركت كردند.محمود علی ركنی با بيان اينكه مديريت محيط زيست بايد يكپارچه باشد تا 
موفق شود افزود: مسايل زيست محيطی بايد به صورت بين بخشی مورد ملاحظه قرار گيرد.

وی گفت: مشاركت تشكل های مردم نهاد عامل دوام و قوام تلاش های زيست محيطی 
است و بايد برای مردم جايگاه ويژه ای قائل بود.

وزیر آموزش و پرورش: 

تحصیل تا پایان متوسطه اول اجباری است

در محل دائمی نمایشگاه های استان قم

نمایشگاه »آموزش، مراکز آموزشی و تجهیزات آموزشی« افتتاح شد

شهردار جعفریه:

وضعیت ایستگاه  آتش نشانی جعفریه نامطلوب است

شهردار پردیسان  خبر داد:

ساخت 2 ایستگاه آتش نشانی در پردیسان

مدیر عامل تاکسیرانی قم خبر داد: 

معرفی 9 شرکت حمل و نقل برای سرویس مدارس قم



3 اقتصادی

با تصويب هيات دولت؛
وام مسکن روستایی به 15 میلیون تومان 

افزایش یافت

ایمان: هیات دولت با افزایش وام مسکن روستایی از 12.۵ به 1۵ میلیون تومان 
موافقت کرد.

در  جلسه ديشب هيات وزيران، بنياد مسكن گزارشی درباره وضعيت مسكن روستايی 
به دولت ارائه كرد كه براين اساس هيات وزيران جهت نوسازی و بهسازی 200 هزار واحد 
روستايی در سال 1393، با اختصاص سقف 150 ميليون ريال تسهيلات بانكی برای هر 

واحد موافقت كرد.
همچنين در اين جلسه دولت با اختصاص مبلغ 651 ميليارد ريال اعتبار جهت بازسازی 
و جبران خسارت و كمک به بازسازی واحدهای مسكونی شهری و روستايی و تامين لوازم 
خسارت ديده ناشی از زلزله اخير در استان ايلام موافقت كرد و همچنين با تصميم دولت 
مبلغ يكهزار و 657 ميليارد ريال تسهيلات بانكی ارزان قيمت نيز به آسيب ديدگان ناشی 

از اين زلزله اختصاص يافت.
در اين رابطه عزيزالله مهديان ، با اشاره به موافقت دولت با افزايش وام مسكن روستايی، 
گفته بود: براساس موافقت معاون اول رئيس جمهور، وام مسكن روستايی از 12.5 ميليون 
تومان به 15 ميليون تومان افزايش می يابد. البته پيشنهاد ما افزايش وام مسكن روستايی 

به 18 ميليون تومان بود.
نرخ سود بانكی برای اين وام همان 5 درصد است اما به گفته معاون بنياد مسكن بايد اين 

نرخ در شورای پول و اعتبار هم به تصويب برسد تا قابليت اجرايی داشته باشد.

رئيس كل بانک مركزی:
بانک ها به کار بانکداری خود بپردازند 

ایمان: اولویت بندی پرداخت تسهیلات در نظام بانکی از نکاتی برای راهبرد 
جدید بانک ها برای خروج از رکود است و بانک مرکزی البته در کنار این کارها 

باید ساماندهی موسسات غیر مجاز را بصورت جدی اجرایی کند.
ولی الله سيف صبح  با حضور در بيست و پنجمين همايش بانكداری اسلامی گفت: 
من از آقای طيب نيا  بخاطر كمک ها و هدايت های ايشان در نظام بانكی تشكر می كنم. 
رئيس كل بانک مركزی با اشاره به اينكه نظام بانكی به سمت نقش اصلی خود در تحقق 
رشد اقتصادی و رونق در حال حركت است، تصريح كرد: بانک ها بايد به كار بانكداری 
خود بپردازند و اين در بسته خروج غيرتورمی از ركود نيز مورد تاكيد قرار گرفته است. 
ولی الله سيف  با بيان اينكه توقعات از نظام بانكی بسيار جدی شكل گرفته است، افزود: البته 
اين توقعات يک تفاوت اساسی با گذشته دارد چراكه توقعات به سمتی می رود كه از نظام 
بانكی واقعی باشد. رئيس كل بانک مركزی ضمن اشاره به اينكه نظام بانكی به سمت نقش 
اصلی خود در تحقق رشد اقتصادی و رونق در حال حركت هستند، گفت: بانک ها بايد به 
كار بانكداری خود بپردازند و اين در بسته خروج غيرتورمی از ركود نيز به صورت جدی 
مورد تاكيد قرار گرفته است و برای همين منظور نيز زمان بندی سه ساله در نظر گرفته 
ايم.  اولويت بندی پرداخت تسهيلات در نظام بانكی از ديگر نكاتی است كه سيف از آن 
بعنوان راهبرد جديد بانک ها برای خروج از ركود نام برد و گفت: بانک مركزی البته در كنار 

اين كارها بايد ساماندهی موسسات غير مجاز را بصورت جدی اجرايی كند. 
سيف به وجود دو ديدگاه درباره بانكداری اسلامی اشاره و تصريح كرد: براساس ديدگاه 
اول بخش قابل توجهی از بانكداری متعارف منافاتی با تعاليم اسلامی ندارد اما در ديدگاه 
دوم بخشی از فعاليت ها مانند ربا و ... با بانكداری اسلامی تناقض جدی دارد. رئيس كل 
بانک مركزی حذف ربا را بعنوان نقطه بارز بانكداری اسلامی برشمرد و گفت: شرط ورود به 
بانكداری اسلامی حذف رباست و بانک هايی كه قصد ورود به اين رقابت را دارند بايد ربا را 
به صورت كلی و جزئی از فعاليت های خود حذف كنند. وی به تفاوت های اساسی برخی 
ديدگاه های انديشمندان درباره بانكداری اسلامی اشاره و تصريح كرد: در مقطع فعلی 
بازبينی و بازنگری در قانون بانكداری بدون ربا يک ضرورت انكار ناپذير است؛ پيش نويس 

قانون بانكداری بدون ربا مشتمل بر چند بند و لايحه در بانک مركزی آماده شده است. 

عضو كميسيون عمران مجلس :
اجرای مسکن اجتماعی و اتمام پروژه های 
نیمه تمام از دغدغه های هفته دولت است

ایمان: حامد قادرمرزی با بیان اینکه تمام تلاش دولت براین است که تمام 
پروژه های نیمه  تمام مسکن مهر دولت دهم تا پایان سال 93 به اتمام برسد و در 
اختیار متقاضیان قرار بگیرد افزود: در هفته دولت طرح مسکن مشارکتی و زمان 

اجرای آن اعلام خواهد شد.
حامد قادرمرزی افزود: طرح مسكن اجتماعی بعنوان طرح ويژه دولت يازدهم جايگزين 
مسكن مهر در زمينه حمايت از اقشار نيازمند تدوين خواهد شد. وی در راستای اعلام 
جزئيات طرح مسكن اجتماعی خاطرنشان كرد: وزير محترم راه و  شهرسازی در هفته 
دولت همزمان با رونمايی از اين طرح جزئيات اجرايی آن را در اختيار عموم مردم قرار 
خواهند داد. نماينده مردم كردستان/ قروه عنوان كرد: تعداد زيادی از مساكن مهر به اتمام 
رسيده و آماده تحويل است و تعدادی هم در آستانه هفته دولت در اختيار متقاضيان 
قرار خواهد گرفت. قادر مرزی با بيان اينكه برنامه اوليه دولت و وزارت راه و شهرسازی 
طی يكسال گذشته تلاش برای تكميل فعاليتها خرد در عرضه مسكن مهر پروژه های 
نيمه تمام بوده است اظهار داشت: مسكن اجتماعی با توجه به شرايط و مقتضيات اجتماعی 
و اقتصادی می تواند الگوی مناسب و راه گشای حل برخی از دغدغه های تامين مسكن 
اقشار مختلف مردم باشد. عضو كميسيون اجتماعی با تاكيد بر اينكه تامين زيرساخت ها 
مسكن اجتماعی از دغدغه های دولت است افزود: بخشی از آن توسط متقاضيان به طور 
مشاركتی تدوين می شود. قادرمرزی يادآو.ر شد: قطعا طرح مسكن اجتماعی حمايتگر 
اقشار آسيب پذير خواهد بود. وی افزود:اميد است  مسكن اجتماعی در پاييز امسال اجرايی 

شود و تا سال 94 هيچ مسكن مهر نيمه تمامی باقی نماند. 

آل اسحاق انتقاد كرد؛
واحد های بزرگ اقتصادی مالیات نمی دهند 

ایمان: رییس اتاق بازرگانی تهران خواستار بومی سازی مالیات در کشور به  
نحوی شد که به صورت عادلانه از همه اقشار دریافت شود. 

يحيی آل اسحاق – رييس اتاق بازرگانی تهران –اظهار كرد: انواع ماليات هايی كه در 
دنيا وجود دارد مثل ماليات بر ارزش افزوده يا ماليات بر توليد بايد بومی سازی شوند و بر 
واقعيت ها منطبق شوند. در حال حاضر ماليات فقط به بخش شفاف و توليدی های كوچک 
و متوسط و كسبه جزء فشار وارد می كند و واحد های بزرگ اقتصادی دولتی و غيردولتی 

معاف هستند.
  وی به بيان نقاط ضعف و قوت نظام جامع مالياتی پرداخت و گفت: نظام جامع مالياتی 
نقاط ضعف و قوت را با هم دارد. در حال حاضر تصميم گيری كلان برای اقتصاد كشور 
مبنی بر اين است كه درآمد های نفتی كاهش يابد و ماليات نقش كليدی پيدا كرده است، 
اما در حال حاضر ماليات فقط 35 درصد هزينه ها را پوشش می دهد. امكان جذب ماليات 
بيشتر در صورتی كه ركود كاهش يابد ايجاد می شود، زيرا فعلا هزينه ها زياد و درآمد ها كم 

است و به همين علت واحد های توليدی نمی توانند ماليات زياد بپردازند. 
رييس اتاق بازرگانی تهران در ادامه افزود: در قوانين مالياتی نيز بايد بازنگری بيشتری 
صورت گيرد. قوانين مالياتی بايد شفاف، بدون بوروكراسی و غيرقابل تفسير باشند. مشكل 
ما در گذشته اين بود كه برای فهميدن قوانين مالياتی نياز به گذراندن يک دوره فوق 
تخصصی داشتيم. از طرف ديگر قوانين قابل تفسير بود و زمينه های سوء استفاده پيش 

می آمد. 

آخرین نرخطلا در ایران 

4,215,000یک مثقال طلا

973,040یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,490,000سکه بهار آزادی

9,492,000سکه امامی

4,760,000نیم سکه

2,670,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31.000.000پژو 

SLX 405 32.۵00.000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39.۵00.000پژو پارس سال

E2 90 39.۵00.000تندر 

LX 32.۵00.000رانا 

TU5 32.۵00.000رانا 

LX 31.000.000سمند 

LX EF۷ 33.000.000سمند 

ELX 3۷.000.000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20.000.000سایپا 111

 18.۵00.000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24.۵00.000سایپا تیبا 

ایمان: وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه 
نظام بانکی کشور با نظام بانکداری اسلامی فاصله 
دارد، جزئیات طرح تحول نظام بانکی به عنوان یک 
اقدام راهبردی دولت یازدهم را اعلام کرد و گفت: 
مقام پولی و بانک مرکزی در عین حال که باید از 
و  پذیر  مسئولیت  باید  باشد،  برخوردار  استقلال 

پاسخگو هم باشد.
علی طيب نيا  در بيست و پنجمين همايش بانكداری 
اسلامی گفت: دولت تحول نظام بانكی كشور را به عنوان 
يک اقدام راهبردی در دستور كار خود قرار داده است و 
با مشاركت تمامی اركان مرتبط طرح تحول نظام بانكی 

تدوين، تكميل و اجرايی خواهد كرد.
بانكداری  اينكه  با اعلام  اقتصادی و دارايی  امور  وزير 
اسلامی بايد پارادايم اصلی در نظام اصلی بانكداری كشور 
باشد، اظهارداشت: تحول در نظام بانكی كشور در حول 4 
محور انجام خواهد شد كه اولين محور آن تحول در اركان 

نظام پولی كشور است.
وی ادامه داد: براساس اولين محور، نقش مقام پولی 
در سياست گذاری بانكی بايد تقويت شود به طوری كه 
اثرگذاری سياست های بانک مركزی ارتقا يابد و متناسب با 
ساختار سياسی ايران از استقلال برخوردار باشد و در عين 
حال، بانک مركزی و مقام پولی كشور مسئوليت پذير و 
پاسخگو باشد. استقلال و داشتن اختيارات كافی، پاسخگو 

بودن نسبت به اختيارات است.
طيب نيا، تحول در حوزه عمليات بانكی را محور سوم 
دانست و افزود: بانک ها بايد بر فعاليت های بانكی متمركز 
شوند و فعاليت های غيربانكی آنها محدود شود. همچنين 
قواعد و نرخ ها بايد به گونه ای اصلاح شود كه فعاليت های 
اصلی بانكی سودآور شود و در غير اين صورت، امكان 
خروج بانک ها از فعاليت های كه ارتباطی با زمينه فعاليت 

آنها ندارد، امكان پذير نيست.
وی، محور سوم برای تحول در نظام بانكی را تحول 
ساختار و نهادی ذكر كرد و گفت: بازار پولی كشور بايد 
تعميق يافته و رقابتی شود و ساختار مالكيتی و مديريتی و 
مالی بانک ها اصلاح و قوانين و مقررات فعاليت های بانكی 

نيز اصلاح شود.
در  تحول  را  تحول  چهارمين  دارايی،  و  اقتصاد  وزير 
فرايند استقلال سيستم يكپارچه بانكی اعلام و تصريح 
كرد: تحولات فناوری و ارايه خدمات و نظارت بر عملكرد، 

سيستم بانكی را به صورت جدی متحول كرده است.
وی خاطرنشان كرد: دولت در بسته سياستی خروج 
از ركود نگاه يک سويه و منفی نسبت به نظام بانكی و 
عملكرد آن ندارد. دولت با همه امكانات و ابزارها سعی 
بتوانند مشكلات نظام  بانكی  می كند كه مديران نظام 
بانكی را حل و فصل كنند، همچنين دولت واقف است كه 
مشكلات بانكی ناشی از عوامل و شرايط بيرونی بر كشور 

تحميل می شود.
طيب نيا با اعلام اينكه در بسته خروج از ركود سعی 
كرده مشكل نازل بودن نسبت كفايت سرمايه بانكها را 
به رسميت بشناسد و برای آن چاره انديشی كند، گفت: 

تعيين يک نسبت كفايت سرمايه مناسب برای بانک ها 
تصويب و اجرايی خواهد شد. در مقابل دولت انتظار دارد 
كه نظام بانكی كشور تمام توان اعطای تسهيلات خود را در 

خدمت به بخش مولد و كارآفرين كشور قرار دهد.
وی اظهارداشت: در هفته های اخير مرتباً در مقابل اين 
سئوال قرار گرفته ايم كه اگر تمهيدات دولت در بسته 
عملياتی شود و تسهيلات بانكها افزايش يابد، چه تضمينی 
وجود دارد كه اين توان در خدمت بخش مولد كشور قرار 
گيرد و به سمت سفته بازی و سوداگری نرود، گفت: اين 
موضوع همت نظام بانكی را می طلبد كه تمام تلاش خود 
را به كار بگيرند كه تسهيلات به سمت فعاليت های موجه 

هدايت شود.
وزير امور اقتصادی و دارايی با اشاره به اينكه نحوه تعيين 
نرخ های كليدی، تنگناهايی برای كسب و كار و نظام بانكی 
كشور ايجاد كرده است، گفت: مهار تورم در دستور كار 
دولت است. وقتی تورم به صورت بی سابقه ای افزايش 
می يابد و قيم  ها هم به صورت افسارگسيخته بالا می رود، 
ساير متغيرها و شاخص های اقتصادی هم به تناسب آن 
تغيير می كند به طوری كه نرخ سود سپرده ها و تسهيلات 
و گرايش نرخ ارز به سمت افزايش سوق پيدا می كند. 

كنترل تورم و برقراری ثبات و آرامش زمينه های را فراهم 
می كند كه نظام بانكی نسبت به تغيير نرخ سود سپرده و 

تسهيلات عمل كند.
وی گفت: با توجه به شرايطی جديدی كه در وضعيت 
تورمی كشور ايجاد شده است، تجديدنظر جدی بر روی 
نرخ سود بانكی برای كاهش فشار تحميلی به بخش های 

اقتصادی كشور در دستور كار قرار دارد.
طيب نيا با بيان اينكه تحول در نظام بانكی كشور به يک 
مطالبه عمومی و ضرورت انكارناپذير تبديل شده است، 
تصريح كرد: نظام بانكی در ايران بايد در خدمت بخش 
مولد كشور قرار گيرد و با پشتيبانی از بخش مولد، حذف 
ربا و كارايی بيشتر در تخصيص منابع تجديد نظر داشته 

باشد.
وی خاطر نشان كرد: سياست های كلی اقتصاد مقاومتی 
تحول در نظام مالی كشور را تكليف كرده و آن را به عنوان 
يک الزام برای آسيب ناپذير كردن كشور ضروری می داند.

وزير امور اقتصادی و دارايی گفت: وضعيت كنونی نظام 
بانكی قابل تداوم نيست و با پيشرفت ها و تحولات در حوزه 
بين المللی تناسب ندارد. در عين حال نظام بانكی كشور با 

نظام بانكداری اسلامی فاصله دارد.

تجديدنظر در نرخ سود بانكی؛

طیب نیا خواستار استقلال بانک مرکزی شد

می گوید  کار  وزیر  ایمان:معاون 
ایجاد یک شغل در کشور 300 میلیون 
تومان هزینه برمی دارد در حالی که 
برای ایجاد برخی شغل های تخصصی 
نظیر پتروشیمی تا 2 میلیارد تومان 
با این حال شناسایی  هم نیاز است 
دغدغه  به  ارزان  کارهای  و  کسب 
اساسی برای غالب کارآفرینان و فارغ 
تبدیل شده  التحصیلان دانشگاهی 

است. 
مهم ترین چالش دولت تدبیر و امید از 
بیکاری،  آغاز فعالیت، کاهش نرخ  زمان 
ایجاد اشتغال و ارتقای وضعیت افراد شاغل 
بوده و ایجاد فرصتهای شغلی پایدار و مولد 
را جزو برنامه های اساسی خود قرار داده 

است. 
 دولت تلاش کرده تا با اقدامات متعدد 
نیاز  مورد  ارز  کردن  فراهم  جمله  از 
تولیدکنندگان و اتخاذ راهکارهای عملی و 
علمی برای کاهش نرخ بیکاری در جهت 
ایجاد اشتغال پایدار گام بردارد، بر همین 
اساس وزارت تعاون،  کار و رفاه اجتماعی 
این  به حل  را  برنامه ریزی های خود  نیز 
دغدغه معطوف کرده و مصوبات متعددی 
هم در این زمینه در شورای عالی اشتغال 

به تصویب رسانده است. 
رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  گفته  به  بنا 
اجتماعی در گذشته به طور متوسط با 
با 120  و  تومان یک شغل  70 میلیون 
میلیون تومان یک شغل خوب و پایدار 
می توانستیم ایجاد کنیم ولی امروز برای 
ایجاد شغل در بخشهای مختلف باید ارقام 
متفاوتی هزینه کرد به نحوی که حداقل 
بین 150 میلیون تومان تا 300 میلیون 

تومان برای ایجاد یک شغل نیاز است. 
ربیعی معتقد است که کشور سالانه به 
یک میلیون شغل نیاز دارد و اگر این اتفاق 
نیفتد معضل بیکاری خطرناکتر از حال 

حاضر خواهد بود. 
وزیر کار دولت تدبیر و امید تاکید دارد 
هفت  ایجاد  به  نیاز   1400 سال  تا  که 
میلیون شغل جدید در کشور داریم و برای 
آنکه تولید سالانه یک میلیون شغل در 

کشور به وجود آید اقتصاد ایران باید نرخ 
رشد 7 درصدی را تجربه کند. 

به گفته وی از آنجا که دوام و پایداری 
یک شغل نیاز به حمایت مالی دارد برای 
در حوزه  پیش بینی شده  اهداف  تحقق 
مالی  منابع  باید  دولت  پایدار،  اشتغال 

قدرتمندی در اختیار داشته باشد. 
کارشناسان بازار کار اعلام کرده اند که 
هزینه ایجاد هر شغل پایدار در کشور به 
400 میلیون تومان افزایش یافته است 
به نحوی که اگر در سالهای گذشته برای 
ایجاد هر شغل پایدار 150 میلیون تومان 
سرمایه نیاز بود اکنون با توجه به نرخ رشد 
منفی 5.8 درصد، این رقم به 400 میلیون 

تومان رسیده است. 
 پیشتر هزینه ایجاد یک شغل جدید 
70 میلیون تومان بود اما امروز این رقم 
در برخی مشاغل تخصصی نظیر صنعت 
نفت و پتروشیمی تا 2 میلیارد تومان هم 

می رسد. 
در همین راستا حسن طایی - معاون 
توسعه اشتغال و کارآفرینی وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی - رقم هزینه ایجاد 
یک شغل در کشور را 300 میلیون تومان 

اعلام کرده است. 
در  شغل  ایجاد  هزینه   می گوید:  او 
به  ولی  است  متفاوت  متعدد،  بخشهای 
عوامل  شغل  یک  ایجاد  در  کلی  طور 

متعددی نظیر آموزش، مهارت و تخصص 
دخیل است که سرمایه یکی از این عوامل 

به شمار می رود. 
از نگاه معاون اشتغال وزیر تعاون،  کار 
و رفاه اجتماعی با وجود آنکه قیمت تمام 
شده برای ایجاد هر شغل افزایش یافته 
به  این هزینه  تعاون  اما در بخش  است 
مراتب پایین تر و ارزان تر از سایر بخشها 

است. 
فارغ  به کارجویان و  وی درعین حال 
التحصیلان دانشگاهی توصیه کرده است 
بازار  وارد  موجود  شرایط  درک  با  که 
کار شوند و بپذیرند که شاید یک شغل 
آنها  برای  امر  درابتدای  را  لازم  جذابیت 
نداشته باشد ولی با ورود به آن حرفه به 
تدریج زمینه های بهتری برایشان فراهم 
می شود.  اما کدام بخش ها ارزانترین شغل 
بخش  دارند؟  را  ماندگاری  بیشترین  و 
اعظمی از تحلیلگران بازار کار معتقدند که 
با هزینه کمتر از 20 میلیون تومان هم 
می توان اشتغالزایی کرد و مشاغل خرد، 
کوچک و خانگی بسیاری وجود دارد که با 

این رقم امکان ایجاد پیدا می کند. 
به اعتقاد آنان کسب و کارهایی که در 
بخش تعاون ایجاد می شوند ضمن ارزان 
و کم هزینه بودن، مقرون به صرفه هم 
هستند و اشتغالزایی وسیعی را به دنبال 
 - کلانتری  حمید  سید  چنانچه  دارند 

معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی - بیشترین ماندگاری شغل را 

مربوط به بخش تعاون می داند. 
میانگین  معمول  طور  به  می گوید:  او 
ایجاد یک شغل در  برای  سرمایه گذاری 
تومان  میلیون  تعاون، حدود 50  بخش 
است که این رقم در برخی گرایش های 
 150 تا  تومان  میلیون   10 از  تعاونی  

میلیون تومان متغیر است. 
 ایجاد اشتغال برای فارغ التحصیلان، 
 4.5 جمیعت  و  کار  جویای  جوانان 
ورود  آماده  دانشجویان  نفری  میلیون 
از چالشهای مهم  به یکی  بازار کار  به 
در  است.  شده  مبدل  یازدهم  دولت 
حالت خوشبینانه اگر قرار به ایجاد سالانه 
یک میلیون شغل در کشور باشد منابع 
اهداف  تحقق  برای  باید  بسیاری  مالی 
اشتغالزایی دولت و خروج از این بحران 
ایجاد  هزینه  چنانچه  شود؛  پیش بینی 
یک شغل ساده 150 میلیون تومان باشد 
و کشور به یک میلیون شغل در سال 
نیاز داشته باشد با یک محاسبه ساده به 
اعتبار 150 هزار میلیارد تومانی می رسیم 
که تامین این اعتبار کار دولت را تا حدی 
زیاد  احتمال  به  و  کرد  خواهد  دشوار 
بکارگیری سرمایه های خرد مردمی نیز 
در دستور کار دولت قرار خواهد گرفت. 

هم اکنون مزیتهای اشتغال در بخش 
به  و  است  بخشها  سایر  از  بیش  تعاون 
دلیل اینکه ویژگی بارز مشارکت مردمی 
و تجمیع سرمایه های خرد در بخش تعاون 
متبلور است و دو وجهه ماندگاری شغل 
و کم هزینه بودن به صورت منطقی در 
کنار هم وجود دارد، مشاغل این بخش 
می شوند؛  راه اندازی  کمتری  هزینه  با 
بر این اساس به نظر می رسد که در قالب 
شبکه های تعاونی، رابطه تولید و اشتغال 
ایجاد  با  و  می گیرد  شکل  بهتر  مولد 
خوشه های تعاونی کسب و کارهای ارزان 
قیمت بسیاری راه اندازی می شود لذا دولت 
با تشکیل و گسترش بنگاههای تعاونی  
می تواند طرح های اشتغالزای خود را بهتر 

و سریعتر به نتیجه برساند. 

کدام بخش ارزان ترین شغل را دارد؟ 

پیامدهای فساد اقتصادی 
بر روند توسعه کشور

دستیار علمی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن تبیین پیامدهای 
فساد اقتصادی بر روند توسعه کشور، اظهار داشت: بررسی های بانک جهانی 
نشان نشان می دهد فساد برجسته ترین عاملی است که به تنهایی می تواند 

مانع تداوم توسعه اقتصادی و اجتماعی کشورهای مختلف جهان شود.
هاشم بيگی كنفرانس يک روزه  سلامت مالی و اداری ضمن تبيين پيامدهای فساد 
اقتصادی بر روند توسعه كشور اظهار داشت: بررسی های بانک جهانی نشان داده است، 
فساد برجسته ترين عاملی است كه به تنهايی می تواند مانع تداوم توسعه اقتصادی و 
اجتماعی كشورهای مختلف جهان شود.وی با بيان اينكه اجرای مناسب قانون ارتقای 
سلامت نظام اداری و مقابله با فساد می تواند از بسياری از جرائم اين حوزه پيشگيری 
كند، ادامه داد: عدم وجود شفافيت و پاسخ گويی ، مشكلات اقتصادی ، توزيع نامناسب 
در آمدها ، اعطای اختيارات زياد ، پيچيدگی قوانين ، ضعف ساختارهای نظارتی ، عدم 
وجود نظام تشويق و تنبيه مناسب اداری و نبود نظام شايسه سالاری ازجمله عوامل 
موثر در ايجاد فساد اداری است.هاشم بيگی تصريح كرد: اين عوامل باعث بوجود آمدن 
ريسک فساد در سازمان ها و نيز ايجاد مشكلاتی برای توسعه منابع انسانی می شود.

وی گفت: برای سلامت نظام اداری و مالی و جلوگيری از فساد اقتصادی بايد ريشه 
رانت خواری را خشک كنيم، زيرا هر كجا كه فساد رواج پيدا كند توسعه آسيب می 
بينيد.در ادامه اين همايش چند تن از سخنرانان ضمن تشريح ديدگاه ها و مطالعات خود 
در زمينه بروز فساد اداری و تاكيد بر استقرار نظام های نظارتی و كنترلی موثر ، خواستار 
ريشه كنی عوامل فرهنگی ، اقتصادی و اجتماعی فساد اقتصادی در جامعه شدند.در 
پايان اين كنفرانس به موسسه مالی و اعتباری ميزان تنديس كنفرانس سلامت اداری و 
مالی اهدا شد. اين موسسه به تازگی كانديدای دريافت جايزه معتبر بين المللی كاردينلی 
ايتاليا در حوزه خلاقيت و نوآوری شركتهای پاک شده كه قرار است اين جايزه طی 

مراسمی به اين موسسه اهدا شود.

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000 

 MVM X3377,500,000 جدید اتومات

آقای مصطفی  كلا خانم شما طبق رای دادگاه شعبه 19 استان قم حكم طلاق 
غيابی گرفته است جهت اجرا طلاق به دفتر خانه مراجعه نماييد ، لذا به شما اخطار 
ميشود پس از ثبت در روزنامه 7 روز فرصت داريد جهت امضا به دفتر مراجعه 

نماييد و در صورت عدم حضور شما ، طلاق غيابی صادرميشود.
 سید اسماعیل حمیدی - سردفتر 20 قم 

خواهان : آقای ابوالفضل ولی با وكالت خانم ليلی قيطاسی و آقای محمد  جواد 
زمانی همگی به نشانی قم – 45 متری صدوق – 30 متری قائم ـ پ 6

خوانده :  آقای حسن نايبيان به نشانی مجهول المكان 
خواسته ها: 1- مطالبه خسارات دادرسی 2- مطالبه خسارت تاخيرتاديه 3- 

مطالبه وجه چک 4- پرداخت حق الوكاله 
رای دادگاه

در خصوص دعوی آقای ابوالفضل ولی فرزند ابراهيم با وكالت خانم ليلی قيطانی 
و محمد جواد زمانی بطرفيت آقای حسن نايبيان فرزند حسين مبنی بر مطالبه 
وجه به مبلغ 63/900/000 ريال و هزينه دادرسی و حق الوكاله و تاخيرتاديه 
نظر به ا ينكه وكلای  خواهان   چكهای شماره337303-77/4/15 و 337304-

77/40/20 عهده بانک  صادرات شعبه مركزی اصفهان و گواهيهای عدم پرداخت 
بانكی ازبانک محال عليه كه مورد استناد قرار داده كه همگی حكايت از اشتغال 
ذمه خوانده نسبت به وجه مزبور دارد و ا ينكه از سوی خوانده دفاع واصل نشده 
و امضا ذيل چكها بمنزله از قبول مندرجات آن می باشد و اصل بقا دين ا ست 
.  بنابراين دادگاه خواسته خواهان را  ثابت و مدلل دانسته و مستندا بمواد 313، 
314  قانون تجارت و مواد  198. 522،519،515  قانون آيين دادرسی مدنی و  

تبصره ماده »2« قانون  صدور چک و وحدت رويه شماره 688-85/3/23 حكم به 
الزام  به خوانده به پرداخت مبلغ شصت و سه ميليون نهصد هزار ريال بابت اصل  
خواسته و پرداخت هزينه دادرسی و حق الوكاله طبق تعرفه و تاخير تاديه ا ز تاريخ 
برگشت مزبور طبق  شاخص تورم بانک مركزی همگی قابل محاسبه در اجرای  
احكام بر حق خواهان  صادر و  اعلام می گردد. اين رای غيابی ظرف 20 روز پس 
از ابلاغ قابل واخواهی در اين دادگاه و 20  روز ديگر در دادگاه تجديد نظر استان 

قم می باشد.)م.ر5/21(
دادرس شعبه اول دادگاههای عمومی حقوقی قم  - خان محمد لو

رونوشت برابربا اصل واداريست و جهت هر گونه ابلاغ به حسن نايبيان تهيه و 
ارسال می گردد.             مدير  دفتر شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی قم ـ نگاری

آگهی نوبت اول 
كارفرمای محترم : گرانول صدف قم 

نظر به  اينكه درخواست بررسی مشاغل سخت و زيان آور آقای رستمعلی 
محمدی كارگر سابق شما در كميته تشخيص و تطبيق مشاغل سخت و زيان 
آور منتج به اتخاذ تصميم گرديده ، بدليل مجهول بودن نشانی شما مراتب به 
موجب اين آگهی اعلام و ابلاغ می گردد  بديهی است درج اين آگهی به منزله 
ابلاغ قانونی تلقی می گردد.  در صورتی كه به رای صادره اعتراض داريد حداكثر 
15 روز پس از تاريخ درج آگهی به اداره كار تعاون كارو رفاه اجتماعی  استان 

قم مراجعه و نسبت به تكميل فرم شماره 4  اقدام كنيد .
دبيرخانه تشخيص و تطبيق مشاغل سخت و زيان آور استان قم 
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ونگر: فرگوسن را سرزنش نکنید
ایمان: سرمربی آرسنال با حمایت از سر آلکس فرگوسن عنوان کرد او مقصر 
نتایج ضعیف منچستر یونایتد نیست. ونگر همچنین تاکید کرد تیمش یک 

مهاجم در ساعات باقی مانده نقل و انتقالات خواهد خرید.
ــوم ليگ برتر برابر لستر سيتی به تساوی رسيد تا نتواند فاصله  ــنال در هفته س  آرس
خود را با صدر جدول كم كند. آرسن ونگر سرمربی آرسنال پس از توقف تيمش برابر 
ــت  ــيتی گفت: در خط حمله زياد خوب نبوديم و فرصت های زيادی را از دس لستر س
داديم. بايد در بازی های آينده فرصت هايمان را به گل تبديل كنيم تا بتوانيم به پيروزی 

برسيم.
سرمربی فرانسوی آرسنال درباره آلكسيس سانچس، مهاجم شيليايی تيمش گفت: 
سانچس شرايط مسابقه را پيدا نكرده است. با اين همه در نيمه نخست عملكرد خوبی 
داشت و توانست گل ما را به ثمر برساند. بی شک سانچس در ادامه بهتر و بهتر می شود. 
در حال حاضر انتظار زيادی از او ندارم. خيلی از بازيكنان تيمم تازه تمرينات خودشان را 
شروع كرده بودند و به همين خاطر نبايد انتظار داشت كه هماهنگی زيادی با هم داشته 
باشند. بازی امروز نشان داد در صورتی كه تمركز نداشته باشيم نمی توانيم راه دروازه 
حريف را پيدا كنيم. به بازيكنانم ايمان دارم و می دانم كه فصل خوبی در انتظار آنهاست.

ونگر در ادامه به حمايت از سر آلكس فرگوسن سرمربی سابق منچستر يونايتد پرداخت 
ــت كه تيمش پس از رفتن او نتايج خوبش را  و گفت: برای يک مربی خيلی مهم اس
تكرار كند ولی وقتی اين اتفاق نمی افتد تقصير مربی نيست كه تيمش را ترک كرده 
است. نبايد فرگوسن را مقصر نتايج ضعيف منچستر يونايتد بدانيم و او را سرزنش كنيد. 
ــتر يونايتد ناراحت نيستم؛ چرا كه آنها 10 سال باعث شدند تا  از نتايج ضعيف منچس
ــتم  ــكل ايجاد كردند. مطمئن هس ــيم و برای ما مش ما در ليگ برتر به قهرمانی نرس
منچستر يونايتد به دوران اوج خود باز خواهد گذشت. با نگاهی به تركيب آنها می توان 
ــد كه چه بازيكنان بزرگی در تركيب خود دارند. در صورتی كه بازيكنان جديد  فهمي
منچستر با ساير بازيكنان اين تيم هماهنگ شوند، منچستر قدرت هميشگی خودش را 
به دست خواهد آورد. بايد صبور باشيم. منچستر يونايتد نيز تقريبا نتايجی مثل آرسنال 
در ليگ برتر كسب كرده است و تازه در اول راه هستيم. خيلی بازی تا پايان ليگ برتر 
باقی مانده است. برای من پيروزی در بازی بعدی تيمم اهميت دارد و كاری به نتايج 

ديگر تيم ها ندارم.
ــد. آرسنال پس از  ــتانی فوتبال اروپا بامداد فردا به پايان می رس نقل و انتقالات تابس
مصدوميت اوليويه ژيرو فرانسوی با مشكل مهاجم روبرو شده است. آنها كه در جذب 
لويک رمی فرانسوی ناكام بودند، اميدوار هستند بتوانند رادامل فالكائو كلمبيايی را به 
ــت بگيرند. ونگر در پايان درباره جذب مهاجم جديد گفت: تمام تلاش خودمان  خدم
ــتانی يک مهاجم جديد جذب كنيم چرا  را می كنيم كه تا پايان نقل و انتقالات تابس
كه ژيرو را تا مدت ها در اختيار نخواهيم داشت. آرسنال در هفته بعد ليگ برتر بايد در 

ديداری سخت برابر منچستر سيتی به ميدان برود.

اینزاگی: انگیزه بسیار بالایی در هر دیدار داریم
ایمان: س�رمربی میلان از پیروزی در نخس�تین بازی خ�ود در فصل جدید 
رقابت های س�ری A خوشحال است. او تیمش را شایسته پیروزی سه بر یک 

برابر لاتزیو می داند.
ــروع بسيار خوبی در فصل جديد رقابت های سری A داشت و موفق شد با   ميلان ش
نتيجه سه بر يک برابر لاتزيو به پيروزی برسد تا نشان دهد كه تغيير زيادی نسبت به 

فصل قبل كرده است.
كيسوكه هوندا، سولی مونتاری و جرمی منز برای روسونری در اين ديدار گلزنی كردند. 
فيليپو اينزاگی، سرمربی جديد و جوان ميلان از عملكرد شاگردانش در ديدار برابر لاتزيو 
راضی و خشنود است. او در نشست خبری بعد از بازی گفت: DNA خاص ميلان دوباره 
برگشته است. تمرين آمادگی خوبی را پشت سر گذاشتيم. 50 روز تمرين كرديم تا خود 
را آماده فصل جديد كنيم. آنچه در تمرينات انجام داديم كمک زيادی به ما در اين بازی 
كرد. در بيشتر زمان های بازی توپ و ميدان را در اختيار داشتيم. اطمينان دارم كه سران 
ميلان از اين نمايشی كه از تيم خود ديدند خوشحال هستند. ما بازی خوبی را به نمايش 

گذاشتيم و بايد به پيروزی می رسيديم.
او ادامه داد: مدت ها بود كه فكر می كردم ميلان چنانچه برابر تيمی بااستعدادتر و فنی تر از 
خود به ميدان برود شكست خواهد خورد اما الان چنين چيزی را قبول ندارم. ما می توانيم 
برابر هر تيمی به پيروزی برسيم. اصلا تيم دست و پا بسته ای نيستيم. در هر ديدار تنها 
برای پيروزی به ميدان می رويم. انگيزه زيادی برای پيروزی داريم و در ديدار امشب هم 
نشان داديم كه تيم خوبی هستيم. از پيروزی ميلان خوشحال هستم. ما بازی خوبی را به 

نمايش گذاشتيم و شايسته اين پيروزی بوديم.

انریکه: خیلی جا برای پیشرفت داریم
ایمان: سرمربی بارسلونا از پیروزی برابر ویارئال ابراز خوشحالی کرد و عنوان 

کرد تیمش خیلی جا برای پیشرفت دارد.
 بارسلونا موفق شد در ديداری سخت ويارئال را با يک گل شكست دهد تا تنها تيم شش 

امتيازی ليگ اسپانيا لقب گيرد.
لوئيس انريكه، سرمربی بارسلونا پس از پيروزی تيمش برابر ويارئال در نشست خبری 
خود، گفت: خوشحالم كه توانستيم اين بازی را با پيروزی پشت سر بگذاريم. از وقتی كه 
به بارسلونا آمدم همه چيز خوب بوده و من از همه چيز راضی ام. از تفكر بازيكنانم در بازی 
برابر ويارئال تمجيد می كنم. ما با نگرش بازيكنانمان بود كه توانستيم در دقايق پايانی به 
گل برسيم و سه امتيا ز مسابقه را كسب كنيم، اما نبايد بيش از حد از اين پيروزی خوشحال 
باشيم. هنوز خيلی جا برای پيشرفت داريم. بايد در بازی های آينده بهتر شويم تا بتوانيم 
علاوه بر كسب نتيجه  بازی خوبی نيز به نمايش بگذاريم. سرمربی بارسلونا ادامه داد: بازی با 
ويارئال بسيار نزديک و جذاب دنبال شد. هر دو تيم شانس های گلزنی داشتند و توانستند 
بازی زيبايی را به نمايش بگذارند. شرايط چمن مسابقه خوب نبود و باعث شده بود دو 
تيم نتوانند بازی روانی را به نمايش بگذارند. هر دو تيم با وجود شرايط چمن بازی زيبايی 
به نمايش گذاشتند و به دنبال پيروزی بودند. خوشحالم كه تيمم قدر فرصت به دست 
آمده را دانست و توانست دروازه حريف را باز كند. اين نتيجه  در بازی های آينده خيلی به 

سود ما خواهد بود.
ــلونا كه در بازی برابر الچه به منير الحدادی بازی داد شاهد درخشش اين پديده  بارس
ــش يک بازيكن جوان ديگر به نام  ــيا بود. آنها در هفته  دوم نيز با درخش جديد از لاماس
ساندرو توانستند پيروز شوند. لوئيس انريكه حضور بازيكنان جوان در تركيب بارسلونا را 
ستود و گفت: از اين كه می بينم بازيكنان جوان به تركيب تيم اضافه می شوند و چقدر به 
ما كمک می كنند خوشحال می شوم. برای ساندرو خيلی خوشحالم كه توانست چنين گل 
مهمی را برای ما به ثمر برساند. او قطعا در بازی های آينده برای ما به ميدان خواهد رفت.

ليونل مسی كه شب گذشته نتوانست گلزنی كند در اين ديدار با مصدوميت مواجه 
ــد. سرمربی بارسلونا در پايان درباره وضعيت ستاره آرژانتينی تيمش گفت: منتظر  ش
خواهيم بود تا پزشكان تيم وضعيت مسی را بررسی كنند تا ببينيم مصدوميت او تا 

چقدر جدی است.

چیچاریتو به رئال مادرید پیوست
ایمان: مهاجم مکزیکی منچستریونایتد به صورت قرضی برای یک فصل راهی 

رئال مادرید شد.
ــال 2010 در تيم  ــه از س ــو، مهاجم مكزيكی ك ــدز ملقب به چيچاريت ــر هرنان خاوي
منچستريونايتد توپ می زد نتوانست در تيم انگليسی جايی برای خود دست و پا كند و 
اغلب روی نيمكت ذخيره ها بود. اين مهاجم مكزيكی با باشگاه رئال مادريد اسپانيا به توافق 
رسيد تا به صورت قرضی به عضويت اين تيم دربيايد. خاوير هرناندز كه در زمان ديويد 
مويس نيمكت نشين بود با آمدن فان خال نيز وضعيتش تغيير نكرد و هم چنان در نيمكت 
ذخيره ها قرار داشت. او در فصل گذشته تنها 855 دقيقه  در ليگ برتر انگليس بازی كرد 

و توانست در مجموع 9 گل به ثمر برساند.

راموس:می توانستیم در نیمه اول
 کار سوسیه داد را یکسره کنیم

ایمان: رئال همواره رو به جلو نگاه می کند و از این اشتباهات برای بهتر شدن 
خودش استفاده می کند.

سرخيو راموس در شكست سنگين رئال مادريد دو چهره متفاوت داشت. زننده گل اول 
بازی به نفع رئال بود و در دو گل سوسيه داد نيز يكی از مقصرين اصلی.

او در پايان مسابقه گفت : " می توانستيم در همان نيمه اول، كار سوسيه داد را يكسره 
كنيم اما به تيمی كه در بازی های قبلی خود نتايج خوبی نگرفته بود زندگی دوباره ای 

بخشيديم .
وقتی شكست می خوريم؛ مقصر جلوه دادن مدافعين بسيار آسان می شود اما همانطور 
كه وقتی پيروز می شويم همه باهم پيروز شده ايم؛ در شكست ها هم چنين مساله ای 

صدق می كند.
روی توپ های ارسالی از جناحين بايد تمركز بيشتری داشته باشيم و روی اين نقطه 
صعف بايد بيشتر كار كنيم.اين شكست هيچ عواقبی نخواهد داشت. آنچلوتی با ما در مورد 

هيچ تغيير و تحولی صحبت نكرد. از اين باخت بايد درس بگيريم.
رئال همواره رو به جلو نگاه می كند و از اين اشتباهات برای بهتر شدن خودش استفاده 
می كند.از فردا به اردوی تيم های ملی خود می رويم و پس از پايان مسابقات ملی بار ديگر 

به تمرينات رئال بر می گرديم. به اميد رقم زدن نتايج مثبت "

مصائب عجیب یک تیم لیگ برتری
ایمان: سرمربی تیم نفت مسجد سلیمان می گوید بازیکنان این تیم حتی 

کفش برای فوتبال بازی کردن ندارند.
عبدالمجيد باقری نيا درباره شكست تيمش برابر تراكتورسازی تبريز گفت: بازی 
خوبی را مقابل اين تيم به نمايش گذاشتيم و با اينكه 10 نفره بوديم توپ و ميدان 
را در اختيار داشتيم اما نتوانستيم از فرصت های گلزنی مان استفاده كنيم. ما هنوز 

مشكل گلزنی داريم و برای حل اين مشكل بايد يک مهاجم تراز اول جذب كنيم.
وی در ادامه به داور بازی تيمش اشاره كرد و گفت: در دو هفته پياپی و در دقيقه 
33 هر دو بازی، بازيكن ما را اخراج می كنند. معتقدم اين اخراج ها كمی سختگيرانه 

بود. البته دوست ندارم به داوری اعتراض و درباره جامعه داوری صحبت كنم.
سرمربی تيم نفت مسجد سليمان در ادامه به مشكلات مالی اين تيم اشاره كرد 
و گفت: در حالی كه 6 هفته است از ليگ می گذرد هنوز هيچ پولی به بازيكنان مان 
پرداخت نكرده ايم. ما به شدت مشكل مالی داريم و اين مشكل مالی دغدغه اصلی 
بازيكنان ماست. بعضی از بازيكنان ما حتی پول ندارند برای خود كفش فوتبال 
بخرند. تمام لباس ها را اعتباری تهيه می كنيم و واقعيت اين است كه مشكل لباس 
و كفش داريم زيرا باشگاه آن قدر سرمايه ندارد كه بتواند اين امكانات را برای ما 

تهيه كند.
وی افزود: مديران ارشد شركت نفت قول هايی به ما داده بودند كه آنها را عملی 
نكردند. از آنها می خواهم به وعده های خود عمل كنند. بازيكنی كه با باشگاه قرارداد 
بسته روی مبلغ قراردادش حساب باز كرده و شايد خريدهايی هم انجام داده باشد 
بنابراين الان بدهكار شده است. بايد هرچه زودتر مبلغ قراردادشان را طبق قرارداد 
پرداخت كنند اما مسئولان هيچ توجهی به اين موضوع ندارند و به هيچ عنوان ما 

را درک نمی كنند.
داريم  اين چنينی  ما مشكلات  كه  حالی  در  داد:  ادامه  نيا همچنين  باقری 
هواداران مان هم ما را زير فشار می گذارند. من از هواداران می خواهم كه با وجود 

همه اين مشكلات كنار ما و تنها دلخوشی ما باشند تا در اين تيم كار كنيم.
وی به بازی تيمش مقابل استقلال اشاره كرد و گفت: بعضی ها می گويند اين 
بازی در شهر اهواز برگزار شود و مسجد سليمان نمی تواند ميزبان بازی ما مقابل 
استقلال باشد اما برای من جای سوال است مگر تيم استقلال چه فرقی با گسترش 
فولاد تبريز دارد؟ شهر مسجد سليمان لياقت ميزبانی در ليگ برتر را دارد. مردم 
مسجد سليمان بايد در شهر خودشان از استقلال پذيرايی كنند. ما بدون هيچ گونه 

حاشيه ای اين بازی را در مسجد سليمان برگزار می كنيم.
وی ادامه داد: البته برای بازی مقابل اين تيم كار سختی داريم. استقلال در صدر 
جدول است و ما فعلا در انتهای جدول هستيم اما به هواداران قول می دهم استقلال 

روز سختی را مسجد سليمان خواهد داشت.

تيموريان: 

قلعه نویی بخواهد از این هفته
 فیکس بازی می کنم

که  بدنی  به دلیل شرایط  استقلال می گوید  ایمان: هافبک ملی پوش 
داشته در بازی های گذشته استقلال فرصت فیکس بازی کردن را پیدا 

نکرده است.
آندرانيک تيموريان درباره شايعه پيشنهاد تيم های قطری و احتمال جدايی اش از 
استقلال گفت: همان طور كه خودتان گفتيد اين حرف و پيشنهاد از تيم های قطری 
شايعه است. من در اين مقطع پيشنهادی از تيم های قطری ندارم و به قراردادی 
كه با استقلال بسته ام پايبند خواهم بود. من از تمديد قرارداد و ماندن در استقلال 

خوشحال هستم و نارضايتی از شرايطی كه به وجود آمده ندارم.
وی افزود: پس از اينكه ما در جام جهانی شركت كرديم، فرصتی نداشتم كه بتوانم 
به خوبی برنامه بدنسازی ام را پيش ببرم. به خاطر همين شرايط بدنی ام آن طور كه 
بايد برای حضور در ليگ مناسب نبود. در چند بازی گذشته فرصت پيدا نكردم كه 
در تركيب ثابت استقلال بازی كنم چون آماده نبودم اما با آمادگی به دست آمده اگر 
كادر فنی صلاح بداند، از اين هفته می توانم برای استقلال بازی كنم اما باز هم تاكيد 

می كنم كه من ناراحت نيستم چون نيمكت نشين نيستم.
تيموريان درباره وضعيت استقلال پس از شش هفته از ليگ برتر گفت: واقعا 
استقلال خوب نتيجه گرفته است. تيم ما اين فصل خيلی جوان شده و همين جوانی 
نقطه قوت تيم است. اميدوارم بتوانيم اين روند را حفظ كنيم و نتايج خوبی بگيريم. 

 

اعلام آخرین وضعیت مصدومان پرسپولیس 
قبل از بازی با تراکتورسازی

ایمان: امید عالیشاه که در بازی با صبا از ناحیه سینه ضربه سختی خورده 
بود، برای حضور در تمرینات و بازی با تراکتورسازی مشکلی ندارد.

كادر پزشكی تيم فوتبال پرسپوليس در ارتباط با وضعيت مصدومان تيم اعلام كرد: 
مهدی دغاغله و حميدرضا علی عسگری مرحله به مرحله تمرينات جدی تری را انجام 
می دهند و از روز يكشنبه در بخشی از تمرينات گروهی حضور پيدا كردند. هر دو 
بازيكن تحت نظر كادر فنی و بدنسازی قرار گرفته اند و تمرينات كنترل شده ای را با تيم 

انجام می دهند كه رفته رفته با بررسی شرايط جدی تر خواهد شد.
اميد عاليشاه هم كه در بازی با صبا ضربه شديدی خورده بود، با مشكل خاصی روبرو 
نشد. او روز يكشنبه تمرين ريكاوری داشت و با توجه به معاينات روز گذشته مشكلی 

برای انجام تمرينات ندارد.
كادر پزشكی همچنين در مورد عليرضا نورمحمدی اعلام كرد: او در تمرينات حاضر 

خواهد بود و همزمان، برنامه های فيزيوتراپی را دنبال خواهد كرد.
هادی نوروزی هم در اختيار تيم قرار گرفته است كه در حال حاضر برنامه بدنسازی 
را زير نظر محمدرضا مولايی انجام می دهد تا در روزهای آينده به تمرينات تيمی 

اضافه شود.

 جهانبخش بهترین بازیکن هفته شد
ایمان:  علیرضا جهانبخش به عنوان بهترین بازیکن هفته دسته دوم فوتبال 

هلند انتخاب شد.
به نوشته سايت omroepgelderland هلند، مهاجم ايرانی نايمخن در بازی تيمش 
مقابل هلموند فوق العاده كار كرد و جدا از به ثمر رساندن دو گل زيبا، دو پاس گل هم داد.
اين دومين باری است كه عليرضا عنوان بهترين بازيكن هفته را به نام خودش می كند.

اولین تمرین انصاری فرد با اوساسونا
ایمان: آقای گل سیزدهمین دوره رقابت های لیگ برتر ایران، فردا معاینات 

پزشکی را پشت سر خواهد گذاشت.
 يک روز بعد از امضای قرارداد با اوساسونا، كريم انصاری فرد امروز برای اولين بار در 
جلسه تمرينی قرمزهای پامپلونا حاضر شد و در كنار نكونام و ساير اعضای تيم تازه اش 
تمرين كرد.  آقای گل سيزدهمين دوره رقابت های ليگ برتر ايران، فردا معاينات پزشكی 

را پشت سر خواهد گذاشت و در مراسم معارفه رسمی به هواداران معرفی می شود.

اولین بازی حقیقی در لیگ پرتغال
ایمان: پنافیل در حضور دروازه بان ایرانی خود برابر پاکوس فریا شکست 

خورد.
 هفته  سوم رقابت های ليگ پرتغال با برگزاری چند ديدار ادامه يافت كه در يكی از 
ديدارهای برگزار شده پنافيل كه عليرضا حقيقی، دروازه بان ايرانی را در اختيار دارد برابر 
تيم پاكوس فريرا با يک گل شكست خورد.تک گل اين بازی را سی سرو در دقيقه  79 

برای تيم مهمان به ثمر رساند.

فضای فوتبال ای�ران خواهان بازگش�ت کارلوس 
کی روش به تیم ملی است اما فدراسیون فوتبال باید 

مراقب باشد که این "بازگشت" به هر قیمتی نباشد.
 اين روزها از لزوم بازگشت كارلوس كی روش به ايران و به 
دست گرفتن زمام امور تيم ملی صحبت می شود؛ از مربی و 
بازيكن گرفته تا فدراسيون نشين ها همه می گويند كه موافق 
بازگشت كی روش هستند. در اين ميان برخی ها هم هستند 
كه همچنان معتقدند كی روش هيچ كمكی به فوتبال ايران 

نكرده و نمی كند و بهتر است كه ديگر به ايران بازنگردد.
ــته دوم منطقی به نظر  ــان اندازه كه حرف افراد دس هم
ــد، موضوع دسته اول نيز نبايد دليلی برای ناديده  نمی رس
گرفتن منافع ملی باشد. كی روش به فوتبال ايران نظم نوينی 
بخشيده و كاری كرد كه تيم ملی در جام جهانی با انضباط 
و نظم خاصی به دفاع تيمی پرداخت و عملكرد خوبی هم 

برابر آرژانتين داشت.
ــيون فوتبال می خواهد  ــا اين حال قراردادی كه فدراس ب
ــی را به يكی از  ــد كند، اين مرد پرتغال ــا كی روش منعق ب
گران ترين مربيان دنيا تبديل می كند. هرچند با توجه به 
توان فنی شناخته شده كی روش در دنيای فوتبال، اين رقم 
ــت اما پرداخت اين مبلغ نبايد با  كلان، دور از انتظار نيس
ــتاندارد بين المللی  اعطای امتيازهای ويژه تر و خارج از اس

همراه شود.
ــيون فوتبال پس از جام جهانی 2014  كی روش و فدراس
ــا با هم مذاكره كردند و پس از چكش كاری قرارداد و  باره
خواسته های يكديگر – به گفته كفاشيان – به يک توافق 
99 درصدی رسيدند. هم چيز به ظاهر خوب پيش می رفت 

تا اين كه وزارت ورزش وارد ماجرا شد.
صحبت های وزير ورزش درباره قرارداد كی روش و وضعيت 
فوتبال، شائبه مخالفت وزارت ورزش با اين مربی پرتغالی را 
ــائبه ای كه خيلی زود از سوی وزارت ورزش  ايجاد كرد، ش
تكذيب شد و حتی نصرالله سجادی، معاون وزير ورزش و 
جوانان صراحتا عنوان كرد كه موضع وزارت ورزش بازگشت 

كی روش به ايران است.
ــه كی روش پيش از ترک  ــد ك تمام اين اتفاقات باعث ش
ايران دست بالا را داشته باشد و با پيش كشيدن پای وزارت 
ورزش شرط بازگشتش به ايران را توافق فدراسيون فوتبال 

و وزارت ورزش عنوان كند.
اين رويداد ناخودآگاه باعث تحميل فشاری مضاعف روی 
فدراسيون فوتبال شد. نزديک بودن جام ملت های آسيا و 
ــال و حمايت از كی روش، باعث  جو حاكم بر جامعه فوتب
شده كه فدراسيون تحت فشار قرار بگيرد و اين خطر وجود 

ــد كه از هول حليم در ديگ بيفتد و قراردادی  داشته باش
امضا كند كه بعدها با مشكل روبه رو شود.

ــت و برای عقد  كارلوس كی روش يک مربی حرفه ای اس
ــاوران حقوقی مجرب و  ــرارداد با هر مجموعه ای از مش ق
بين المللی استفاده می كند؛ اين دقيقا نكته ای است كه در 
فوتبال ما وجود ندارد، به نظر نمی رسد كه فدراسيون فوتبال 
ــتن قرارداد از وكلا و مشاوران حقوقی بين المللی  برای بس
ــاوران و مذاكره كنندگان  ــه مش ــره ببرد چرا كه حلق به
فدراسيون يک دايره بسته است و افراد آن تغيير نمی كنند.

ــار و اطلاعات ضد و  ــرارداد كی روش اخب ــاره مفاد ق درب
نقيض زيادی تاكنون منتشر شده است. يكی از اين اخبار 
از درخواست های عجيب و غريب كی روش حكايت می كند. 
درخواست های از قبيل پاداش دو برابر بازيكنان، تهيه غذا از 
بهترين رستوران، منزل در بهترين منطقه تهران، انتخاب 
خودرو به سليقه كی روش و... كه همگی ضمن عجيب بودن 

اگر صحت داشته باشند مايه تاسف هم هستند.
اعضای فدراسيون فوتبال بايد بدانند كه فرصت كم تا جام 
ملت های آسيا و فشار روانی جامعه نبايد باعث شود كه آن ها 

منافع ملی را ناديده بگيرند و قراردادی ببندند كه در آينده 
نتوانند تبعاتش را كنترل كنند.

فوتبال ايران با استخدام دوباره كی روش برنامه های خاصی 
را دنبال می كند. مهم ترين انتظار از تيم ملی با حضور دوباره 
كی روش، موفقيت در جام ملت های آسياست. اين كار برای 
فوتبال ايران هزينه گزافی خواهد داشت و دقيقا به همين 
خاطر است كه می گوييم فدراسيون فوتبال بايد حواسش را 

كاملا جمع كند كه اشتباهی مرتكب نشود.
فوتبال ايران، نيازمند برنامه ريزی خوب و ثبات است. اين 
دو مسئله با صرف هزينه امكان پذير است اما پرداخت پول 
زياد، فقط شرط لازم است. شروط كافی، بهره گيری از توان 

افراد در جای خود و مطابق انتظار است.
شرح وظايف افراد در قرارداد جديد فدراسيون با كی روش 
ــود. همچنين مفاد قرارداد بايد كاملا شفاف  بايد لحاظ ش
باشد و همه استانداردهای بين المللی در آن رعايت شود. 
فدراسيون فوتبال بايد بداند كه هر مقدار هم كه كی روش 
در ايران هوادار داشته باشد و توانايی بالايی داشته باشد، باز 
هم منافع ملی و سرمايه های كشور از همه چيز مهم تر است.

دوگانه بازگشت کی روش و حفظ منافع ملی

ایمان: مدیرعامل باشگاه صبای قم می گوید پس 
از جلسه مدیران باشگاه ها با وزیر ورزش و جوانان 
برای گرفتن حق پخش تلویزیونی، به خاطر مسائل 
امنیتی و به وجود نیامدن بحران حرمت صدا و سیما 
را نگه داشته اند و انتظار می رود صدا و سیما نسبت 

به پرداخت حق پخش واقعی اقدام کند.
از  باشگاه ها  نشينی  عقب  درباره  بينی  جهان  عباس 
گرفتن حق پخش تلويزيونی اظهار كرد: اگر بخواهيم از 
نظر حرفه ای به فوتبال نگاه كنيم بايد دنبال اين باشيم 
فوتبال روی پای خودش بايستد و از درآمدهای خودش 
استفاده كند. مهمترين بخش هايی كه در فوتبال حرفه ای 
برای درآمدزايی مورد توجه قرار دارد حق پخش تلويزيونی 

است و در اكثر كشورها هم رعايت می شود.
وی افزود: فوتبال ما در حال حاضر فقط اسم فوتبال 
حرفه ای را يدک می كشد ولی نه در قسمت زيرساخت ها 

و نه از نظر مزايای فوتبال، حرفه ای نيستيم.
مديرعامل باشگاه صبای قم تاكيد كرد: از يک سو از 

باشگاهها انتظار می رود كه استانداردسازی را رعايت كرده 
و به سمت فوتبال حرفه ای حركت كنند ولی از طرف ديگر 
حقی كه باشگاهها بايد از آن برخوردار باشند، ناديده گرفته 
می شود كه اين موضوع در درازمدت به باشگاهها آسيب 
می رساند و چيزی جز هزينه روی دست آنها نمی گذارد.

جهان بينی در ادامه خاطرنشان كرد: در اين خصوص 
فدراسيون فوتبال از سال گذشته حركتی را آغاز كرد كه 
توفيقی حاصل نشد. امسال همت جدی تری پيدا شده 
است و خود باشگاهها در آخرين نشستی كه با هم داشتند 

تاكيد كردند كه حقشان را بگيرند.
با محمود  باشگاهها  افزود: هفته گذشته مديران  وی 
گودرزی وزير ورزش و جوانان جلسه ای را در اين خصوص 
برگزار كردند. همدلی و رفاقت در حال حاضر بين مديران 

باشگاهها برای گرفتن حق پخش وجود دارد.
مديرعامل باشگاه صبای قم خاطرنشان كرد: با اين حال 
به خاطر مباحث امنيتی حرمت صدا و سيما را نگه داشته 
ايم. اگر ما تاكنون همكاری كرده ايم به اين خاطر بوده كه 

خدای نكرده اين موضوع باعث مسائل بحرانی نشود.
جهان بينی يادآور شد: قرار شد نشست هايی بين وزير 
ورزش و وزير كشور برگزار شود تا اين موضوع ختم به خير 
شود. در غير اين صورت باشگاهها نمی توانند هزينه های 
خود را پرداخت كنند. تلويزيون بايد حق پخش تلويزيونی 

و آنچه كه در دنيا عرف است را به باشگاهها بدهد.
مديرعامل باشگاه صبا با تاكيد بر اينكه همه باشگاهها 
متحد شده بودند تا از ورود دوربين های صدا و سيما به 
ورزشگاهها خودداری كنند، تصريح كرد: ولی با درخواست 
مسئولان بلندپايه و پادرميانی آنها قرار شد با نشست های 
دو جانبه اين مسئله رفع شود. دوستان ما در تلويزيون هم 
بايد نرمش بيشتری از خود نشان بدهند تا فوتبال لطمه 
نبيند در غير اين صورت بايد قيد فوتبال حرفه ای را بزنيم 
و به سمت فوتبال آماتور برويم كه استانداردسازی در آن 

هيچ معنا و مفهومی ندارد.
جهان بينی در بخش ديگری از صحبت هايش درباره 
شكست تيم فوتبال صبای قم برابر پرسپوليس در هفته 
ششم ليگ برتر فوتبال تاكيد كرد: ما در اين بازی غافلگير 
شديم. با فضايی كه مقابل مدافعان ما ايجاد شد بازيكنان 
پرسپوليس گل زودهنگامی را به ثمر رساندند و برنامه ريزی 
فوتبالی  نظر  از  ما  بازيكنان  البته  به هم خورد.  ما  تيم 
هم خوب نبودند و ما از كيفيت عملكرد بچه ها راضی 
نبوديم. وی با بيان اينكه فشردگی مسابقات ليگ برتر به 
ضرر تيم ها و در نهايت فوتبال ايران است، گفت: با توجه 
به برنامه سازمان ليگ و برگزاری 5 روز يكبار مسابقات، 
فرصت زيادی برای تمرين كردن نمی ماند و از سوی ديگر 

مصدوميت بازيكنان هم تشديد می شود.
اعتراض  پايان درباره  قم در  باشگاه صبای  مديرعامل 
پيروز قربانی مدافع اين تيم از بازی نكردن برابر پرسپوليس 
گفت: قربانی بازيكن بزرگ و قابل احترامی است و حرف 
خاصی نزده بود كه مشكل ايجاد شود. همه بازيكنان بايد 
تابع كادر فنی باشند چرا كه سرمربی تشخيص می دهد 

كدام بازيكنان به ميدان بروند.

قرار شد وزير ورزش پيگير حق پخش باشد؛

 حرمت صداوسیما را نگه داشته ایم!

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای محمد حسين عسگری فرد با ارائه يک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام 
داشته كه سند مالكيت بشماره مسلسل 335693 پلاک 11700/94/207 
اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم در صفحه 381 دفتر 500 ثبت 84586 بنام 
آقای محمد حسين عسگری فرد صادره و تسليم شده سپس نامبرده اعلام 
داشته كه سند مالكيت دراثر سهل انگاری مفقود گرديده لذا مراتب باستناد 
تبصره يک اصلاحی ماده 120 آئين نامه قانون ثبت دريک نوبت به تاريخ ذيل 
آگهی می گردد تا چنانچه كسی مدعی وجود سند مالكيت نزد خود و يا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10  
روز كتبا به اين اداره اعلام و ارسال و رسيد اخذ نمايند تا مورد رسيدگی قرار 
گيرد. بديهی است پس از ا نقضای  مهلت مقرر نسبت به صدور  سند مالكيت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد .  
جعفر كاظمی ـ رئيس ثبت اسناد منطقه يک قم 

ایمان: هفدهمین همایش پیاده روی 
و  دولت  هفته  با  همزمان  خانوادگی 
دهه کرامت در سالروز میلاد پر برکت 
و  همکاری  با  )س(  معصومه  حضرت 
جوانان  و  ورزش  کل  اداره  مشارکت 
استان قم و مدیریت امور شعب موسسه 
اعتباری کوثر استان قم به بهترین وجه 

ممکن برگزار شد. 
در اين مراسم كه حجت الاسلام و المسلمين 
صالحی منش استاندار قم، حجت الاسلام 
و المسلمين بنائی معاون سياسی و امنيتی 
معاونين  مرتضائی  و  اسماعيلی  استاندار، 
استاندار قم و شعبانی بهار معاون وزير ورزش 
و جوانان و ديگر مسئولين استانی حضور 
مسير  در  صبح   6:30 ساعت  از  داشتند، 
بلوار پيامبر اعظم )ص( جمعيت پر شور و 
بی سابقه ای به سمت جايگاه مراسم در حال 
و  ناشدنی  وصف  بسيار  كه  بودند  حركت 

بی نظير بود. 
همزمان با پياده روی همگانی برای اولين 
بار دوچرخه سواری همگانی نيز پيش بينی 

شده بود كه مورد استقبال بسيار خوبی از 
سوی مردم قرار گرفت.

از ساعت 8  اين همايش  مراسم رسمی 
با پخش زنده برنامه ها از شبكه نور استان 
قم و شبكه سراسری شما و با قرائت آياتی 
چند از كلام الله مجيد و سرود جمهوری 
اسلامی و اجرای نعمت اللهی شروع گرديد 
كه برای نخستين بار برنامه های متنوع و 
روز خوب  يک  كردن  برای سپری  جالبی 
برای مردم شريف قم تدارک ديده شده بود. 
اجرای قطعاتی از خواننده معروف كشور آقای 
مجيد اخشابی ، مديحه سرائی صابر خراسانی 
شاعر بلند آوازه كشور و اجرای نمايش توسط 
معروف(  كمدين  )رشيد  ايزدی  قدرت الله 

ازجمله اين برنامه ها بود. 
وزير  معاون  قم،  استاندار  مراسم  اين  در 
ورزش و جوانان كشور، معاون سياسی امنيتی 
استاندار قم، مدير كل ورزش و جوانان استان 
قم و مدير امور شعب موسسه اعتباری كوثر 

استان قم به ايراد سخنرانی پرداختند.
در پايان اين مراسم قرعه كشی جوايز ويژه 

همايش با حضور مدعوين و مسئولين انجام 
شد و عليرضا حسن آقاخانی، فاطمه شاه 
محمدی، مريم ساری كبابی، سيد محسن 
هاشميان بيدگلی و علی اصغر موسی پور 
برندگان كمک هزينه سفر حج عمره هر 
يک به مبلغ ده ميليون ريال و حسين كوه 
خضری، زهرا كوه خضری، حسين اعتمادی، 

حسين يوسفی بزچلوئی، نعمت الله سعيدی 
عتبات  سفر  هزينه  كمک  برندگان  مهر 
عاليات هر يک به مبلغ پنج ميليون ريال 
و همچنين رحيم دالوند، فاطمه افشار يكتا، 
كبری  احمد،  طريقی  مريم  اكبری،  علی 
مشهد  سفر  هزينه  كمک  برندگان  پيرت 
ريال  ميليون  دو  مبلغ  به  هريک  مقدس 

بودند.
همچنين حسن بابا قاسمی و نرگس پور 
قصر برندگان دو دستگاه خودرو پرايد ويژه 
مشتريان موسسه اعتباری كوثر استان قم 
و علی قاسم زاده و فاطمه زمانی برندگان 
عموم  ويژه  پرايد  خودرو  دستگاه  دو 
همايش  هفدهمين  در  شركت كنندگان 

پياده روی خانوادگی بودند.
سفرهای  برندگان  است  ذكر  به  لازم 
روز  از  خود  جوايز  دريافت  جهت  زيارتی 
بلوارامين  شعبه  به   93/06/17 دوشنبه  
اعتباری كوثر استان قم واقع در  موسسه 

بلوارامين نبش كوچه 19 مراجعه نمايند.
ساير اقلام و جوايز ديگر و نحوه توزيع آن 
www. نيز تا مورخه 93/06/17 در سايت

و  اداره كل ورزش و جوانان   hhqom.ir
هيئت همگانی درج می گردد. همچنين 4 
دستگاه خودرو  پس از انجام مراحل قانونی 
طی مراسم ويژه ای تحويل عزيزان برنده 

قرار خواهد گرفت.

با حضور معاون وزير ورزش و جوانان؛

هفدهمین همایش پیاده روی خانوادگی در استان قم برگزار شد
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5 علمی و سلامت

خطرناکترین جراحی ها 
به طور کلی تمام جراحی ها تهدیدکننده و با خطراتی همراه هستند و به 
همین دلیل اغلب افراد پیش از رفتن به اتاق عمل دچار استرس و دودلی 

می شوند. 
با وجود خطرزا بودن تمامی عمل های جراحی برخی از آن ها به طور خاص با ريسک 
بالاتری همراه هستند كه دليل آن حساس بودن عضو تحت عمل يا پيچيده بودن روند 
عمل است. به طور كلی هر روش جراحی كه تهاجمی خوانده می شود، خطرزا خواهد بود 

و می تواند شامل برش پوست، بيهوشی و يا نمونه بردای از بافت شود. 
مشكلات حين عمل جراحی می تواند از بيهوشی بيمار آغاز شود به طور مثال ممكن 
است بيمار به داروی تزريق شده واكنش معكوس نشان دهد. بيهوشی گاهی اوقات با فرو 
بردن لوله تنفسی همراه و موجب فرو رفتن غذا با مايع به داخل ريه ها می شود. همچنين 

در برخی موارد بيهوشی افزايش شديد دمای بدن را به همراه دارد. 
از ديگر خطراتی كه در حين عمل جان بيمار را تهديد می كند می توان به مشكلات 
خونريزی و شكل گيری لخته های خونی اشاره كرد. البته اين مشكلات نادر هستند و نبايد 

فرد را از انجام عمل جراحی منصرف كنند. 
مديكال ديلی در گزارش جديد خود به پنج مورد از خطرناكترين جراحی ها اشاره 
كرده كه به شرح زير است:  1- جراحی قلب باز: عمل جراحی قلب باز شامل شكافتن 
قفسه سينه و جراحی روی ماهيچه های قلب، رگ ها يا دريچه های قلب است. شايعترين 
نوع اين عمل پيوند بای پس شريان كرونری است كه در اين عمل بخشی از يک رگ 
سالم به شريان كرونری مسدود شده پيوندزده می شود. در اين عمل، جراح با بيهوشی 
عمومی شكافی روی قفسه سينه بيمار ايجاد می كند. بر اثر اين عمل جراحی احتمال 
ابتلای فرد به عفونت زخم قفسه سينه، سكته قلبی يا سكته مغزی، ضربان نامرتب قلب، 
نارسايی كليوی و ريوی و مشكلات تنفسی افزايش می يابد.  2- عمل پیوند کبد: كبد 
عضو مهم و با ارزش بدن به حساب می آيد كه وجود آن برای فعاليت های روزانه بدن 
حياتی است. اين عضو حياتی از بدن سم زدايی و غذا را به انرژی تبديل می كند. اگرچه 
پيوند كبد به نسبت فرآيندی معمول تلقی می شود اما همچنان با خطر بالايی برای بيمار 
همراه است و احتمال آنكه بدن عضو جديد را نپذيرد بالا است و به همين دليل اين 
بيماران تا پايان عمر مجبور به استفاده از داروهايی هستند كه سيستم ايمنی بدن آنان 
را با اين عضو جديد سازگار كند تا كبد پيوندی را پس نزند. همچنين خونريزی، عفونت، 
مسدود شدن رگ های خونی از ديگر مشكلات متوجه بيماران دارای كبد پيوندی است.  
3- جراحی پیوند روده: وقتی روده ها جذب مواد مغذی،  مايعات و الكتروليت ها را 
متوقف كنند، فرد به نارسايی روده ای مبتلاست. اگرچه مبتلايان به اين نارسايی از طريق 
تزريق مواد خوراكی تغذيه می شوند اما اغلب با مشكلات تهديدكننده از جمله بيماری 
كبدی و حتی بيماری استخوانی مواجه می شوند. به همين دليل بسياری از پزشكان برای 
جلوگيری از اين عوارض جانبی ترجيح می دهند در اين بيماران پيوند كامل روده انجام 
شود.  4- جراحی های مربوط به سرطان: اين جراحی ها شامل جراحی های مربوط به 
خارج كردن تومور از بخش های مختلف بدن است و شامل خارج كردن سينه در سرطان 
پستان يا خارج كردن ريه ها در سرطان ريه نيز می شوند. همچنين خطر خارج كردن 
يک عضو بدن طبعا با درد، عفونت، خونريزی، شكل گيری لخته  خون و حتی عود كردن 
سرطان نيز همراه خواهد بود.  ۵- جراحی مغز: بدون شک هر نوع از عمل جراحی مغز 
در نوع خود جزو خطرناكترين هاست. »كرانيوتومی«، رايج ترين نوع عمل جراحی مغز به 
منظور خارج كردن تومور است كه بايد جراح بخشی از جمجمه شكافته شود. اغلب برای 
جراح اين امكان وجود ندارد كه در يک عمل جراحی تمامی تومور را خارج كند. اين عمل 
جراحی می تواند به عفونت، خونريزی مغزی، لخته خون، ورم مغز، تشنج و حتی سكته 

مغزی ناشی از كاهش فشارخون منجر شود. 

انجیر در آسیا رویش می کند. امروزه بیشتر از 600 نوع متفاوت انجیر وجود 
دارد. انجیر خشک محتوی مقدار زیادی قند) در حدود 60 درصد( می باشد. 

این دلیل خوبی است برای آن که ورزشکاران از انجیر استفاده می کردند.
رومی ها انجير تازه را به برده هايشان می دادند، برای آن كه آن ها بتوانند بهتر كار 
كنند. انجير خشک در آن زمان خيلی كم مصرف می شد. انجير از درختی به نام 

فيكوس) Ficus( می رويد.
انجير يک ميوه شيرين می باشد. محتوی مقدار زيادی هسته است و غالبا خشک 
مصرف می شود. انجير تازه بسيار خوشمزه می باشد و از آن مربا و ترشی درست 

می كنند.
پوست انجير بسيار نرم است و به همين خاطر نگهداری و انتقال آن بسيار مشكل 

می باشد.
در كشورهای گرمسير، انجير به صورت خشک صادر و ذخيره می شوند.

انواع مختلف انجير، دارای برگ های متفاوتی می باشد.
درخت انجير در حدود 6- 5 متر می باشد. درخت انجير برگ های سبز و خاكستری 
رنگ دارد. ميوه درخت انجير، زرد رنگ می باشد. درخت انجير تا 20 سال ميوه می دهد.

بر طبق تحقيقات سازمان خواربار آمريكا، ايران دومين كشور بزرگ صادر كننده انجير 
می باشد.

انجير تازه را از اوايل خرداد تا اوايل شهريور می توان يافت. اما انجير خشک را در هر 
زمان كه ميل داشتيد، می توانيد پيدا كنيد.

حال فواید انجیر را برای شما بیان می کنیم:
1- كاهش فشار خون

انجير منبع خوب پتاسيم می باشد و همان طور كه می دانيم، پتاسيم، عنصری است 
كه برای كنترل فشار خون به كار می رود. كمبود پتاسيم، مخصوصا وقتی كه غذاها 

دارای مقدار زيادی سديم)نمک( باشند، می تواند موجب بالا رفتن فشار خون شود.
2- كاهش وزن

انجير، منبع خوبی از فيبرهای غذايی می باشد. فيبر، اثر مفيدی بر كاهش وزن دارد 
و گرسنگی را به تاخير می اندازد.
3- جلوگيری از سرطان سينه

به خاطر داشتن فيبر بالا، از ابتلا به سرطان سينه 
جلوگيری می كند.

4- بالا برنده تراكم استخوان
انجير دارای مقدار زيادی كلسيم )79 ميلی گرم 
در 224 گرم انجير( می باشد. تحقيقات نشان داده 

همان  به  انجير  در  كلسيم  كه  است 
اندازه كلسيم موجود در شير می باشد.

كلسيم، به عنوان بالا برنده تراكم 
استخوان شناخته شده است. به علاوه، 

ادراری  دفع  انجير،  در  موجود  پتاسيم 
كلسيم را كاهش می دهد. پس انجير يكی از 

بهترين ها برای افزايش تراكم استخوان می باشد و 
از پوكی استخوان جلوگيری می كند.

5- جلوگيری از ضعف عضلات
مطالعات نشان داده است كه افرادی كه روزانه 
3 عدد يا بيشتر ميوه مصرف می كنند، ضعف و 

انحطاط عضلانی كمتری دارند.
6- انجير منبع خوبی از منيزيم نيز می باشد.

7- ملين و ضد يبوست است.
8- به بهبود سرفه و نفس كشيدن راحت كمک 

می كند.
بهترين  و  دارد   C كمی ويتامين  مقدار  تازه  انجير   -9

منبع)نسبت به ديگر ميوه ها( ويتامين B6 می باشد.
10- انجير برای هضم بهتر غذا بسيار مفيد است. برای كم خونی مفيد 

است.

11- انجير برای افراد دارای كلسترول بالا و اسيد اوريک بالا ، بسيار مفيد است.
12- تشنگی را از بين می برد.

13- انجير به عنوان دارويی برای توليد انرژی و قوی شدن به كار می رود.
14- انجير برای افرادی كه رشد غير طبيعی دارند، بسيار مفيد می باشد.

15- از سرطان روده جلوگيری می كند. انجير جلوی رشد سلول های سرطانی را 
می گيرد.

 16- آنتی اكسيدان زيادی نسبت به ساير ميوه ها دارد.
17- امگا 3 و امگا 6 دارد. پس برای سيستم اعصاب، مغز و قلب بسيار مفيد می باشد.

 18- سديم كمی دارد.
19- انجير برای بهبود سردرد، دندان درد ، تهوع، تب، نقرس، گوش درد ، سوختگی، 
معده درد، ورم چركی)آبسه( ، بيماری های ريوی و بيماری های مقاربتی مفيد است.

فواید انجیر خشک
1- انجير خشک درمان كننده نفخ و باد معده می باشد.

2- انجير خشک نسبت به انجير تازه، 5 برابر بيشتر كالری دارد.
3- انجير خشک دارای مقدار زيادی آهن می باشد.

 فوايد شيره انجير
 1- شيره انجير داروی خوبی برای افسردگی می باشد.

 2- شيره انجير، از بين برنده زگيل می باشد.
خواص برگ انجیر

ممكن است با خودتان فكر كنيد كه برگ انجير به چه دردی می خورد. در بعضی از 
كشورها، برگ انجير، جزوی از غذا می باشد.

1- برگ انجير برای ديابتی ها مفيد است و مقدار انسولين تزريقی مورد نياز برای 
شخص ديابتی را كم می كند.

2- برگ انجير را به آب جوش اضافه می كنند و به عنوان مرهم برای درد به كار 
می برند.

3- برگ انجير به پايين آوردن تری گليسيريد خون كمک می كند.
نعمات خداوند بسيار زياد است. به هر نعمتی نگاه كنيد، می بينيد برای همه ما 

خوب و مفيد است.

خواص میوه انجیر

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

پژوهشگران استان آذربایجان شرقی موفق به طراحی و ساخت سیستم 
چند منظوره کنترل حفاظتی و امنیتی هوشمند شدند.

كاربرد اين دستگاه در موارد كنترلی اعم از دوربين های مداربسته سيستم های الارم، 
 GPRS، كنترل شبكه های كامپيوتری، حفاظتی به صورت وايرلس، كابل های شبكه ای
GPS، كنترل كليه دستگاه ها در كارخانجات، ادارات، مناطق حساس امنيتی و نظامی، 

كنترل تمامی تجهيزات از طريق شبكه اينترنت و موبايل و امواج راديويی است. 
بنابراين گزارش، با توجه به اينكه اين دستگاه قابليت فعال شدن با تمامی برنامه های 
 ،SMS كنترلی را دارا است و قابليت برنامه نويسی نيز دارد در نتيجه قابليت ارسال

برقراری ارتباط تلفنی را دارا است. 

تولید آرایه های نانولوله کربنی
 برای جذب آب از رطوبت هوا

محققان آمریکایی آرایه ای از نانو لوله های کربنی تولید کردند که می توان برای 
تولید آب از رطوبت هوا بدون نیاز به انرژی خارجی استفاده کرد.

پژوهشگران دانشگاه رايس آرايه ای از نانولوله های كربنی توليد كردند كه می تواند 
مولكول های آب را از هوا جذب كرده و در خود ذخيره سازی كند. پوليكل آجايان و همكارانش 
روشی به تقليد از سوسک صحرايی يافتند كه می تواند در صحرای خشک، مولكول های آب 
را با استفاده از بال هايش به دام انداخته و آب مورد نياز خود را تأمين كند. محققان با استفاده 
از يک روش ابداعی، موفق به اصلاح اين جنگل نانولوله كربنی شدند به طوری كه ته اين 
نانولوله ها را به صورت ابرآب گريز و سطح آن ها را به صورت آبدوست درآوردند.اين رشته های 
نانولوله ای به دليل ماهيت آبدوست سطحی خود، مولكول های آب را به دام انداخته و به دليل 
ماهيت آب گريز لايه زيرين، آب را داخل جنگل نانولوله ای باقی می گذارد.سهموس اوزجن 
از محققان اين پروژه می گويد: اين فرآيند به انرژی خارجی نيازی ندارد و می توان آب را 
درون اين جنگل نگهداری كرد. تنها كافی است ساختار نانولوله ها را فشار دهيد تا آب از آن 
خارج شود.اين آرايه نانولوله ای با استفاده از روش CVD توليد شده كه در آن نانولوله هايی 
به قطر چند نانومتر و طول چند سانتيمتر پديد می آيد.آزمايش های اجرا شده روی اين 
آرايه ها نشان می دهد كه مولكول های آب به سطح آبدوست نانولوله متصل شده و به درون 
آرايه نفوذ می كند كه اين كار با استفاده از نيروی جاذبه و فشار ستونی انجام می شود.وارد 
شدن آب به فضای ميان آرايه نانولوله ها موجب می شود تا ديگر مولكول های آب نيز فرصت 
به دام افتادن داشته باشند. اين مولكول ها با پيوندهای واندروالسی، دوقطبی و هيدروژنی به 
نانولوله ها متصل می شوند. اين ساختار قادر است 80 درصد وزن خود را با آب، بدون تغيير 
در ساختار آن، پر كند.مقدار آب به دام افتاده كاملاً بستگی به رطوبت هوا دارد. اگر بتوان اين 
آرايه ها را در فضايی بزرگ ايجاد كرد آنگاه می توان آب را با كارايی بالايی به دست آورد، زيرا 

برای توليد آب انرژی نياز نيست.

شستن لبا س ها بدون پودر
 در آکواریومی از ربات ماهی ها 

یک طراح کره ای به نام »چان یئوپ یوئونگ« از آکواریومی از ربات ماهی ها 
برای شستن لباس ها استفاده می کند. 

در اين طرح مفهومی، هر ماهی از يک دوربين برای شناسايی ذرات چرک بهره می برد 
و برای بلعيدن آن ها شنا می كند. مفهوم Pecera مجموعه ای از ربات ماهی ها به نام 

Dofi است كه لباس های كاربر را بدون استفاده از پودر لباس شويی تميز می كنند. 
شستن بدون استفاده از پودر لباسشويی اين شيوه شستشو را برای افراد حساس 
مناسب می كند و هيچ نيازی به چرخه های مكرر شستن لباس با استفاده از آب نيست. 

حل اسرار خط  دار شدن گورخر ماهی
سه نوع سلول رنگدانه در پوست گورخر ماهی وجود دارد که الگوی خط  دار روی 

پولک های ماهی را شکل می دهد. 
محققان موسسه ماكس پلانک در تحقيقات خود دريافته اند كه سلول های رنگدانه زرد، نقره ای 

و مشكی مسئول شكل گيری الگوی خط دار بدن گورخر ماهی هستند. 
اين سه نوع سلول از مسيرهای مختلف خود را به سطح پوست می رسانند؛ اين سلول های 
فلورسنت در مرحله جنينی، لاروی و نوجوانی تكثير شده و به سلول های متفاوتی تبديل 

می شوند. 
سلول های زرد كه سطح پوست جنين را می پوشانند، از هفته دوم تا سوم شروع به تكثير 
می كنند؛ سلول های زرد تغييراتی را در شكل سلول ها ايجاد كرده و به تقسيم و تكثير شدن آنها 

به سلول های مشكی و نقره ای كمک می كنند. 

سلول های نقره ای و مشكی نيز از يک مجموعه سلول بنيادی كوچک نشأت می گيرند كه 
نزديک طناب نخاعی قرار دارد. 

اين رفتار سلولی در شكل گيری الگوی رنگی روی پوست گورخر ماهی دور از انتظار بود. 

تشخیص زردی نوزادان با اپلیکیشن جدید 
گوشی های هوشمند 

با اپلیکیشن جدید گوشی های هوشمند، می توان در چند دقیقه زردی نوزادان 
را تشخیص داد. 

خون نوزاد حاوی ميزان زيادی بيلی روبين به علت رنگدانه های زرد رنگ در سلول های قرمز 
خون ناشی از كبد نارس است. 

در اغلب موارد، زردی نوزادان نياز به درمان ندارد، اما اگر اين زردی شديد باشد بايد نوزاد 
تحت درمان قرار گيرد.  اكنون اپليكيشن گوشی های همراه برای سنجش ميزان بيلی روبين 

به كمک والدين آمده است. 
جيمز تيلور متخصص بيماری های كودكان و استاد دانشگاه واشنگتن اظهار كرد: هر روزه 
نوزادان بسياری كه به زردی مبتلا هستند بدون اندازه گيری ميزان بيلی روبين روانه منزل 

جديد  اپليكيشن  اين  با  می شوند. 
می توان قبل از مرخص كردن نوزاد 
از بيمارستان و حتی در منزل ميزان 

بيلی روبين را اندازه گرفت. 
 BiliCam كه  اپليكيشن  اين 
نام دارد با استفاده از دوربين، فلش، 
كاليبراسيون رنگ گوشی  و  كارت 
همراه كار می كند. گوشی بر روی 

شكم نوزاد قرار گرفته، والدين و يا پزشک با استفاده از كارت های رنگی موجود ميزان زردی 
نوزاد را تشخيص می دهند.  دستگاه های  تشخيص ميزان زردی نوزاد در برخی بيمارستان ها 
موجود، اما هزينه آن بالا است و در منزل هم قابل استفاده نيست اما روش كار با اين اپليكيشن 
ساده و دقيق است. پزشكان با اين اپليكيشن ميزان زردی بيش از 100 نوزاد را بررسی و اظهار 

كردند: اين دستگاه از بسياری دستگاه های حاضر برای اين منظور بهتر است. 

مردان بیشتر به این بیماری مبتلا می شوند 
براساس بررسی های انجام شده از هر 300 نفر جمعیت، یک نفر به بیماری 
تشکیل لخته های حاد خونی دچار می شود و شیوع این بیماری در مردان بیشتر 

از زنان است.
كيوان احدزاده متخصص هماتولوژی افزود: در يک نگاه كلی بايد گفت كه نداشتن 
فعاليت بدنی مناسب، رعايت نكردن الگوهای غذايی مناسب و عوامل ژنتيكی، به عنوان 

مهمترين عوامل بروز لخته های خونی مطرح هستند. 
وی گفت: بيماری لخته های خونی از جمله بيماری هايی است كه شيوع آن در سالهای 

اخير به شدت افزايش يافته و با مرگ بالايی همراه بوده است. 
احدزاده تصريح كرد: براساس بررسی های انجام شده از هر 300 نفر جمعيت، يک نفر به 
بيماری تشكيل لخته های حاد خونی دچار می شود و شيوع اين بيماری در مردان بيشتر 

از زنان است. 
وی يادآور شد: بسياری از افراد مبتلا به لخته های خونی تنها در يک نقطه از بدنشان 
دچار اين بيماری نيستند بلكه تعداد قابل ملاحظه ای از افراد مبتلا در بخش ديگری از بدن 

خود نيز به اين عارضه مبتلا هستند. 
احدزاده با اشاره به لزوم پيشگيری از تشكيل لخته های خونی، خاطر نشان كرد: داشتن 
يک سبک زندگی سالم و فعال به ويژه داشتن تحرک و فعاليت بدنی،  پرهيز از روغن های 
نباتی و داروهای شيميايی بدون تجويز پزشک، مصرف سبزی و ميوه و جلوگيری از 
چاقی و اضافه وزن، از مهمترين راهكارها برای پيشگيری از بيماری ايجاد لخته های 

خونی است. 

کشتی، فوتبال، کاراته برای کودکان ممنوع 
بهترین ورزش برای کودکان شنا و دومیدانی است که می توان آنها را از 3 
تا ۵ سالگی آغاز کرد اما سن مناسب برای شروع فعالیت های ورزشی، سنین 

دبستان است.
كوروش منصوری متخصص طب فيزيكی و توانبخشی گفت: ورزش هايی كه برای 
كودكان مناسب است، معمولا استثنايی هستند نه تقويتی و اين ورزش ها نبايد فشار 

زيادی به اسكلت و عضلات بدن آنها وارد سازند. 
افزود: بهترين ورزش برای كودكان، شنا و دوميدانی است كه مادر ورزش ها  وی 
محسوب می شوند، آسيب كمتری دارند و فشاری به صفحات رشد و مفاصل در حال 

رشد نمی رسانند. 
منصوری تصريح كرد: ورزش هايی مانند شنا و دوميدانی را می توان از 3 تا 5 سالگی 
آغاز كرد اما بهترين سنی كه برای شروع فعاليت های ورزشی توصيه می شود، سنين 

دبستان است. 
وی اظهار داشت: يكسری از ورزش ها به كمر، مفاصل كودكان فشار می آورند. ورزش هايی 
رزمی، كشتی، ورزش هايی كه به وزنه زدن نياز دارند و آنها را در مسير ضربه و تروما قرار 

می دهند مانند فوتبال و كاراته مناسب نيستند. 
اين متخصص در پايان خاطر نشان كرد: افرادی كه تنومندتر، چاقتر و عضلانی تر هستند 
و تيپ 2 سلولهای عضلانی را دارند بهتر است ورزش های قدرتی، وزنه برداری و كشتی را 
انجام دهند. كسانی كه لاغر هستند بيشتر ورزش های هوازی، ايروبيک  و دوهای استقامت 

به درد آنها می خورد. 

سرطان در کمین افراد مبتلا به رفلاکس معده 
درمان نشدن بیماری رفلاکس اسید معده می تواند موجب آسیب دستگاه 
گوارش به ویژه مری شده و از این طریق احتمال ابتلا به سرطان را افزایش دهد.

آرمين مشهور متخصص بيماری های گوارشی گفت: بيماری رفلاكس اسيد معده در 
اغلب موارد مشكل جدی برای سلامتی به همراه ندارد و با كمی مراقبت می توان آن را 

كنترل كرد. 
وی تصريح كرد: در برخی از موارد رفلاكس هم شديد است و هم به دفعات بروز می كند 

در اينگونه موارد احتمال بروز آسيب و مشكل جدی وجود دارد. 
مشهور با بيان اينكه درمان رفلاكس در هر درجه و شدتی موضوعی مهم است، اظهار 
داشت: اگر رفلاكس شديد و مكرر باشد و به موقع درمان نشود، خطر جدی سلامتی را 

تهديد می كند.
وی تأكيد كرد: درمان نشدن بيماری رفلاكس اسيد معده می تواند موجب آسيب 
دستگاه گوارش به ويژه مری شده و از اين طريق احتمال ابتلا به سرطان را افزايش دهد. 
مشهور يادآور شد: در واقع درمان نشدن رفلاكس می تواند منجر به التهاب، زخم و تغيير 
سطح مری شده و در آينده فرد را مستعد ابتلا به يكی از سرطان های دستگاه گوارش به 

ويژه سرطان مری كند. 

وقتی بی اشتهایی عصبی 
ناتوانی را به دنبال دارد 

یک روانشناس گفت: درمان نشدن بی اشتهایی عصبی یا عدم درمان به موقع 
و مناسب این اختلال ممکن است با عوارض خطرناکی همراه باشد و حتی موجب 

ناتوانی دائم شود.
محسن عابدينی نيا روانپزشک افزود: كاهش شديد وزن، ترس زياد از چاقی و اضافه 
وزن، افسردگی، وسواس،استرس، بی اشتهايی،مشكلات گوارشی نظير يبوست، تغيير رفتار 
با ديگران و كاهش تحمل نسبت به سرما و گرما از مهمترين علائم شايع بی اشتهايی 

عصبی است.
وی با بيان اينكه عوامل خانوادگی و عوامل درونی از دلايل مهم ابتلا به بی اشتهايی است، 
تصريح كرد: بايد عوامل مرتبط با بی اشتهايی عصبی به موقع شناخته شده و در جهت 

برطرف كردن آن ها اقدام شود.
عابدينی نيا تأكيد كرد: درمان نشدن بی اشتهايی عصبی يا عدم درمان به موقع و مناسب 
اين اختلال، ممكن است با عوارض خطرناكی همراه باشد و حتی موجب ناتوانی دائم شود.

وی گفت: بی اشتهايی عصبی در موارد شديد حتی ممكن است موجب تهديد حيات 
و مرگ نيز شود.

تغذیه سالم ضامن طول عمر بیشتر 
با توجه به این که غذاهای سرخ شده حجم بالایی از چربی را به بدن وارد 

می کند، فرد مستعد ابتلا به بیماری های قلبی و عروقی و سرطان می شود.
حميد عبدی متخصص تغذيه و رئيس بيمارستان دكتر شيخ مشهد  در خصوص تغديه 
مناسب گفت: در تغذيه مناسب چند نكته را بايد اظهار داشت اول اين كه بايد از همه ی 
گروه های غذايی سالم استفاده شود كه شامل غلات، حبوبات، سبزيجات و ميوه جات 

می شود.چرا كه هر كدام نقشی را در سلامت ايفا می كند.
وی در ادامه گفت: هر اندازه كه ما به سمت مواد غذايی طبيعی برويم طبيعتا تغذيه 
مناسب تری خواهيم داشت، از اين رو توصيه می شود كه تا حد ممكن مواد غذايی را كه 
می شود به شكل خام مصرف كرد، مثل سبزيجات، چرا كه9 در واقع هر چه مواد غذايی رو 

به كهنگی برود ارزش غذايی خود را از دست می دهد.
عبدی به رعايت يک سری اصول در غذا خوردن اشاره كرد و گفت: غذاهای خيلی داغ 
و خيلی سرد هم عمر انسان را كم می كند و فوت كردن غذا به هيچ وجه توصيه نمی شود.

وی با بيان اين كه غذاهای سرخ كردنی عمر را كاهش می دهند، تصريح كرد: با توجه به 
اين كه حجم بالايی از چربی را به بدن وارد می كند در نتيجه فرد را مستعد بيماری های 

قلبی و عروقی می كند.
اين متخصص با اشاره به اين كه آهسته غذا خوردن يكی از نكاتی است كه در جلوگيری 
از بيماری های گوارشی تأكيد می شود، افزود: هر لقمه غذا بهتر است 28الی 30بار جويده 

شود چرا كه اين آهستگی در طول عمر بسيار اهميت دارد.

از هر پنج مرگ و میر 
یک مورد مربوط به حملات قلبی است 

بر اساس گزارش ها حملات قلبی که عامل مهم و عمده مرگ و میر ناگهانی 
محسوب می شود و از هر پنج مرگ و میر در جهان، حداقل یک مورد مربوط 

به حملات قلبی است.
داوود رضايی منش دانشيار دانشگاه علوم پزشكی تهران گفت: با وجود كاهش نسبی 
موارد مرگ و مير ناشی از بيماری های عفونی و قابل واگير در سال های اخير، اما متأسفانه 

بيماری های مزمن و غير واگير بسيار شايع شده و مرگ و مير بالايی را موجب شده اند.
وی با بيان اين كه بيماری های قلبی و عروقی مهمترين عامل مرگ و مير در جهان 
محسوب می شود، تصريح  كرد: به طور كلی حدود يک سوم موارد مرگ و مير در بسياری 

از مناطق دنيا مربوط به بيماری های قلبی و عروقی است.
رضايی منش تأكيد كرد: بر اساس گزارش ها حملات قلبی يک عامل مهم و عمده مرگ 
و مير ناگهانی محسوب می شود و از هر پنج مورد مرگ و مير در جهان، حداقل يک مورد 

مربوط به حملات قلبی است.
وی با اشاره به اينكه تخمين دقيق شيوع حملات قلبی در جوامع و كشورهای مختلف 
دشوار است،خاطرنشان كرد: اگر چه بيماری های قلبی و عروقی هم در كشورهای در حال 
توسعه يافته بسيار شايع است، اما در سال های اخير اين بيماری ها در كشورهای در حال 

توسعه با سرعت بيشتری در مقايسه با كشورهای توسعه يافته افزايش يافته است.

ساخت پیچیده ترین موتور موشک 
با فناوری سه بعدی 

آزمایش پیچیده ترین موشک طراحی شده توسط فناوری 3D ناسا با موفقیت 
انجام شد. 

از  فناوری سه بعدی طراحی كردند كه يكی  با  را  ناسا، موتور موشكی  مهندسان 
پيچيده ترين موتور های موجود به حساب می آيد. اين موتور با استفاده از لايه های پودری 

فلزات و ليزر تهيه شد. 
اين توليد به طراحان اجازه داد تا تزريقگری با 40 اسپری منفرد توليد نمايند. اين 
قطعات به طور جداگانه و با اندازه ای مشابه موشک های كوچک اما بر اساس ساختار 

موشک های بزرگ ساخته شدند. 
كريس سينگر، مدير بخش مهندسی پايگاه فضايی مارشال، می گويد: ما می خواستيم 
يک گام به سمت جلو برويم و ببينيم كه چگونه فناوری چاپ سه بعدی می تواند فناوری 
موشكی را تحت تاثير قرار دهد. و تمامی قسمت ها همانطور كه انتظار می رفت به خوبی 

در اين آزمايش كار كردند. 
با استفاده از فناوری های گذشته و سنتی، توليد اين موتور به ساخت 163 قطعه مجزا 
نياز داشت در حالی كه با بهره گيری از چاپ سه بعدی تنها دو قسمت بايد ساخته می شد. 
اين دستاورد علاوه بر صرفه جويی مالی كه به همراه دارد، به طراحان كمک می كند كه 

ابزار های پيچيده را به آسانی توليد كنند و شانس خطا را به حد اقل برسانند.

طراحی استادیوم با سقف کاهویی شکل
استادیوم فوتبال جدید دارای سقفی تاشو و هشت قطعه ای است که قطعات 

آن به یکدیگر قفل می شوند. 
طرح های اين بنا از ساختمان های رومی الهام گرفته  شده اند و »بيل جانسون«، رهبر 
شركت » معماری 360« توضيح می دهد اثر نقطه نور كه توسط حفره ای كوچک در 

سقف »پانتئون« آن خلق شده، اساس سقف تاشوی ورزشگاه است. 
قرار است نور واردشده از طريق سقف، چارچوب زمين بازی را برجسته كند. خود اين 
سقف از هشت برگ بزرگ ساخته شده كه می چرخند، به همديگر قفل شده و شبيه 

كاهومانند بسته می شوند. 
سقف اين سازه به دليل ورودی تاشوی منحصر به فرد مركزی اش، »پانتئون« )گنبد 

سنگی در پايتخت ايتاليا( خوانده می شود. 
ورودی اين ورزشگاه مانند شاتر يک دوربين دارای هشت قطعه متحرک است و 

مجموعه ای از پنل های سبک  امكان باز و بسته كردن آن را آسان می كند. 
در ميان ويژگی های نوآورانه اين ورزشگاه می توان به تابلوی ويدويی 360 درجه ای 
با ارتفاع 18 متری اشاره كرد. اين بنا همچنين دارای يک پنجره از كف تا سقف است 
كه نماهايی از آتلانتا را نشان می دهد و از LEED برای طراحی و ساخت آن استفاده 

خواهد شد. 
از ديگر شركتهای حاضر در طراحی استاديوم »نيو آتلانتا« بايد به شركت هاتفيلد 
اشاره كرد؛ افتتاح اين استاديوم برای فصل 2017 ليگ فوتبال آمريكا پيش بينی شده 

است. 

با تلاش پژوهشگران محقق شد

طراحی و ساخت سیستم چند منظوره کنترل 
حفاظتی و امنیتی هوشمند 
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اجتماعی6

بمناسبت ششم ذيقعده روز بزرگداشت شاهچراغ حضرت احمد بن موسی)س(

نگین سبز شیراز وزير آموزش  و پرورش تاكيد كرد؛

اثربخشی مدارس امین
 در گروی ارزیابی علمی 

به یک   نیاز  این که مدارس »امین«  بیان  با  ایمان: وزیرآموزش وپرورش 
ارزیابی علمی دارد، گفت: باید در این زمینه آسیب شناسی صورت گیرد تا 

اثربخشی و کارآیی این مدارس مشخص شود. 
علی اصغر فانی در ديدار با اعضای ستاد همكاری های حوزه های علميه سراسر كشور 
با آموزش وپرورش كه در ساختمان شهيد رجايی برگزار شد، در خصوص بندهای 
يازده گانه برنامه های ستاد همكاری حوزه علميه سراسر كشور اظهار كرد: عناوين ارائه 
شده نوعی ايده محسوب می شود كه با برنامه اجرايی بسيار متفاوت است، چون در 

اين مسير موانع تحقق بسيار بيشتر از حد انتظار رخ می دهد. 
وزير آموزش و پرورش گفت: در تلاش هستيم تا از توانمندی های حوزه های علميه 
در امور مربوط به مسائل تربيتی و اعتقادی نهايت استفاده را ببريم چون در غير اين 

صورت تمام موارد اصلاحی بعضاً به ضد خودش تبديل می شود. 
وزير آموزش و پرورش جلب اعتماد و تاثير پذيری در روح دانش آموزان را گام اول 
تربيت خواند و تصريح كرد: نفوذ كلام و اعتماد برخی روحانيون می تواند به رابطه 

مناسب و منطقی دانش آموزان با محيط تعليم و تربيت منجر شود. 
عضو كابينه تدبير و اميد با تاكيد بر شيوه پذيرش مبلغين در مدارس افزود: روحانيون 
علاوه بر تخصص در دروس حوزوی  بايد در كارورزی های خود در كنار معلمين مجرب 
به  صورت عملی به دانش روانشناسی تربيتی كودک و نوجوان و اصول و فنون تدريس 

مجهز شوند تا بتوانند با نهايت تجربه و توان در مدرسه، خدمت رسانی انجام دهند. 
فانی با بيان اين كه برای اجرای هر برنامه ای بايد تمام جوانب آن به طور كامل 
بررسی شود، خاطرنشان كرد: تعيين مشاور مذهبی و استقرار روحانيون در مدارس به 
دستور العمل و كارگروهی نياز دارد كه بايد معاونت های پرورشی و فرهنگی، آموزش 
متوسطه و توسعه مديريت و پشتيبانی و همچنين روسای مراكز منابع نيروی انسانی و 
فناوری اطلاعات و اطلاع رسانی و روابط عمومی به عنوان نمايندگان آموزش و پرورش 

در آن حاضر و صاحب رای باشند. 

فرصت ویژه برای انتخاب
 نام رضا و معصومه 

ایمان: بمناسبت دهه کرامت فرصت ویژه ای برای انتخاب نام »رضا« و  
»معصومه« فراهم شد. 

دكتر محسن كرمی معاون امور اسناد هويتی سازمان ثبت احوال كشور گفت: در 
ايام با بركت ولادت حضرت فاطمه معصومه )س( تا ولادت با سعادت امام مهربانی ها 
حضرت علی ابن موسی الرضا )ع( كه دهه كرامت نام دارد كليه ادارات ثبت احوال 
كشور توفيق دارند تا به افرادی كه مايلند نامشان را به اسم اين دو مولود شريف خاندان 

عصمت و طهارت تغيير دهند، خدمت ويژه ارائه كنند. 
معاون امور اسناد هويتی سازمان ثبت احوال كشور با بيان اينكه تغيير نام به اسم 
مبارک "معصومه و رضا" تنها برای افراد بالای 15 سال انجام خواهد شد افزود: افرادی 
كه در دهه كرامت )از ششم تا شانزدهم شهريور ماه سال جاری ( درخواست تغيير نام 
به اسم مبارک معصومه و رضا را درادارت ثبت احوال يا دفاتر پيشخوان خدمات ثبت 
احوال ارئه كنند، فرايند تغيير نام آنها درچار چوب ضوابط قانونی و در كمترين زمان 
ممكن انجام خواهد شد.  وی افزود: دستورالعمل مربوطه به ادارات كل ثبت احوال 
استانها ارسال شده، لذا همكاران ما در سراسر كشور به اين دستور العمل توجه و عمل 
كنند.  كرمی با بيان اينكه تغيير نام يک فرايند قضايی دارد افزود: در راستای مهندسی 
فرهنگ نام گزينی كه يكی از شاخصه های فرهنگی در جامعه است و بمنظور فراهم 
كردن امكان تغيير اسامی نامتعارف و بی مفهوم به اسامی دارای مفهوم زيبا و پسنديده 
كه علاوه بر تاثيرات رفتاری و اجتماعی، مورد توصيه و تاكيد اسلام است، شورای عالی 

ثبت احوال در اين خصوص اختياراتی را تفويض كرده است. 
 

مديركل هماهنگی و ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان؛

وزارت ورزش به دنبال جذب منابع بیشتر 
برای مسکن جوانان 

ایمان: مدیرکل هماهنگی و ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان 
با اشاره به برگزاری نخستین کمیته تخصصی مسکن در این وزارتخانه، 
تاکید کرد: منابع عمومی و دولتی به  تنهایی برای تأمین مسکن جوانان 
کفایت نمی کند و به دنبال راه ها و شیوه هایی نوین برای جذب منابع بیشتر 

از سمت بخش خصوصی و نهادهای مدنی هستیم. 
جعفر سطوتی با اشاره به اينكه يكی از دستورات جلسه بعدی كميته تخصصی 
مسكن وزارت جوانان، بررسی و شناسايی شيوه ها و راه های جذب منابع و همچنين 
شناسايی الگوهای جديد برای مسكن جوانان است، افزود: دستگاه های مرتبط با 
مسكن از جمله نماينده وزارت راه و شهرسازی، بانک مسكن، صندوق مهر امام رضا 
)ع( و همچنين بسيج، جهاددانشگاهی و سازمان صدا و سيما در كميته تخصصی 
مسكن جوانان حضور يافتند.  سطوتی در پايان درباره زمان جلسه بعدی كميته 
تخصصی مسكن گفت: جلسه بعدی قطعی نشده است چون وزارت راه و شهرسازی، 
طرح جامع مسكن را در دستور دارد و پيش نويس آن بايد نهايی و اعلام شود تا 
مسكن جوانان را به گونه ای مطرح و ساماندهی كنيم كه همگرا و مكمل طرح جامع 

باشد و تعارضی با سياست ها و برنامه های آن نداشته باشد. 

معاون فنی و درآمد سازمان تأمين اجتماعی:

تغییر شرایط قانونی مستمری بگیران
 به تأمین اجتماعی اعلام شود 

ایمان: معاون فنی و درآمد سازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه پرداخت  
حقوق ماهانه به مستمری بگیران این سازمان منوط به احراز شرایط قانونی 
از جمله عدم اشتغال به کار، عدم ازدواج، اشتغال تمام وقت به تحصیل و 
... توسط افراد است، گفت: تغییر شرایط قانونی مستمری بگیران باید به 

تأمین اجتماعی اعلام شود. 
محمدحسن زدا از انجام اقدامات قانونی برای اطمينان از حائز شرايط بودن افراد 
دريافت كننده مستمری خبر داد و افزود: با توجه به تعداد بسيار زياد مستمری بگيران، 
بروز نبودن نشانی محل سكونت آنان، عدم وجود بانک های اطلاعاتی يكپارچه و ... 
در مواقعی با وجود تمامی اقدامات انجام شده شاهد دريافت مستمری من غيرحق از 

سازمان تأمين اجتماعی هستيم. 
وی ادامه داد: برخی از مستمری بگيران و يا افراد تبعی آنان به دليل نا آگاهی از 
قوانين و مقررات، در صورت تغيير شرايط اشتغال و تاهل و يا فوت مستمری بگير 
اصلی به شعبه مربوطه اطلاع رسانی نكرده و درنتيجه مبالغی را به صورت من غيرحق 
و اضافه دريافت می كنند.  معاون فنی و درآمد سازمان تأمين اجتماعی با تأكيد بر اينكه 
اين  سازمان در نهايت تمامی دريافت های من غيرحق را مسترد می كند گفت: به دليل 
بی اطلاعی از قانون؛ در مواردی بازگرداندن مبالغی كه طی چند ماه دريافت شده باعث 
بروز مشكلاتی برای افراد می شود.  زدا، از تمامی افرادی كه از سازمان تأمين اجتماعی 
مستمری دريافت می كنند خواست كه تغييرات شرايط قانونی از قبيل فوت مستمری 
بگير اصلی، ازدواج، اشتغال به كار، پايان تحصيلات و... را به شعب تأمين اجتماعی اعلام 

و از دريافت مستمری من غيرحق خودداری كنند. 

اگر از این کلمات زیاد استفاده می کنید 
دچار عدم اعتماد به نفس هستید 

افرادی که اعتماد به نفس پایینی دارند، باید توجه داشته باشند که چند درصد 
از تصمیم گیری های آنها به خاطر خودشان و چند درصد به خاطر دیگران انجام 

می شود.
شبنم بيگلری  روانشناس بالينی گفت: اغلب مردم معنای واقعی كلمه اعتماد به نفس 
را به خوبی درک نمی كنند، به همين دليل آن نوع از اعتماد به نفس و خودباوری را كه 

مطلوب و مورد نظرشان است در زندگی تجربه نمی كنند.
وی همچنين درخصوص كلماتی كه نشان از نداشتن اعتماد به نفس در افراد دارد، اظهار 
داشت: بايد توجه داشت كه بعد از به كار بردن اين كلمات فرد چه اندازه ترس از مسئوليت 

دارد و يا اينكه چقدر به واقعيت نزديک است.
وی ادامه داد: معمولاً اين افراد ترس از مسئوليت پذيری دارند و گمان می كنند كه هر 

كاری كه به او سپرده می شود بايد به طور كمال و تمام انجام دهند.
وی گفت: به كار بردن كلمه نميدانم در اين افراد معمولاً به خاطر ترس است، در واقع 
بعنوان يک كلمه دو وجهی كه در چند درصد از مواقع از ترسی كه ارزيابی شوند از كلمه 

نمی دانم استفاده می كنند.
بيگلری افزود: همچنين كلمه غير ممكن در افرادی كه اطلاعات كمتری  دارند به كار 

برده می شود.
وی در پايان گفت: كلماتی مثل نگران هستم و تشويش دارم علاوه براينكه می تواند 
حالت افسردگی را در فرد داشته باشد با اضطراب ارتباط مستقيم دارد و در فردی كه 
می خواهد وانمود كند فردی دقيق و حساس است به كار می رود و توصيه می شود كه 
اين افراد دقت كنند كه چند درصد از اين تصميم گيری ها به خاطر خودشان و چند درصد 

به خاطر ديگران است و معمولاً اين دسته از افراد به كلاس های خودشناسی نياز دارند.

4عامل رضایت شغلی را بشناسید 

نرخ بالای حملات قلبی و عروقی و مغزی در دهه اخیر به علت بالا رفتن 
متوسط سنی در جامعه است.

علی عابدی متخصص طب كار ، گفت: اگر فردی سالم باشد طب كار اجازه وارد شدن به 
آن شغل را می دهد و برای هر شغل با توجه به استعداد و توانايی تناسب سازی شغل انجام 
می شود و اگر از فردی كه ناراحتی و بيماری دارد كار بيش از حد كشيده شود رضايت 

شغلی پايين می آيد و سلامت روان وی به مخاطره می افتد.
وی در ادامه افزود: برای داشتن رضايت شغلی بايد 6 عامل را مدنظر بگيريم كه اين 6 
عامل عبارتند از: پرداخت حقوق، فرصت های ترفيع ، سبک سرپرستی يا مديريت، عوامل 

محيط كار ، حواشی ها و رويه ها، شرايط كاری و مزايای شغلی.
عابدی با بيان اينكه نرخ بالای حملات قلبی عروقی و مغزی در دهه اخير به علت بالا 
رفتن متوسط سنی در جامعه است افزود: برای افزايش رضايت شغلی مديران بايد افراد 
را در تصميم گيری ها بيشتر مشاركت دهند، تقسيم كار داشته باشند، امنيت شغلی ايجاد 

كنند و كارهای خسته كننده و استرس زا را كم كنند.
عابدی در پايان توصيه كرد: بهتر است فرد قبل از انتخاب شغل، مورد ارزيابی طب كار 
قرار گيرد تا مشخص شود استعداد و توانايی شغل مورد نظر را دارد، تا برای گرفتن شغل 

اقدام كند و در اين صورت به رضايت شغلی و در نتيجه سلامت روان می رسد.

مهارت نه گفتن کلید رهایی از دام اعتیاد
کارشناسان حوزه اعتیاد هشدار می دهند که ۷0 درصد نوجوانان و جوانان به 
دلیل عدم آموزش و آگاهی در مورد مهارت »نه گفتن«، به مصرف مواد مخدر 

گرایش پیدا می کنند.
افراد بی جرات در ابراز وجود، بيان احساسات، افكار و نظرات خود به ديگران ناتوان بوده 
و عزت نفس كمی دارند، اين افراد در موقع بيان عقايد خود به ديگران مضطرب شده و 
نمی توانند احساسات واقعی خود را بيان كرده و درخواست های نامعقول و غيرمنطقی 

ديگران را رد كنند، از اين رو دچار ناهنجاری هايی همچون اعتياد می شوند.
پژوهش ها نشان داده برای پيشگيری از آسيب های اجتماعی، ايجاد رفتار قاطعانه از 
اهميت خاصی برخوردار است، قاطعيت به معنای ايستادن روی خواسته خود، نشان دادن 
مخالفت، عدم موافقت با پديده ای و ماندن روی نيازهای خود بصورت واضح و مشخص 
است.با مسلح شدن به جرات آموزی، افراد می توانند اهداف و نيارهای خود را به طريقی 

روشن و مستقيم بيان كرده و آن را به ديگر تفهيم كنند.
مهارت های ارتباطی »نه گفتن« يا رفتار قاطع، يكی از ابزارهای موثر سلامت جسمی، 
روانی و اجتماعی شناخته می شود.كارشناس حوزه اعتياد در اين زمينه می گويد: بسياری 
از نوجوانان به اين دليل دچار آسيب هايی مثل اعتياد به مواد مخدر می شوند كه توانايی 
رفتار قاطع يا قدرت »نه گفتن« را ندارند .»آزاده رزاقی« ادامه می دهد: آنها اغلب رفتار 
انفعالی را بر می گزينند، يعنی برای اينكه حمايت و دوستی همسالان خود را از دست 
ندهند، در مقابل خواست های آنها مقاومت نكرده و دوستی خود را به بهای ناراحتی خود 

و خانواده و يا آسيب ديدن حفظ می كنند.
وی با بيان اينكه از سوی ديگر بعضی نوجوانان در اين حالت رفتار پرخاشگرانه نشان 
داده ، دوستان خود را می رنجانند و اين باعث كناره گيری دوستان و در نتيجه تنها ماندن 
وی منجر می شود، می افزايد: اين امر نيز در نوع خود آسيب محسوب می شود، زيرا 
نوجوانی دوره دوستی و صميميت و نه تنهايی و انزوا است.اين كارشناس آسيب های 
اجتماعی با بيان اينكه آموزش مهارت »نه گفتن« بسيار ضروريست، تصريح می كند: 
نوجوانان بايد رفتاری جرات مندانه داشته باشند تا هم خود آسيب نبينند و هم دوستان 

خود را حفظ كنند.
كارشناس حوزه اعتياد نيز در اين همين ارتباط می گويد: آموزش رفتار قاطع يا مهارت 
»نه گفتن« از آموزش های ضروری دوران نوجوانی است و تجربه نشان داده كه اكثر 
كسانی كه به سيگار، مواد مخدر دچار شده اند، از سنين نوجوانی و در اثر ارتباطات صميمی 

با همسالان در اين وادی پا گذاشته اند.
»محمدحسين غلامی« تاكيد می كند: آموزش مهارتهای زندگی و بويژه رفتار قاطع به 
نوجوانان می تواند از بسياری از آسيب های آينده پيشگيری كرده، در عين حال با حفظ 
دوستی و صميميت كه لازمه سنين نوجوانی است، آسيب های ناشی از اين دوستی ها 

را به حداقل رساند.

»امامزاده سید احمد بن موسی« که به شاه چراغ 
مشهور است برادر »امام علی بن موسی الرضا )ع(« 
و یکی از پرهیزگارترین و با تقواترین فرزندان »امام 
کاظم علیه السلام« بود ؛ آنگونه که در حیات خود، 
هزار برده خرید و آنان را در راه خداوند آزاد نمود. 
آنچه در پی می آید گزارش مختصری است از هجرت، 

شهادت و بارگاه آن حضرت در شهر شیراز:
میلاد

موسی شاهچراغ  بن  احمد  تولد حضرت  دقيق  تاريخ 
)س( مشخص نيست. دو سال پيش، در شورای فرهنگ 
عمومی استان فارس نامگذاری يک روز به نام بزرگداشت آن 
حضرت مطرح شد و متوليان امر تصميم گرفتند كه روز 
تولد آن حضرت را به عنوان مراسم بزرگداشت انتخاب كنند. 
لذا برای مشخص شدن روز دقيق تولد، مورخان و محققان 

تحقيقات خود را آغاز كردند.
اما پس از بررسی های به عمل آمده كارشناسان به اين 
نتيجه رسيدند كه روز تولد حضرت شاهچراغ)س( بدرستی 
مشخص نيست و در اين خصوص نقلهای متفاوتی وجود 
دارد. از اين رو تصميم بر اين شد كه در دهه كرامت يعنی 
حدفاصل تولد حضرت معصومه)س( و امام رضا)ع( يک 
موسی  بن  احمد  بزرگداشت حضرت  روز  عنوان  به  روز 

"شاهچراغ")س( تعيين شود.
سفر به شیراز

در زمانی كه حضرت امام علی بن موسی)ع( با ولايتعهدی 
بن  احمد  بودند، حضرت  "طوس خراسان"  در  تحميلی 
موسی)س( به اتفاق جناب »سيد محمد عابد« و جناب 
»سيد علاءالدين حسين« برادران خود و جمعی ديگر از 
برادرزادگان و اقارب و دوستان، به قصد زيارت آن حضرت 
از حجاز به سمت خراسان حركت نمود. در بين راه نيز 
جمع كثيری از شيعيان و علاقه مندان به خاندان رسالت، 
به سادات معظم ملحق و به اتفاق حركت نمودند تا جايی 
كه می نويسند: به نزديک شيراز كه رسيدند، تقريباً يک قافله 

پانزده هزار نفری از زنان و مردان تشكيل شده بود.
خبر حركت اين كاروان را به خليفه وقت »مأمون« دادند. 
وی ترسيد كه اگر چنين جمعيتی از بنی هاشم و دوستداران 
و فدائيان آن ها به طوس برسند، اسباب تزلزل مقام خلافت 
گردد. لذا امريهّ ای صادر نمود به تمام حكام بلاد كه در هر 
كجا قافله بنی هاشم رسيدند، مانع از حركت شويد و آن ها را 
به سمت مدينه برگردانيد. به هركجا اين حكم رسيد قافله 

حركت كرده بود مگر شيراز.
حاكم شيراز مردی به نام »قتلغ خان« بود. وی با چهل 
هزار لشكر جرّار، در "خان زنيان" در هشت فرسخی شيراز 
اردو زد و همين كه قافله بنی هاشم رسيدند، پيغام داد كه 
حسب الامر خليفه، آقايان از همين جا بايد برگرديد. حضرت 
سيد احمد)س( فرمود: »ما قصدی از اين مسافرت نداريم، 
جز ديدار برادر بزرگوارمان«. اما لشكر قتلغ خان راه را بستند 
و جنگ شديد خونينی شروع شد اما لشكر در اثر فشار و 

شجاعت بنی هاشم پراكنده شدند.
لشكر شكست خورده، تدبيری انديشيدند. بالای بلندی ها 
فرياد زدند: »الان خبر رسيد كه وليعهد ]امام هشتم عليه 
وجود  اركان  برق،  مانند  اين خبر  كرد«!  وفات   ] السلام 

مردمان سست  عنصر را تكان داده، از اطراف امام زادگان 
متفرق شدند. جناب سيد احمد)س( شبانه با برادران و اقارب 
از بيراهه به شيراز رهسپار گرديدندو با لباس مبدّل پراكنده 

شدند.
شهادت

بهرحال حضرت احمد بن موسی)س( برای امان از گزند 
حكومت، به همراه برادر خود مخفيانه به شيراز رهسپار شد. 
سيد احمد در شهر شيراز در منزل يكی از شيعيان در منطقه 
"سردزک" كه مرقد ايشان در اين منطقه واقع است ، سكنی 
گزيد و در خانه اين شخص مخفی گشت و شب و روز را به 

عبادت می گذرانيد.
»قتلغ خان« كه جاسوسانی را برای شناسايی و دستگير 
نمودن سادات كه از مناطق خود فرار نموده بودند قرار داده 
بود ، مكان ايشان را بعد از يک سال يافت و او و همراهانش 
را محاصره نمودند و نبردی بين آنها و مأموران حكومت در 
گرفت و سيد احمد با شهامت و شجاعت هاشمی خود به دفاع 

از خود و همراهان خود پرداخت.
هنگامی كه قتلغ دانست كه از طريق ستيز مسلحانه از 
ميان بردن آنان را ندارد از طريق خانه همسايه او شدند و از 
طريق شكافی كه در خانه همسايه درست كردند وارد خانه 
ای كه سيد أحمد در آن پناه برده بود، شدند و زمانی كه او 
برای استراحت و تجديد قوا پس از نبردی طولانی به خانه 
رفته بود هنگام خروج، با شمشيری بر سر او ضربه ای وارد 
كردند .سپس به دستور » قتلغ خان « خانه را بر روی آن 

بدن شريف خراب كردند و زير آوار باقی گذاردند.
با توجه به تبليغ گسترده حكومت و مأموران بر عليه تشيع 
و اهل بيت)ع( تعداد زيادی از مردم كه از مخالفين تشيع 
بودند ،حرمت بدن شريف نوه پيامبر  را نگاه نداشتند و آن را 

در زير آوار نگاه داشته و به خاک نسپردند.
یافتن بدن شریف

در اوايل قرن هفتم ،شيراز تحت سلطه »أبوبكر بن سعد 
به  كه  بود  مؤمن  انسانی  وی  گرفت.  قرار  الدين«  مظفر 
نشر دين اسلام علاقه داشت و به علما و مومنان احترام 
می گذاشت و سادات را دوست می داشت. وزراء و مأموران 
دولتی او نيز اينجنين بودند كه از جمله آنان می توان »امير 
مسعود بن بدرالدين« را نام برد كه انسان بخشنده ای بود ، 
آبادانی سرزمين ها و بهبود وضع مردم از اهداف او بود ، به 
زيبايی و تنظيف شهر شيراز كه پايتخت حكومت به شمار 
می رفت ، همت گمارد و بنايا ويران و خرابه های آن را آباد 

نمود.
او علاوه بر دستور آبادانی شهر شيراز ، دستور داد محلی 
كه سيد احمد در آن به شهادت رسيده بود را آباد كنند. در 
هنگام إعمار بنا و خالی نمودند آوارها ، كارگران به بدن تازه 
جوانی بلند قامت با  سيمايی زيبا  روبرو شدند كه به علت 
ضربه شمشيری در سرش كشته شده بود . كارگران او را از 
خاک خارج  نموند و امير مسعود را مطلع ساختند كه او به 
همراه برخی از مسئولين تحقيق به آن محل آمد كه پس از 
تحقيقاتی بسيار ، وجود دلائلی نظير انگشتری كه روی آن 
نوشته شده بود » العزة لله ، أحمد بن موسی« با توجه به 
وقايع تاريخی كه نقل شده بود ، ثابت شد كه اين بدن أحمد 

بن موسی است.

و هنگامی كه مردم شيراز بدن شريف را ديدند كه پس از 
چهل سال از شهادت ايشان ، از زير آوار خارج شد در حالی 
كه هنوز تازه و دست نخورده بود ، دانستند كه صاحب اين 
بدن كه أحمد بن موسی فرزند امام موسی كاظم از اولياء الله 
است و به حقانيت تشيع تقين آوردند و بسياری از مردم 

شيراز به تشيع روی آوردند.
سپس مسعود بن بدر الدين دستور داد در همان جا كه 
بدن ايشان را انجا يافته بودند بر بدن شريف نماز بخوانند و 
همان جابا احترام و تجليل در حضور علماء و بزرگان شيراز 
به خاک بسپارند و بر روی آن بنايی وسيع و زيبا بسازند تا 
زائران و عابران آن مزار را زيارت نمايند .اين بنا تا سال 658 

ه ق فوت ملک مظفر الدين پا بر جا ماند.
چرا "شاهچراغ" ؟

درباره پيدا شدن مدفن حضرت احمد بن موسی )س( 
حكايت ديگری نيز نقل شده است كه توجه به آن دليل 
ناميده شدن آن حضرت به "شاهچراغ" را نيز روشن می كند:

تا زمان »امير عضدالدوله ديلمی« كسی از مدفن حضرت 
احمد ابن موسی )ع( اطلاعی نداشت و آنچه روی قبر را 
پوشانده بود تل گلی بيش به نظر نمی رسيد كه در اطراف آن، 
خانه های متعدد ساخته شده بود. از جمله پيرزنی در پايين 
آن تل، خانه ای گلی داشت و در هر شب جمعه، ثلث آخر 
شب می ديد چراغی در نهايت روشنايی در بالای تل خاک 
می درخشد و تا طلوع صبح روشن است، چند شب جمعه 
مراقب می بود،روشنايی چراغ به همين كيفيت ادامه داشت 
با خود انديشيد شايد در اين مكان،مقبره يكی از امامزادگان 
يا اولياء الله باشد، بهتر آن است كه امير عضدالدوله را بر اين 
امر آگاه نمايم. هنگام روز پيرزن به همين قصد به سرای امير 
عضدالدوله ديلمی رفت و كيفيت آنچه را ديده بود به عرض 
رسانيد.امير و حاضرين از بيانش در تعجب شدند.درباريان 
كه اين موضوع را باور نكرده بودند، هر كدام به سليقه خود 
چيزی بيان كردند. اما امير كه مردی روشن ضمير بود گفت: 
»اولين شب جمعه شخصاً به خانه پيرزن می روم تا از موضوع 
آگاه شوم«. چون شب جمعه فرا رسيد شاه به خانه پيرزن 
آمده و دور از خدم و حشم آنجا خوابيد و پيرزن را فرمود هر 
وقت چراغ روشن گرديد مرا بيدار كن .چون ثلث آخر شب 
شد پيرزن بر حسب معمول روشنايی پرنوری قوی تر از ديگر 
شب های جمعه مشاهده كرد و از شدت شعفی كه به وی 
دست داده بود بر بالين امير عضدالدوله آمده و بی اختيار سه 

مرتبه فرياد زد: » شاه! چراغ«.
امير بيدار شد و ناگهانی از خواب پريده و چشمش را 
متوجه سمتی نمود كه پيرزن چراغ را به او نشان می داد 
و چون علنا و آشكارا چشمش نور چراغ را ديد در شگفتی 
عجيب بماند و چون رو به سمت چراغ بر بالای تل برآمد 
اثری از چراغ نديد و چون به پايين آمد باز نور چراغ با 
روشنايی زياد خود نمايی می كرد،خلاصه اينكه امير شخصی 
را جهت كاوش در آن منطقه مامور می كند و..... مقبره فرزند 
ارشد موسی بن جعفر)ع( حضرت شاهچراغ پيدا می گردد 
و به دستور امير بر بالای آن جايگاهی ساخته می شود كه 

تا امروز زيارتگاه عاشقان اهل بيت عصمت و طهارت است.
توسعه بارگاه

در سال 745 هجری قمری، زمانی كه شيراز به دست 
ملک اسحاق بن محمود رسيد و وارد آن شد ، مادر او »تاشی 
خاتون« كه زنی صالح و پاک دامن بود ، پس از تشرف به 
مرقد شريف دستور داد مرقد سيد أحمد را ترميم نمايند و 

گنبدی بزرگ و زيبا بر روی مرقد ايشان بنا نمايند.
اين بانوی نيكوكار، اقدام به بهسازی بارگاه كرد و در عرض 
5 سال از سال 745 تا 750 )ه.ق( آرامگاهی وسيع و گنبدی 
بلند بر آن ساخت. همچنين در جنب آرامگاه، مدرسه ای 
وسيع بنا كرد. او همچنين تعداد زيادی از مغازه های بازار 
نزديک حرم و ملک "ميمند فارس" را وقف بر اين آستان 

مقدس كرد.
ابن بطوطه جهانگرد مراكشی كه در سال 748 )ه.ق( برای 
بار دوم به شيراز سفر كرده، در سفرنامه خود درباره اقدامات 
ملكه تاشی خاتون و توصيف آرامگاه، چنين نوشته است: 
"اين آرامگاه در نظر شيرازی ها احترام تمام دارد و مردم 
برای تبرک و توسل به زيارتش می روند. تاشی خاتون، مادر 
شاه ابواسحاق، در جوار اين بقعه بزرگ، مدرسه و زاويه ای 
ساخته است كه در آن به اطعام مسافران می پردازند و عده ای 
از قاريان پيوسته بر سر تربت امام زاده، قرآن می خوانند 
شب های دوشنبه، خاتون به زيارت آرامگاه می آيد و در آن 
شب قضات و فقها و سادات شيراز نيز حاضر می شوند. اين 
جمعيت در بقعه جمه می شوند و با آهنگ خوش به قرائت 
قرآن مشغول می شوند. خوراک و ميوه به مردم داده می شود 
و پس از صرف طعام، واعظ، بالای منبر می رود و تمام اين 

كارها در بين نماز عصر و شام انجام می گيرد".

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای سيد قاسم آل مرتضی با ارائه يک برگ استشهاد شهود مصدق 
باقيمانده  مالكيت دفترچه ای ششدانگ پلاک  اعلام داشته كه سند 
10687/70  اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم در صفحه 484 دفتر 99 
ذيل ثبت 10744  بشماره سريال 275701 بنام سيد ابوالقاسم مدنی 
صادره و تسليم شده كه مع الواسطه طی سند قطعی 80/06/14-81320 
دفتر 16 قم به وی انتقال يافته كه نامبرده اعلام داشته سند ما لكيت 
دراثر سهل انگا ری مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالكيت المثنی 
را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره يک اصلاحی ماده 120 آئين نامه  
قانون ثبت در يک نوبت به تاريخ ذيل  آگهی می گردد تا چنانچه كسی 
مدعی وجود سند مالكيت نزد خود و يا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود  پس از انتشارآگهی ظرف مدت 10 روز كتبا به اين اداره 
اعلام و ارسال و رسيد اخذ نمايند تا مورد رسيدگی قرارگيرد. بديهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالكيت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر كاظمی ـ رئيس ثبت اسناد منطقه يک قم 
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وقتی ما می گوییم چه پسر خوبی معنایش این 
است که هدف، عبارت است از خوب بودن در تمام 
اوقات، که انتظاری غیرممکن است لذا به جای آن 

رفتارهای خاص مورد حمایت قرار گیرد.
حرف  به  فرزندشان  كه  دارند  دوست  والدين  همه 
آنها گوش دهد و عموماً سوال می كنند كه چه عاملی 
شود؟  بيشتر  انضباطش  و  نظم  كودک  سببمی شود 
حرف های خوب بزند، پيش سلام باشد، به بزرگسالان 

احترام بگذارد و... 
چه كار كنيم تا رفتارهای مورد پسند در فرزندمان شكل 
بگيرد؟ مثلاً چه چيزی باعث می شود كودک در كارهای 
منزل كمک كند؟ يا اگر كمكمی كرده مشاركتش بيشتر 
شود. در جواب بايد گفت عوامل متعددی می تواند در اين 
زمينه ها دخيل باشند ولی از جمله مهم ترين آن ها تشويق 

است. 
در  پاداش،  دادن  كه  داده  نشان  بسياری  تحقيقات   
استحكام بخشی به رفتارها، تاثير مثبتی دارد.تشويق علاوه 
بر اينكه می تواند احساس اعتماد به نفس، مفيد بودن، موثر 
بودن و احساس لياقت و شايستگی را در كودک ايجاد 
كندمی تواند باعث ايجاد رفتارهای مورد نظر والدين شود. 
تشويق يكی از ابزارهای ساده تربيتی است كه پدر و مادرها 
به راحتی می توانند از آن بهره برداری كنند، به شرطی كه 
نكات ريز آن توجه شود اثرات اش قابل توجه و شگفت 

انگيز است. 
1-تشویق بلافاصله پس از انجام رفتار باشد: از 
قديم گفته اند رخت بعد عيد برای گِلِ  منار خوبه، تشويق 
نمودن كودک در صورتی موثرتر است كه بلافاصله پس از 
بروز رفتار انجام شود زيرا ممكن است ايجاد فاصله حتی 
باعث شود كودک نداند به خاطر كدام رفتارش تشويق 
اگر كودک در شستن ظروف به مادر  شده است. مثلاً 
كمک می كند بهتر است بلافاصله از طريق مادر مورد 

توجه قرار گرفته و مثلاً با ابزار محبت زبانی يا دادن يک 
شی خاصی )مثلاً شكلات( مورد تشويق قرار بگيرد. 

2-تشویق ارائه شده باید مورد توجه و نیاز کودک 
باشد: در مورد نوع تشويق بايد توجه داشت كه بين 
كودكان تفاوت هايی وجود دارد. مثلاً ممكن است برای 
يک كودک اسباب بازی ارزش بيشتری داشته باشد، برای 
ديگری خوراكی ها، و برای فرزند ديگر رفتن به پارک. لذا 
والدين به هنگام تشويق لازم است به اين نكته توجه 
نمايند كه فرزندشان به چه چيزی علاقه بيشتری دارد 
و سعی كنند پس از انجام رفتار مطلوب آن نوع تشويق 

را ارائه كنند.
بودن  مناسب  باشد:  متناسب  باید  تشویق   -3
تشويق از دو جهت قابل بررسی است يكی اينكه با شرايط 
سنی كودک سازگار باشد و دوم اين كه با عملی كه بچه 
انجام داده هماهنگ باشد. از اين طريق او متوجهمی شود 
انجام چه كارهايی برای ما مهم تر و در اولويت بيشتری 
قرار دارد. مثلاً اگر چه كه يكبار آب دادن به گلدان هم 
ارزشمند است ولی در خور خريد دوچرخه نيست ولی 
ممكن است خريد دوچرخه برای رعايت نظم و انضباط 

همه روزه در منزل به جا و شايسته باشد.
باعث  است  ممكن  اصل  اين  روی  دقت  عدم  توجه: 
پرتوقعی كودک در تشويق شدن و بی اثر شدن تشويق 

روی او شود.
هر چند بهتر است رفتار كودک خود جوش باشد نه در 
اثر قولی كه شما به او داده ايد رفتار خاصی را انجام دهد، 
اما اگر به او قول داديد ، لازم است به وعده خود عمل 

نموده و به تعهد خود پايبند باشيد
از  يكی  كه  آنجا  از  تشویق:  تنوع  و  تازگی   -4
ويژگی های انسان تنوع طلبی و نوجويی است و به سرعت 
از امور تكراری خسته می شود، بچه ها نيز در اثر تكرار يک 
نوع تشويق دل زده شده و ممكن است تأثير چندانی بر 

آن ها نداشته باشد. لذا لازم است هر بار از يک تشويق 
خاص استفاده نموده تا تشويق ها بتوانند تازگی خود را 
حفظ نموده و اثر بخش باشد. به عنوان نمونه استفاده 
باعث  تشويق  عنوان  به  از يک شكلات خاص  پيوسته 
می شود كودک از آن خسته شده و ديگر تمايل چندانی 
برای به دست آوردن آن نداشته باشد. در اين جا لازم است 
از ساير خوراكی های مورد تمايل كودک )مثلاً بيسكويت( 

نيز جهت تشويق او استفاده نمود. 
۵- کار یا رفتار کودک مورد تشویق قرار گیرد 
نه شخصیت او: وقتی ما مثلامًی گوييم چه پسر خوبی 
معنايش اين است كه هدف، عبارت است از خوب بودن 
در تمام اوقات، كه انتظاری غيرممكن است لذا به جای آن 
رفتارهای خاص مورد حمايت قرار گيرد مثلاً »از اينكه 
سطل زباله را امشب بيرون گذاشتی خيلی خوشحالم« يا 
»از اينكه امشب به همه سلام كردی از تو تشكرمی كنم«. 
در واقع در مورد اخير سلام كردن كودک مورد تشويق قرار 

گرفته نه كل شخصيت او. 
6- تشویق در حضور جمع اثر بیشتری دارد: از 
آنجا كه نظرات ديگران و نگاه آن ها برای كودک بسيار 
ارزشمند و قابل توجه است، وقتی در حضور ديگران )مثلًا 
همسالان( مورد تشويق قرارمی گيرند اعتماد به نفس آنها 

را دو چندان نموده و اثر بخشی آنها بيشترمی شود.
۷- به قولتان عمل کنید: هر چند بهتر است رفتار 
كودک خود جوش باشد نه در اثر قولی كه شما به او 
داده ايد رفتار خاصی را انجام دهد، اما اگر به او قول داديد 
، لازم است به وعده خود عمل نموده و به تعهد خود 

پايبند باشيد.
به  السلام( نقل شده كه »وقتی  امام كاظم )عليه  از 
بچه ها وعده داديد به آن وفا كنيد زيرا آنها شما را رازق 

خودمی دانند«.
8- در ارائه تشویق زیاده روی نکنید: تشويق مداوم 
كودک ممكن است از او يک بی انگيزه بسازد و باعث شود 
كه او فقط به دريافت جايزه فكر كند تا اينكه وظايفش 
را درست انجام دهد و يا اين كه برای هر كار كوچكی از 
شما جايزه بخواهد و توقع داشته باشد، لذا اجازه بدهيد 
فرزندتان با درست انجام دادن كاری به لذت واقعی دست 
پيدا كند. اين موضوع می تواند به درونی نمودن رفتارها 

نيز كمک كند.
9- همیشه مادی نباشید: اگرمی خواهيد هزينه و 
وقت زيادی برای تشويق فرزندتان نگذاريد و از طرفی 
او هم مادی نشود، بعضی وقت ها تشويق او مادی نباشد، 
او  ...مثلا جايزه  هميشه شكلات، پارک، اسباب بازی و 
بازی شما با او باشد، گفتن قصه جديدی باشد، آشپزی 
در كنارتان، بردنش به مسجد و يا خريد باشد، رفتن به 
نانوايی، نصب عكس او به ديوار ، معرفی كارش در حضور 
اعضای ديگر خانواده ،بوسه و آغوش شما و هزاران فكر و 

ايده خلاقانه ديگر.
در پايان ذكر اين نكته ضروری است كه حتما علت 
تشويق را برای كودكتان شرح دهيد و سعی كنيد كسب 

رضايت خدا و سپس شما برايش بالاترين تشويق باشد.

رویای واقعی یک فرزند خوب
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ایمان: رییس جمهوری با تاکید بر این که مسیر ما، مسیر 
اعتدال است، گفت: ما امت وسط و نمونه هستیم، ما نه افراط 

راست و نه افراط چپ هستیم.
حجت الاسلام و المسلمين »حسن روحانی« روز دوشنبه در 
اجلاس روز جهانی مسجد به تصويب طرح ايران با موضوع مبارزه 
با خشونت و افراطی گری در سازمان ملل اشاره كرد و اظهارداشت: 
تصويب اين طرح نشان می دهد كه به رغم تبليغات صهيونيست 
ها و استكبار، ايران و اسلام دنبال افراط و خشونت نيست و اين را 
دنيا در رای خود توانست بپذيرد و قبول كند. وی ادامه داد: دنيايی 
كه گاهی می گفت مسلمان ها دنبال كار ترور و خشونت هستند و 
گاهی می گفت ايران به دنبال ترور و خشونت است، اين كه نماينده 
مردم ايران در سازمان ملل طرحی را برای مبارزه با خشونت و افراطی 
گری ارايه دهد و خداوند شرايطی را فراهم كند كه طی چند ماه آن 
طرح با اجماع در مجمع عمومی سازمان ملل به تصويب برسد و چند 
كشوری كه با ايران و اين طرح مخالفت كردند، هنگام رای گيری 
جرات نكردند كه تقاضای رای كنند، موفقيت ملت ايران است. رييس 
دولت تدبير و اميد ادامه داد: انشاء الله به حول و قوه الهی وعده هايی 
كه اين دولت در زمينه اقتصاد، فرهنگ و مسايل سياسی و سياست 
خارجی به مردم داده است، دنبال كرده و دنبال خواهد كرد. روحانی 
با بيان اين كه ما در سياست خارجی از برخی مشكلات عبور كرديم، 
تصريح كرد: مشكلات ديگری پيش رو داريم و اميد ما اين است كه با 

همه توان و كوشش بتوانيم از آن مشكلات هم عبور كنيم.
رسالت روحانیت بس سنگین تر و سخت تر شده است

كه  كرد  تاكيد  اجلاس  اين  در  مجريه همچنين  قوه  رييس 
روحانيت وظيفه و رسالتی بس سنگينی را بر دوش داشت كه امروز 
اين رسالت سخت تر و سنگين تر شده است. روحانی افزود: مسجد 
بار بزرگ انقلاب و نهضت اسلامی را بر دوش كشيد و با راهبری 
های امام عزيز و بزرگوار )ره( انقلاب را پيروز كرد. وی با تاكيد بر 
اين كه بار سنگينی بر دوش ما است بر ضرورت بهره مندی دولت 
از نظرات حوزويان، عالمان، بزرگان، انديشمندان تاكيد كرد. رييس 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با بيان اين كه روز مسجد، روز تجليل 
از مكان عبادت مومنان و مخلصان است، گفت: روز مسجد تجليل 
از مكانی است كه همواره مركز هدايت مردم و شروع حركت های 
مردمی، نهضت ها و انقلاب ها به نفع مردم و جامعه بوده است. 
روحانی از قبله گاه اول مسلمين و مسجد الاقصی كه تحت سلطه 
شروران و تجاوزگران است، ياد كرد و اظهارداشت: مسجد و روحانيت 
همواره دو عنوان و مفهومی بوده اند كه در كنار هم ديده می شدند و 
می شوند. وی ادامه داد: كدام مسجد بدون روحانی و عالم می تواند 
كاركرد خود را داشته باشد و كدام عالم و روحانی است كه بدون 
مسجد جايگاه مناسب برای بيان سخن حق داشته باشد؟ وی با بيان 
اين كه روحانيت وظيفه و رسالت بس سنگينی را بر دوش داشت 
كه امروز رسالتش سخت تر و سنگين تر شده است، اضافه كرد: اگر 
انقلاب اسلامی در برابر همه دسيسه ها و توطئه ها به ثمر رسيد با 
اميدی بود كه روحانيت در دل مردم به وجود آورد و آن اميد را تا 
پيروزی انقلاب زنده نگاه داشت. رييس قوه مجريه ادامه داد: به تعبير 
امام راحل آن روزی كه همه روشنفكران از پيروزی نهضت اسلامی 
و انقلاب مايوس شده بودند آنها كه ايستادند و اميد را زنده نگاه 
داشتند، روحانيت بودند. روحانی با يادآوری اين موضوع كه روحانيت 
در آغاز نهضت اسلامی خود در صف مقدم اين حركت قرار گرفت، 
خاطرنشان كرد: حادثه خونبار مدرسه فيضيه در دوم فروردين سال 
1342، شهادت نخستين روحانی در مسير نهضت اسلامی يعنی سيد 
يونس رودباری در آن حادثه و بعد در همه حوادث، روحانيت پيشتاز 
زندان، شكنجه، تبعيد و حتی شهادت بود. وی اظهار داشت: در 15 
خرداد هم در قم يک روحانی جوان در خط مقدم مبارزه در برابر 
دژخيمان به شهادت رسيد شيخ هبة الله طالقانی و بعد هم در همه 
حوادث و مراحل، روحانيت هم پرچم و هم بار مسووليت را بردوش 
گرفت. رييس جمهوری همچنين گفت: اگر اتصال روحانيت از يک 
سمت به قرآن و شريعت و دين مبين اسلام و از سمت ديگر به 
مردم نبود، انقلاب اسلامی پيروز نمی شد، در جنگ تحميلی ما در 
برابر افلقيان پيروز نمی شديم و امروز نمی توانستيم در برابر توطئه 
استكبار جهانی بايسيتم و مقاومت كنيم. روحانی افزود: اگر روحانيت 
و مرجعيت نبود امروز عراق به صورتی كه شاهديم، امنيت نسبی 
در اين سرزمين نبود و اگر روحانيت و امام و رهبری معظم و فرياد 
روحانيت شيعه و سنی و مقاومت نبود امروز غزه همانند سرو سربلند 
و شاداب در برابر اشغالگران نبود. وی اضافه كرد: آن تاريخ نويس 
انگليسی در كتاب تاريخ ايران كه دانشگاه كمبريج آن را تاليف كرده 
،می گويد در نهضت اسلامی و انقلاب اسلامی دنيا از قدرت روحانيت 
و سازماندهی مساجد غافل ماند، فكر می كرد احزاب و گروه ها و 
آنهايی كه نام و نشان سياسی دارند، آنها می خواهند حركت و انقلاب 
را به پيروزی برسانند او می گويد در سال 1977 تعبير اين كتاب 
است، اگر شهيد بهشتی ها و مساجد تهران و مساجد شهرستان ها 
نبودند و اگر سازماندهی روحانيت نبود، انقلاب به پيروزی نمی رسيد. 
رييس جمهوری خاطرنشان كرد: مسجد بار بزرگ انقلاب و نهضت 
اسلامی بر دوش كشيد و با راهبری های امام عزيز و بزرگوارمان هم 

انقلاب را پيروزكرد اما با قول سديد »يا ايها الذين امنو اتقو الله و قولو 
قولا سديدا يصلح لكم اعمالكم و يغفر لكم ذنوبكم و من يطع الله و 
رسوله فقد فاز فوزا عظيما«. روحانی يادآور شد: ما قول سديد می 
خواهيم امام بياناتش و اعلاميه هايش قول سديد بود و امروز رهبری 
معظم انقلاب قول و كلامشان قول سديد است، روحانيتی كه در 
مسير اسلام راستين قرار دارد قولش، قول سديد است، قول سديد 
قول صدق نيست بالاتر است، قول سديد به معنای راستگويی تنها 
نيست. وی ادامه داد: درست است كه قول سديد يعنی قول محكم 
و استوار و همانند سد محكم اما سديد معنايش تنها استحكام و 
استواری نيست. رييس جمهوری خاطرنشان كرد: سديد يعنی قصد 
و اقتصاد سديد يعنی ميانه روی قول صدق، تاثير گذار، استوار، محكم، 
ميانه روانه و آن قول سديد است پيامبر اكرم )ص( همه سخنانش 
قول سديد بود كه گفت »ما خطب رسول الله يا ما جلس رسول الله 
علی هذا الامنبر الا و تلی هذه آلايه يا ايها الذين امنواتقوالله و قولو قولا 
سديدا« روحانی همچنين گفت: مداوم رسول خدا اين آيه شريفه را 
تكرار می كرد گويی هم به خود تذكر می داد كه او منبع صدق و 
راستگويی و ميانه روی و راستی و ميانه روی و اقتصاد بود همواره 
و هم می خواست كه مسلمانان و مونين وخطيبان آينده بر منبر 
يادآوری و تذكر دهندكه دنبال قول سديد باشند. وی تصريح كرد: 
امروز نسل جوان ما نياز به قول سديد دارد، ما نمی توانيم دروازه های 

دنيا را به روی نسل جوان ما ببنديم.
نسل جوان نیاز به قدرت ایستادگی 

در برابر فضای آلوده دارد
رييس جمهوری همچنين گفت: می گويند و راست هم می 
گويند كه بايد نسل جوان را از آب مسموم بر حذر داشت، نسل جوان 
را بايد از هوای مسموم برحذر داشت، اما چه كنيم هوا آن چنان آلوده 
است كه تنها با ماسک قوی می توان در برابر آن آلودگی ايستاد، ما 
هوا را كاری نمی توانيم كنيم. وی همچنين به دوران هشت سال دفاع 
مقدس اشاره كرد و افزود: آنان كه در جبهه بودند، خاطرتان هست آن 
زمان كه سلاح شيميايی به كار می رفت و بمب های شيميايی بر سر 
رزمندگان ما فرود می آمد، اگر كسی می گفت می خواهم از اين هوا 
فاصله بگيرم نه وقت، نه جا و نه زمان بود، آنچه درمان می كرد ماسک 
بود، از ماسک استفاده می كرديم تا از آن فضا عبور كنيم. رييس 
دولت تدبير و اميد خاطر نشان كرد: نسل جوان ما نياز به توان، قدرت 
ايستادگی در برابر فضای آلوده دارد، نسل جوان ما نياز به آگاهی در 
برابر آب های آلوده دارد. روحانی ادامه داد: فضای عالم امروز از وسايل 
ارتباطی جديد پرُ شده است، يک روزی بود كه يک مومنی در خانه 
اش راديويی داشت آن را در قفسه ای می گذاشت و در آن را قفل می 
كرد و كليد را در جيب می گذاشت تا فرزند و همسرش از آن راديو 
در ساعاتی كه نبايد استفاده كنند، استفاده نكنند. خود كه از مغازه به 
خانه می آمد در موقع اخبار، راديو را روشن می كرد و دوباره در آن 
كمد می گذاشت و در آن را قفل می كرد. وی گفت: فكر می كنم كه 
ديگر از آن دوران عبور كرديم، امروز نه كمدی و نه قفلی وجود دارد و 
حال اگر كليد هم وجود دارد....، دنيای امروز شرايط جديدی را پيش 
روی ما گذاشته، اگر امروز هم به نسل دوم تلفن همراه نرويم و صبر 
و تامل كنيم، فردا خواهيم رفت، فردا نرويم، پس فردا خواهيم رفت. 
رييس قوه مجريه اضافه كرد: من نمی خواهم ابزار جديد را به ويروس 
تعبير كنيم، چون ابزار جديد هم نقاط مثبت و منفی دارد، هم خير 
هم شر دارد، آلاتی هست كه هر دو گونه می توان از آن استفاده و 
بهره برداری كرد. روحانی خاطرنشان كرد: امروز ربط ما با دنيای علم 
با اينترنت است، كسی كه اينترنت نداند و استفاده نكند در دنيای 

امروز نه تنها او را عالم نمی خوانند حتی دانشجو هم نمی خوانند.
در دنیای امروز نمی توان اینترنت را کنار گذاشت

رييس شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنين گفت: امروز اولين 
شرط ورود به دانشگاه های خارج از كشور استفاده قوی و درست از 
اينترنت است، اگر كسی نتواند استفاده كند حق ورود ندارد. يعنی 
دانشجويی هم نمی توان كرد، چه برسد به عالم بودن و دانشمند 
بودن. وی افزود:مگر می توان در دنيای امروز اين ابزار را كنار بگذارد.

البته استفاده از اين ابزار نياز به هوشياری و هدايت و آگاهی نسل 
جوان دارد.چه كسی بايد اين كار را انجام دهد؟

فقه پویا ارمغان بزرگ امام راحل بود
رييس جمهوری در بخش ديگری از سخنان خود اظهارداشت: 
دولت در زمينه فرهنگ البته وظايفی را بر دوش دارد، اما بار اصلی 
فرهنگ بر دوش روحانيت، فرهيختگان و اصحاب فرهنگ است، آنها 
بار اصلی را بردوش دارند و دولت هم كمک و ياری می كند. روحانی 
تاكيد كرد: حتما دولت در فهم مسايل دينی و فرهنگی به اندازه 
عالمان حوزه و دانشگاه و فرهيختگان آشنايی ندارد. حتما نسبت 
به احكام و موازين دين بايد از حوزه و مراجع و انديشمندان استفاده 
كند. حتما در بسياری از علوم و فنون دانشگاه ها و مراكز تحقيقاتی 
پيشتاز هستند و دولت بايد ياری و كمک كند. وی يادآور شد: اما در 
عين حال بار اصلی فهم و تبيين دين در دنيای امروز با شرايط امروز 
بر دوش روحانيت است. رييس دولت تدبير و اميد ادامه داد: ما هر 
زمان كه به ياد امام)ره( به ياد نهضت امام )ره( می افتيم كه البته به 
حق و بزرگ است و امام)ره( كار بزرگی انجام داده اند، اما هيچ زمان 

نمی گوييم فقه امام، بينش امام، برای ما ارمغان های بزرگی آورد كه 
يكی از آن ارمغان ها زمان و مكان در اجتهاد پويای جواهری بود. 
روحانی افزود: من در اين زمينه سخن عام و خصوصی از امام )ره( 
شنيده ام كه فرصت بيان آن نيست البته بهترين مكان بيان آن 
گفته ها در ميان اساتيد و فرزانگانی است كه امروز در محضرشان 
هستم اما امروز فرصت بازكردن آن مباحث نيست و من قصد بيان 

نكته ديگری را دارم.
روحانیت صف مقدم مقابله با هجمه فرهنگی دشمن است

رييس دولت تدبير و اميد تاكيد كرد: بار سنگينی به خاطر شرايط 
و فضای ارتباطی دنيای امروز بر دوش ما است،دشمن به ما هجمه 
می كند، دشمن می خواهد پيش ازمسلط شدن به سرزمين و منابع 
ما بر افكار و اذهان ما و به ويژه نسل جوان مسلط شود. روحانی 
همچنين گفت: چه كسی بايد در برابر اين هجمه خود را آماده كند 
و در صف مقدم باشد. روحانيت هميشه در صف جهاد ، مقدم و 
ايستادگی به ويژه در زمينه فرهنگی بوده است و امروز توقع جامعه 
، مومنين و نسل ما از روحانيت مساجد تنها برای بجا آوردن نماز 
نيست. وی اضافه كرد: اگر چه نام آن مسجد است و جای راكعين 
و ساجدين است، اما مسجد جای تعليم و تعلم است، همان تعليم و 
تعلمی كه پيامبراكرم)ص( آن را از ساليان دراز عبادت و نماز و برتر 

و بالاتر می داند.
 باید به جاذبه و تعلیم گری مسجد بپردازیم

رييس جمهوری همچنين با بيان اين كه با علم و دانش است كه 
مردم راه روا و ناروا را تشخيص می دهند، تاكيد كرد: بايد به عمارت مسجد 
بپردازيم منظور از عمارت مسجد، كاشی ها و فرش و موزاييک ها نيست، 
عمارت مسجد يعنی عمارت جاذبه و فرهنگ مسجد، عمارت تعليم گری 
مسجد منظور است. روحانی گفت: ما در محله هايی كه در دهه 40 در 
تهران يا قم زندگی می كرديم، می دانستيم در محله چند مسجد و هر 
كدام چند امام جماعت دارند، همه هم خوب و پررونق بودند اما برخی 
مساجد با استقبال جوانان همراه بود. وی افزود: در مقابل مسجدی در 
خيابان ديگر بود كه البته افراد هم می رفتند و مساجد خوبی بودند، اما 
تعداد جوانان كمتر بود .آن روز روزی نبود كه بگويند در مسجد كوپن می 
دهند و مردم به خاطر آن می آيند، همه برای خدا به مسجد می آمدند. 
رييس جمهوری همچنين اظهارداشت: حتی آن ايام دوران قبل از انقلاب 
كه فشار و اختناق حاكم بود، همه برای خدا به مسجد می رفتند و اما 
برخی مسجدها عمارت و تعميرش بيش از مسجد ديگر بود. اين عالم و 

امام مسجد است كه می تواند مسجد را پر جاذبه تر كند.
نجات مسجد الاقصی

رييس جمهوری در بخش ديگری از سخنان خود با بيان اين 
كه قدس و مسجدالاقصی محبوب همه مسلمانان است، گفت: 
آن  در  دارند  آرزو  مسلمانان  كه  است  مسجدی  مسجدالاقصی، 
نماز اقامه كنند. روحانی ادامه داد: مسجدالاقصی مسجد اولياء، 
انبيا و احبای الهی است و بسياری از آنها در اين جايگاه به عبادت 
خدا پرداختند. رييس شورای عالی انقلاب فرهنگی اضافه كرد: 
مسجدالاقصی سرزمين مبارک و اولين فرودگاه پيامبر)ص( است 
نقطه ای كه معراج پيامبر )ص( از آنجا آغاز شد. روحانی تصريح كرد: 
جهان اسلام و مسلمان ها و در راس آنها روحانيت نخواهند گذاشت، 
قبله اول مسلمان ها در اشغال متجاوزان باقی بماند. رييس دولت 
تدبير و اميد گفت: دولت جمهوری اسلامی ايران همچون گذشته 
همه توان و امكان خود را برای نجات مسجدالاقصی و آزادی قبله 
اول مسلمان ها به كار خواهد گرفت و برای كمک به ملت مظلوم 
فلسطين دريغ نخواهد كرد. روحانی تصريح كرد: مطمئن هستيم 

پيروزی نهايی متعلق به مسلمانان خواهد بود.
 روحانیت تنها برای نماز خواندن نیست

رييس جمهوری در بخش ديگری از سخنان خود به شخصيت امام 
راحل اشاره كرد و اظهارداشت: چرا هرگاه به ياد امام می افتيم ياد نهضت 
امام در ذهن ها تداعی می شود و سخنی از فقه و بينش امام راحل )ره( 
نمی گوييم. روحانی ادامه داد: امام )ره( برای ما ارمغان های بزرگی آورد 
كه يكی از آن ها ارمغان مكان و زمان و اجتهاد پويای جواهری بود. 
رييس شورای عالی انقلاب فرهنگی با بيان اينكه امروز در شرايطی كه 
دشمن هجمه سنگينی وارد كرده است اظهار داشت: دشمن می خواهد 
قبل از آنكه بر سرزمين و منابع ما مسلط باشد بر اذهان و افكار به ويژه 
افكار نسل جوان تسلط يابد. روحانی ادامه داد: درب مسجد برای فقير و 
غنی، اين جناح و آن جناح، اين حزب و آن حزب باز است و هيچ وقت 
نمی پرسيم متعلق به كدام جناح، محله و يا حزب هستيد بلكه درب 
مسجد بر روی همه علاقه مندان از هر تفكری كه به عبادت خدا می 
آيد، باز است. رييس جمهوری با بيان اين كه بايد به سمت خانه خدا و 
حق حركت كنيم خطاب به علما و روحانيون مساجد اظهار داشت: اين 
جاذبه را بايد شما به وجود آوريد و تفاوتی بين اين و آن وجود ندارد، 
ما پيرو همان پيامبری هستيم كه هنگام ورود نابينايی كه فريادش هم 
ناهنجار است و ممكن است كسی را بيازارد اما اگر كسی برای ورودش 
عبوس شود تحمل نمی كند و چهره در هم می كشد. روحانی با بيان 
اين كه مسجد مكان تزكيه است، تاكيد كرد: امروز بار رسالت خاصی بر 
دوش همه ما است، منطقه شرايط و مشكلات خود را دارد و اسلام در 
بسياری از كشورها از هر روز ديگر غريب تر است. رييس شورای عالی 
امنيت ملی ادامه داد: عده ای به نام اسلام و جهاد مردم را می كشند و 
مسجد را تخريب می كنند، به نام جهاد كودكان را می كشند و زنان 
را به اسارت می گيرند، يک مشت وحشی نادان و سرانشان كه قطعا 
مزدور هستند با اسلام و نام اسلام چه می كنند. روحانی اضافه كرد: 
اسلام هراسی هدف استكبار جهانی است و اين جاهلان و وابستگان 
همان مسير را تقويت می كنند هم مسجد را و هم كليسا را تخريب می 
كنند. وی با تاكيد بر اين كه اگر ايستادگی نباشد جاهلان و متجاوزان به 
هيچ چيز رحم نمی كنند، افزود: امروز در كشوری هستيم كه ام القری 
جهاد اسلام است و پرچم اسلام خواهی و عدالت طلبی در آن در اهتزاز 

است، از اين رو همه بايد دست به دست هم دهيم.
در حال عبور از رکود هستیم

رييس جمهوری در بخش ديگری از سخنان خود به دستاوردهای 
دولت در بخش اقتصاد، فرهنگ، سياست داخلی و خارجی اشاره 
كرد و گفت: امروز خوشحاليم كه بزرگترين معضل كشور يعنی 
ركود اقتصادی در حال برطرف شدن است و می توانيم ادعا كنيم 
كه براساس آمار، ارقام و پيش بينی های سه ماهه اول امسال در 
حال عبور از ركود هستيم. روحانی خاطرنشان كرد: اين بزرگ ترين 
موفقيت برای دولت شما است و اگر تا پايان سال بتوانيم تورم را به 
كمتر از 20 درصد برسانيم كه ان شاءالله خواهيم رساند و از ركود 
عبور كنيم كه ان شاءالله عبور خواهيم كرد به اولين قدم های رونق 
خواهيم رسيد. روحانی ادامه داد: كاری كه خادمان مردم در يک سال 
گذشته انجام داده اند در تاريخ كشورهايی كه دچار شرايط تحريم 
بوده اند بی نظير است. رييس جمهوری خاطرنشان كرد: اين كار تنها 
در سايه تلاش، وحدت و حضور مردم در صحنه است و گرنه دولت 
به تنهايی نمی تواند كاری انجام دهد. اجلاس روز جهانی مسجد 
روز دوشنبه با حضور رييس جمهوری، جمعی از سفرای كشورهای 
اسلامی و امامان جماعت مساجد استان تهران در مركز همايش های 

برج ميلاد برگزار شد.

ایمان: سخنگوی قوه قضائیه از صدور حکم برای "م. ر" خبر داد و اعلام کرد که در 
این حکم، حبس و جزای نقدی در نظر گرفته شده است.

حجت الاسلام غلامحسين محسنی اژه ای در شصت و هشتمين نشست خبری سخنگوی 
قوه قضائيه با بيان اينكه در دوره دوم رياست آملی لاريجانی در قوه قضائيه اميدواريم وظايفی كه 
قانون اساسی بر عهده ما گذاشته است به همراه توصيه ها و رهنمودهای مقام معظم رهبری 
اجرايی كنيم، افزود: در حوزه منابع انسانی اعم از كادر اداری و قضائی در حوزه جذب و آموزش 
قبل و حين خدمت معاونت منابع انسانی ايجاد شد. سخنگوی قوه قضائيه با اعلام اينكه برخی 
از وظايف رياست قوه قضائيه به صورت كامل به معاون اول تفويض شد، اظهار داشت: وظايفی 
كه امكان تفويضش وجود داشت به معاون اول تفويض شد تا با توجه به وظايفی كه بر عهده قوه 

قضائيه است معاون اول بتواند در اين رابطه به رئيس كمک كند.  
معاون اول قوه قضائيه از برخی تغييرات در اين قوه خبر داد و گفت: حجت الاسلام رازينی 
معاون حقوقی به ديوان عالی منتقل و آقای خداييان رئيس كل دادگستری استان فارس به سمت 
معاون حقوقی منصوب شد. ضمن اينكه آقای حبيبی دادستان اصفهان، رئيس  دادگستری استان 
يزد شد و حيدری رئيس سابق به ديوان عالی كشور منتقل شد. همچنين آقای مظفری رئيس 
كل دادگستری استان كرمانشاه به استان خراسان رضوی منتقل می شود و القاصی به عنوان 
رئيس دادگستری استان فارس منصوب شد. وی از صدور حكم »م. ر« خبر داد و افزود: به دليل 
اينكه حكم قطعی نشده است نمی توانم جزئيات آن را اعلام كنم اما در اين حكم، حبس و جزای 
نقدی در نظر گرفته شده است. اژه ای در مورد آخرين وضعيت پرونده بابک زنجانی نيز اظهار 
داشت: اتفاق جديدی رخ نداده و افراد بازداشتی از جمله مدير نفتی همچنان بازداشت هستند، 
از نظر نقدينگی نيز اتفاق جديدی رخ نداده و دسترسی به اموال خارج كشور وجود ندارد.  وی 
ادامه داد: اگر مايوس شويم كه اين فرد اموال ديگری ندارد پرونده به سمت صدور كيفرخواست و 
دادگاه پيش می رود. محسنی اژه ای در مورد آخرين وضعيت مهرگان اميرخسروی گفت: اموال 
وی شناسايی و بزودی به مزايده گذاشته می شود. سخنگوی قوه قضائيه در خصوص قتل يک 
شهروند به دست پيمانكاران شهرداری اظهار داشت: اين افراد پيمانكار شهرداری بودند كه در 
يک نزاع اين شهروند را به قتل رسانده اند، سه نفر در اين رابطه بازداشت شدند كه تحقيقات در 
اين باره ادامه دارد. معاون اول قوه قضاييه در ادامه نشست امروز خود با خبرنگاران درباره آخرين 
وضعيت پرونده شهيد خليلی ناهی از منكر اظهار داشت: عوامل اين اتفاق شناسايی و دستگير 
شدند كه در ادامه مرحوم خليلی و پدرش رضايت خود را اعلام كرده و متهم از جنبه عمومی 
جرم محاكمه شد. پس از صدور رای طلبه ناهی از منكر به رحمت خدا رفت و اين پرونده دوباره 
به جريان افتاد. وی افزود: از پزشكی قانونی خواسته شد بررسی كند آيا مرگ بر اثر سرايت ضربه 
چاقو بوده است يا خير كه پزشكی قانونی اخيرا جواب خود را اعلام كرده و تاييد كرده مرگ بر اثر 
سرايت ضربه چاقو بوده است. حال اگر به اين نظريه اعتراضی نشود پرونده به زودی به سرانجام 
می رسد. اژه ای در خصوص آخرين وضعيت پرونده تحقيق و تفحص از سازمان تامين اجتماعی 
گفت: طی روزهای اخير در اين زمينه تحقيقاتی صورت گرفته كه امروز نيز از متهم تحقيق شده 
و لايحه دفاعيه اخذ شده است. سخنگوی دستگاه قضا در خصوص وجود روغن پالم در مواد 
لبنی نيز گفت: موضوع را از طريق دادستان تهران پيگيری كردم كه اعلام كرد هنوز گزارش 
رسمی يا شكايتی از سوی وزارت بهداشت نيامده است. دادستانی از وزارت بهداشت خواسته اگر 
در خصوص مضر بودن اين روغن اسنادی وجود دارد آن را به دادستانی تهران ارسال كند كه 
اين اسناد تاكنون ارسال نشده است. وی درباره پرونده سقوط هواپيمای آنتونوف 140 نيز گفت: 

پرونده در اين زمينه در دادسرا تشكيل شده و منتظر نظر كارشناسان هستيم البته در دولت هم 
بررسی هايی صورت گرفته و منتظريم نظر آنها اخذ شود. سخنگوی قوه قضاييه با اشاره به برخورد 
با متخلفان در دستگاه قضايی اظهار داشت: تاكنون چند بار اعلام كرده ايم با افرادی كه با واسطه يا 
بی واسطه در دستگاه قضايی مرتكب جرم می شوند برخورد خواهد شد. در اين زمينه سه قاضی 
ديگر تحت تعقيب قرار گرفته هفت دلال بازداشت و يا تحت تعقيب قرار گرفته و همچنين 21 
وكيل نيز تحت تعقيب قرار گرفته است. مردم نيز در اين زمينه بايد هوشيار باشند. مراقب افرادی 
كه با جعل عناوين كلاهبرداری می كنند باشند. يكی از اين افراد خود را بازپرس دادستانی كل 
معرفی و حتی امضای يكی از معاونان سابق را جعل كرده بود. اين در حالی است كه دادستانی 
كل بازپرس ندارد. خبرنگاری درخصوص آخرين وضعيت پرونده زندان شهركرد پرسيد كه معاون 
اول قوه قضاييه در پاسخ گفت: تحقيقات در اين زمينه ادامه دارد آتش سوزی عمدی بوده و هنوز 
بررسی ها به پايان نرسيده است. خبرنگار ديگری درباره مطالبات رهبری از دستگاه قضايی و 
برنامه های قوه قضاييه در اين خصوص پرسيد كه حجت الاسلام محسنی اژه ای در پاسخ اظهار 
داشت: قوه قضاييه برای اجرای مطالبات برنامه ريزی هايی داشته است برای مثال برای كاهش 
زمان رسيدگی چهار برنامه را در دست بررسی داريم تا ببنيم چه اقداماتی فرآيند رسيدگی را 
كوتاه می كند. جذب نيرو و تخصصی كردن رسيدگی ها از جمله اين برنامه ها است. در خصوص 
دسترسی آسان مردم به عدالت و قوه قضاييه نيز برنامه هايی در حال تدوين و در شرف اجرا است. 
پرسش ديگر خبرنگاران در خصوص آخرين وضعيت پرونده مهدی هاشمی بود كه سخنگوی قوه 
قضاييه در پاسخ گفت: امروز هفتمين جلسه رسيدگی به اين پرونده در دادگاه انقلاب برگزار شد 
و متهم و وكيلش در حال دفاع در برابر اتهامات هستند. خبرنگاری درباره پرونده ستاد سوخت و 
باشگاه پرسپوليس پرسيد كه معاون اول قوه قضاييه در اين باره اظهار داشت: در اين پرونده هنوز 
كيفرخواست صادر نشده و تا دو روز قبل كه پيگيری كردم همچنان دو نفر در بازداشت هستند.  
غلامحسين محسنی اژه ای در ادامه با بيان اينكه در خصوص ساخت و سازهای غيرمجاز و 
زمين خواری 26 حكم در غرب تهران اجرا شد تاكيد كرد: در جريان رسيدگی به اين پروند ها 
30 هكتار زمين آزاد و ساخت و سازهای غير مجاز تخريب شد. خبرنگاری از اژه ای در مورد 
فيلتر شدن وايبر پرسيد كه وی در پاسخ گفت: شورای عالی فضای مجازی كه از اسفند ماه سال 
90 كارش را آغاز كرده است وظيفه سياست گذاری و اقدامات اجرايی را برعهده دارد البته اين 
موضوع منافاتی با اقدامت ساير دستگاهها از جمله قوه قضائيه، وزارت ارشاد، وزارت ارتباطات و 
كميته تعيين مصاديق مجرمانه ندارد اميدواريم شاهد برخی مسائل كه در حال حاضر مطرح می 
شود نباشيم. سخنگوی قوه قضائيه  ادامه داد: همه مردم قائل به استفاده از تكنولوژی هستند اما 
بايد پيوست های امنينی، فرهنگی  و زيرساخت ها فراهم شود ضمن اينكه همزمان تلاش كنيم 
آلودگی ها در جامعه به علت استفاده از اين فناوری ها بوجود نيايد و جامعه به فساد مبتلا نشود. 
خبرنگاری از اژه ای درباره حكم ناظم مدرسه ای كه چند كودک را مورد آزار قرار داد پرسيد كه 
وی در پاسخ افزود: حكم بدوی است و هنوز قطعی نشده است اما به صور ت اجمالی می توانم 
بگويم فرد به شلاق، دو سال تبعيد و محروميت در برخی مشاغل محكوم شده است. خبرنگاری 
در مورد فعاليت دوره كانون نويسندگان پرسيد كه وی در پاسخ گفت: بايد بر اساس قانون عمل 
شود و اگر فردی مرتكب خلاف شده است اگر حكم به صورت موقت است می تواند پس از پايان 
مدت اجرای حكم به فعاليتش ادامه دهد و اگر حكم دادئمی است ديگر نمی توانند تحت اين 
عنوان فعاليت كنند. خبرنگاری با اشاره به اينكه برای سومين بار حكم اعدام يک محيط بان تاييد 
شده است از اژه ای در مورد صدور حكم برای محيط بانان پرسيد كه وی در پاسخ افزود: ما دارای 

ضابطان عام و خاص هستيم كه اگر طبق قوانين از سلاح استفاده كرده باشند تحت پيگرد قرار 
نمی گيرند و اگر برخلاف قوانين اقدام كنند بر اساس نوع  تخلف موضوع قابل پيگيری است.

خبرنگاری با اشاره به برخی اعتراضات در شهرستان بافق به علت واگذاری معادن سئوال كه اژه 
ای در پاسخ اظهار داشت: گاهی ممكن است اعتراض به يک اقدام غير قانونی با هر راه غير قانونی 
انجام شود كه در اين صورت حق لوس می شود. اينكه عده ای در خيابان راه مردم را ببنند و در 

نظم عمومی اخلال ايجاد كنند برخلاف قانون است. 
معاون اول قوه قضائيه در پاسخ به سئوالی در خصوص تغيير كاربری بوستان مادر  در منطقه 
5 تهران گفت: از اين موضوع اطلاع ندارم اگر چه ممكن است در برخی موارد بين دو نهاد اختلاف 

وجود داشته باشد كه اين موضوع طبيعی بوده و نياز به بررسی دارد.
خبرنگاری از اژه ای سئوال كرد گفته می شود 36 روزنامه نگار  و وبلاگ نويس در شش 
ماهه اخير به علت ابراز عقيده در شبكه های اجتماعی دستگير يا محاكمه شده اند كه اژه ای اين 
موضوع را كذب محض اعلام كرد و گفت: هيچ خبرنگاری به علت ابراز عقيده شخصی زندانی 
نمی شود. خبرنگاری در خصوص تغيير  لوايح قضايی پرسيد كه گفت آيا دولت می تواند در لوايح 
قضايی تغييراتی ايجاد كند كه اژه ای در پاسخ اظهار داشت: قوه قضائيه مستقيما نمی تواند لايحه 
ای را به مجلس ارائه كند به همين دليل بر اساس قانون اساسی لوايح قضايی توسط قوه تنظيم 
و تحول دولت می شود تا قوه مجريه آن را به مجلس ارائه كند. اينكه آيا دولت می تواند در لوايح 
قضايی دست ببرد مورد اختلاف نظر بود كه بر اساس تفسير شورای نگهبان ، دولت حق دخالت 
در لوايح قضايی قو ه را ندارد. همچنين  براساس قانونی كه در مجلس به تصويب رسيد اگر دولت 
پس از سه ماه لايحه قضايی را به مجلس ارائه نكرد سه ماه ديگر مهلت دارد كه آن را به قوه 

قضاييه ارسال كند در غير اين صورت قوه قضائيه می تواند لايحه را مستقيم به مجلس بدهد. وی 
در مورد آخرين وضعيت لايحه جامع وكالت گفت: اين لايحه قضايی است و اگر موارد مد نظر 
قوه دچار تغييرات اساسی شود مورد قبول ما نيست و اين موضوع را به مجلس اعلام می كنيم. بر 
اساس اعلام شورای نگهبان حتی اگر لايحه ای بدون نظر قوه قضائيه در مجلس تصويب شود اين 
شورا آن را تصويب نمی كند. خبرنگاری در خصوص تخلف خودروسازان پرسيد كه معاون اول 
قوه قضائيه در پاسخ گفت: هيچ تخلفی هنوز به قوه قضائيه نرسيده است. سخنگوی قوه قضائيه 
در مورد آخرين وضعيت پرونده كهريزک در ديوان عالی كشور گفت: اميدواريم به زودی در اين 
رابطه اظهار نظر شده و فكر نمی كنم پرونده زمان زيادی در ديوان بماند. اژه ای همچنين در مورد 
نامه وزير اسبق نفت به رئيس قوه قضائيه اظهار بی اطلاعی كرد. خبرنگاری در مورد اجرای فشن 
شوها پرسيد كه اژه ای در پاسخ گفت: ما يک كشور اسلامی هستيم كه مردم مسلمان داريم و 
دستگاههای متولی از جمله وزارت فرهنگ بايد در دادن جواز، نظارت يا معرفی متخلفان نهايت 
دقت را داشته باشند.  متاسفانه برخی مفاسد در مسائل فرهنگی ديده می شود كه خلاف شان 
جمهوری اسلامی است. البته ضابطان جريان مشكوک را گزارش و از طريق رسمی با آنها برخورد 
می شود. وی در پايان در پاسخ به سئوالی در خصوص رابطه دولت و قوه قضائيه گفت: به نظرم 
تعامل بسيار خوبی وجود دارد بويژه در حوزه مفاسد اقتصادی در حال حاضر جلسات ستاد مفاسد 
به رياست معاون اول دولت منظم و فعال برگزار می شود و به نظرم اگر چه اين ميزان هنوز خوب 
نيست اما بهتر از قبل شده است. بانک مركزی نيز در برخی پرونده های مهم از جمله ميلياردر 
نفتی همكاری خوبی را با قوه قضائيه داشت. به نظرم هر مقدار تعامل در جهت منافع ملی و تقويت 

نظام انجام شود به نفع همه است.

دکتر روحانی رئیس جمهور: 

مسیر ما اعتدال است

نشست خبری محسنی اژه ای؛ 

»م.ر« به حبس و جزای نقدی محکوم شد
آخرین وضعیت پرونده زنجانی و امیرخسروی

اخبــار
آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

سیاست خارجی اصول دارد 
و عرصه شعار نیست

ایمان: رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: سیاست خارجی اصول 
دارد و عرصه شعار نیست و نباید به جای استفاده از فرصت ها، به سوی تخریب 

فرصت ها برویم.
آيت الله »اكبر هاشمی رفسنجانی«روز دوشنبه در ديدار اعضای اتاق فكر مسايل بين 
المللی در معاونت بين المللی دبيرخانه مجمع تشخيص مصلحت نظام، اصطلاح منافع ملی 
و حياتی را دارای معانی خاص در سياست خارجی دانست و با اشاره به سفر خويش به 
مسكو در زمان شوروی سابق گفت:در مذاكرات با گورباچف توافقاتی داشتيم كه تاثيرات 
آنها در تقويت ايران برای دفاع از حريم آبی و خاكی كشور فراوان بود و هنوز هم پايه 
بسياری از قراردادها است. وی با اشاره به سياست جمهوری اسلامی ايران در سال های 
پس از فروپاشی شوروی و استقلال كشورهای آسيای ميانه، گفت: هم دانش و هم فناوری 
كشور را در موضوعات خاص ارتقا داديم و هم همسايگانی داشتيم كه به خاطر رفتار انسانی 
ايران در سال های نيازمندی آنان، مشتاق گسترش روابط و مبادلات اقتصادی و بازرگانی 

با جمهوری اسلامی بودند.
آيت الله هاشمی رفسنجانی، سياست ايران در مقطع پذيرش قطعنامه را يک نمونه 
از اتخاذ سياست خارجی مبتنی بر عزت، حكمت و مصلحت دانست و گفت: ادامه جنگ 
به ادله ای خاص، مصلحت كشور نبود و چنان حكيمانه وارد شديم كه همه كشورهای 
غربی و مخصوصا آمريكا در سازمان ملل سند عزت مردم ايران و ذلت حزب بعث را امضا 

و بين المللی كردند.
رييس مجمع تشخيص مصلحت نظام با اشاره به ماجرای مک فارلين، گفت: با اتخاذ 
روش های سياسی، عمده ترين نيازهای جنگ را كه در آن مقطع قطعات هواپيما و رادارها 
و موشک های دريايی، ضد تانک و ضدهوايی بود، تامين كرديم و پس از آن نيز چنان 

مديريت كرديم كه آمريكايی ها خودشان بر طبل رسوايی خود كوبيدند.
وی با ابراز تاسف از سياست خارجی چند سال گذشته كه بسياری از فرصت ها را 
تبديل به تهديد كرد،گفت:چرا بايد همسايگان ما برای همراهی با دشمنان ايران،بپذيرند كه 

درآمدهای نفتی خويش را ارزان بفروشند؟
آيت الله هاشمی رفسنجانی با تشريح تفاوت های سياست خارجی ايران در قبال 
كشورهای آسيای ميانه، همسايگان و كشورهای عربی طی دولت های گذشته، گفت: در 

تعاملات با كشورهاست كه توليدات افزايش می يابند و اقتصاد رونق می گيرند.
وی با اشاره به اهميت سياست خارجی در نظم جهانی و احساس امنيت مردم، 
پيامدهای تروريستی سال های اخير را نتيجه اشتباهات قدرت های جهانی طی دو دهه 
گذشته خواند و گفت كه وقتی دچار روزمرگی سياسی شدند و برای اهداف كوتاه مدت از 
گروه های تندرو حمايت های سياسی و نظامی كردند، آتش آنها دامن خودشان را گرفت 
و امروز القاعده،طالبان، داعش و بوكوحرام، مخل امنيت سياسی آنها و زندگی مردم حتی 

در قاره آمريكا و اروپا هستند.
رييس مجمع تشخيص مصلحت نظام به اختلافات اخير روسيه با آمريكا و غرب در 
ماجرای اوكراين اشاره كرد و گفت: اگر درست مديريت نشود و براساس منافع كشورها و 
لج بازی های سياسی عمل كنند،امنيت روانی غرب برای تامين انرژی مخدوش می شود.

وی با تاكيد بر اهميت تحصيلات و تحقيقات آكادميک برای تعميق علمی و تحقق 
عملی آرمان های نظام در بعد سياست خارجی، گفت: استادان و دانشجويان علوم سياسی 
و مطالعات بين المللی پشتوانه های علمی كشور در امروز و آينده هستند و بايد در فضايی 

آزاد، تحقيق و مباحثه كنند.

وزیر کشور: 

در دفاع از مرزها 
آمادگی کامل وجود دارد

ایمان: وزیر کشور در رابطه خطر تهدید مرزها از سوی داعش گفت: چنین 
تهدیدی وجودندارد و ما آمادگی کامل در مرزهایمان داریم.

رحمانی فضلی در سومين گردهمايی استانداران سراسر كشور كه در وزارت كشور 
در جمع خبرنگاران در رابطه با معرفی معاون سياسی گفت: دنبال گزينه مورد نظر برای 
معاونت سياسی وزارت كشور هستيم و من پيگير اين مسئله هستم و ان شاءالله اين گزينه 
هر چه زودتر معرفی خواهد شد. وی همچنين در پاسخ به اين سوال كه نمايندگان مجلس 
گفته بودند كميسيون وماده 10 احزاب تا زمانی كه معاون سياسی معرفی نشود، تشكيل 
نخواهد شد گفت: خير چون دوره حضور نمايندگان مجلس در كميسيون ماده 10 احزاب 

تمام شده است و آنها هم بايد دو نفر نماينده جديد خود را انتخاب و معرفی كنند.

نوبخت سخنگوی دولت:
سازمان مدیریت به زودی تاسیس می شود

ایمان: محمدباقر نوبخت با اشاره به اینکه سازمان مدیریت به زودی تاسیس 
می شود، گفت: لایحه بودجه 94 به موقع و با کیفیت به مجلس تقدیم خواهد شد.

سخنگوی دولت در حاشيه سومين گردهمايی استانداران سراسر كشور كه در وزارت 
كشور در حال برگزاری است، در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی در مورد بسته مقابله 
با تحريم ها، گفت: ما از سال گذشته برنامه ريزی های لازم را بر دو مبنا انجام داده ايم؛ اول 
بر اساس اينكه شرايط بدبينی به وجود آيد و تحريم ها تشديد شود برنامه هايمان مشخص 
است كه چطور كشور را اداره كنيم و دوم در صورتی كه تحريم ها قطع شود كه در نتيجه آن 
بيش از 100 ميليارد دلار درآمد مازاد خواهيم داشت كه در اين شرايط برنامه ريزی ها برای 
نحوه هزينه ها نيز مشخص شده است. نوبخت همچنين در مورد وضعيت استخدامی ها، 
گفت: كسانی كه آزمون های قانونی شان تمام شده است و مراحل قانونی را طی كرده اند 
دستگاه های مختلف طبق قانون اجازه دارند آنها را رسيدگی كنند و دولت اعلام كرده اگر 
كمبود اعتبار برای اين كار دارند به دولت اعلام كنند. سخنگوی دولت در جواب سوالی در 
مورد اصلاح نظام اداری گفت: برنامه اصلاح نظام اداری در هشت سرفصل تهيه شده است 

كه در جشنواره شهيد رجايی اعلام شد.
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

حبس  با اتهامات سیاسی، منفعتی برای جامعه ندارد 
گفته می شود:  آيت الله هاشمی رفسنجانی رئيس مجمع تشخيص مصلحت نظام گفته است: در 
همه سطوح نظام كسی منفعتی برای جامعه متصور نمی شود كه عده ای با اتهامات سياسی محبوس 
باشند. به گزارش ايسنا، وی در ديدار جمعی از خانواده های زندانيان سياسی، با ابراز اميدواری از فراهم 
شدن زمينه ها برای آزادی همه آنها، اختلافات سليقه و نظر را بر اساس روايتی از پيامبر اكرم)ص( 
»رحمه« خوانده و گفته است: آنچه كه قرآن مسلمانان و به طور كلی انسان ها را از آن نهی كرده، تنازع 
است كه فرد و اجتماع را فشل می سازد. وی تعميق فعاليت های نهادهای مدنی برای رشد آگاهی مردم 

مؤثر و ضروری دانسته است. 

دولت قصد کار سیاسی و جناحی ندارد
گفته می شود : جهانگيری معاون اول رييس جمهور با تاكيد براينكه دولت تدبير و اميد قصد كار 
سياسی و جناحی ندارد گفته است: مهمترين حرف اين دولت اين است كه می خواهد براساس آنچه 
در قانون اساسی آمده، سرجای خود قرار گيرد و همچنين تلاش كند تا با خواست اكثريت مردم همسو 
شده و اميد مردم را روز به روز افزايش دهد. جهانگيری با بيان اينكه دولت به دنبال حاشيه نشين 
كردن افراط و نهادينه كردن اعتدال در نظام اجرايی كشور است خاطرنشان كرده است: محوريت دادن 
به قانون، شفاف سازی امور، اصلاح روندها و بهبود رويكردها از برنامه های اصلی دولت است و در صدد 
هستيم همه امور و كارهای اجرايی به صورت شفاف قابل پی گيری باشد. معاون اول رييس جمهور 
افزوده است: گاهی مسائل اصلی پشت برخی تبليغات و جنجالهای نادرست باقی می ماند كه لازم است 
استانداران بعنوان مديران اصلی استانها اين موضوع را با دقت مدنظر قرار داده و اجازه ندهند كارها از 

مسير منحرف شده و ديگران بتوانند دولت را از مسائل اصلی غافل كنند. 

تحریم ها تمام نشود آنها را خواهیم شکست
گفته می شود: محسن رضايی دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام  در ديدار با سفير هلند 
در تهران، اظهار داشته است: با وجود وضع تحريم های ظالمانه از سوی غرب عليه كشور ما، دولت 
جمهوری اسلامی ايران سعی كرد بر اساس رويكردی تعاملی حقوق ملت را استيفا كند اما ظاهرا سران 
نظام سلطه زبان ديپلماتيک و مذاكره با ايران را نمی دانند و من از شما می خواهم كه از طرف ما به 

آنها بگوييد اگر تا پايان امسال اين تحريم ها تمام نشود ما آنها را خواهيم شكست.

سعید مرتضوی: حتی یک گام خلاف برنداشته ام 
گفته می شود: سعيد مرتضوی  در مورد پرونده تامين اجتماعی گفته است: اعتقاد راسخ دارم كه 
در طول خدمتم در سازمان تامين اجتماعی حتی يک گام خلاف برنداشته و همه اقدامات را در راستای 
قانون انجام داده ام.وی ادامه داده است: برخی رسانه ها دروغ های بزرگی مطرح كرده و گفته اند كه 
137 شركت از اموال سازمان به ارزش 30 هزار ميليارد را به بابک زنجانی داده ام و حال سوال من اين 
است كه اكنون كه بابک )زنجانی( را بازداشت كرده اند آيا حتی يک ريال از اموال تامين اجتماعی نزد 
وی بوده است؟مرتضوی اين نوع دروغ ها را توهين به مردم دانسته و گفته است: مردم از قوانين سازمان 
تامين اجتماعی آگاه هستند و می دانند كه حتی رييس جمهور هم نمی تواند بدون مجوز قانونی، يک 
شركت از سازمان تامين اجتماعی را واگذار كند. سعيد مرتضوی در پاسخ به اين سووال كه در جلسه 
دادگاه قبل گفته بوديد كه نظام بايد به من مدال بدهد، گفته است: هيچ وقت نگفتم نظام بايد به من 
مدال بدهد، معتقدم ما مديون نظام هستيم و نظام هيچ دينی بر گردن ما ندارد.وی اضافه كرده است: 
به جرات می گويم اين صحبت را مطرح نكرده ام و هر زمان صدای ضبط شده من را بياوريد، همان 
درست است.دادستان سابق تهران در مورد پرونده كهريزک و حضور امروز عبدالحسين روح الامينی 
پدر يكی از كشته شدگان گفته است: به پرونده كهريزک رسيدگی شده و دادگاه كيفری استان تهران 
نيز رای را صادر كرده است.وی ادامه داد: به اين رای اعتراض كرده ايم و بيش از يک سال ونيم است 

كه پرونده در شعبه ديوان عالی در حال فرجام خواهی است.

 برخی منافعشان به تحریم ها متصل است 
گفته می شود: سيد عباس عراقچی معاون وزير خارجه در واكنش به ادعای اختلاف بين اعضای 
تيم مذاكره كننده هسته ای گفته است: به عنوان كسی كه در دو تيم گذشته و كنونی مذاكرات حضور 
دارم و از رويكرد تيم پيشين هم آگاهی داشتم، می توانم شهادت بدهم هيچ گاه تيم مذاكراتی ما به 
اين انسجام و با هم همدل و يكصدا نبوده اند. وی افزوده است: عده ای هم هستند كه با اغراض خاصی 
انتقاد می كنند. اين ها منافع انقلابی مد نظرشان نيست بلكه دنباله روی منافع كوچک جناحی يا حزبی 
خودشان هستند. برخی منافع اقتصادی شان به تحريم ها متصل است و از اين منظر، از لغو تحريم ها 
نگرانی دارندمعاون وزير خارجه خاطر نشان كرده است: اين ها كه صدای بلندی هم دارند همان هايی 
هستند كه رئيس جمهوری از آنها به عنوان تخريبگر نام برده است و البته پاسخ آنها را هم می دهد.

عراقچی در خصوص فشار برخی جريانات برای اطلاع از محتوای مذاكرات گفته است: ما در جهت 
رسيدن به هدف خود از فشار هيچ جريان و نحله ای نمی ترسيم. وظيفه داريم به آنهايی كه بايد پاسخگو 

باشيم پاسخ می دهيم.

غذای ناسالم در معده 4۷ میلیون ایرانی 
گفته می شود: دكترعلی اكبر سياری معاون بهداشت وزير بهداشت ، درمان و آموزش پزشكی 
با بيان اينكه 47 ميليون نفر در كشور غذای نامناسب مصرف می كنند،گفته است: كمبود برخی ريز 
مغذی ها از سال 80 تا 91 چند برابر شده است. سياری  افزوده است: 19ميليون در كشور تحرک 
كمی دارند ، پنج ميليون نفر سيگار مصرف می كنند ، 15ميليون نفر چربی خون بالا دارند. وی تصريح 
كرده است : 6،8 درصد كودكان زير پنج سال كشور دچار كوتاه قدی هستند كه اين رقم در استان 
سيستان و بلوچستان به 20،7 درصد می رسد و كوتاه قدی به معنای فقر، بی عدالتی و گرسنگی است.

اخبـــار
هواشناسی استان قم پیش بینی کرد:

راهجرد و دستجرد خنک ترین 
نقاط استان قم تا پایان هفته

 ایمان :رئیس اداره پیش بینی و تحقیقات اداره کل هواشناسی 
استان قم راهجرد و دستجرد را با حداقل 16 و حداکثر 32 درجه 

سانتی گراد خنک ترین نقاط استان قم تا پایان هفته معرفی کرد.
محمدرضا قاضی  افزود :وضعيت جوی 24 ساعت آينده استان قم 
را صاف تا كمی ابری همراه با وزش باد و گرد و غبار پيش بينی كرد 
و گفت: روز گذشته كمينه و بيشينه دمای استان به ترتيب 19 و 38 
درجه سانتی گراد بود. وی بيشينه دمای هوای روز گذشته  قم را 38 
درجه سانتی گراد ثابت عنوان و اظهار كرد: از روز چهارشنبه تا جمعه 
روند آهسته افزايش دما را خواهيم داشت به گونه ای كه روز جمعه 
اداره  است.رئيس  پيش بينی شده  سانتی گراد  درجه  دما 41  حداكثر 
پيش بينی و تحقيقات اداره كل هواشناسی استان قم خاطرنشان كرد: 
شهروندان قمی  امروز با پديده وزش باد همراه با گرد و غبار روبه رو 
خواهند بود كه در بعضی از نقاط استان بيشينه سرعت وزش باد به 
50 كيلومتر در ساعت خواهد رسيد.وی رطوبت هوای استان قم را تا 
پايان هفته بين 10 تا 45 درصد اعلام كرد و گفت: از ابتدای هفته 
جاری شهر قم با دمای 16 درجه سانتی گراد در صبحگاه روز شنبه و 
كوه سفيد با 41 درجه سانتی گراد در همان روز سردترين و گرمترين 
نقاط استان بوده اند.قاضی در پايان راهجرد و دستجرد را با حداقل 16 و 
حداكثر 32 درجه سانتی گراد تا پايان هفته، خنک ترين نقاط استان قم 
معرفی و اظهار كرد: راهجرد و دستجرد به دليل قرار گرفتن در مناطق 
كوهستانی غرب استان به طور متوسط دارای هوای مطبوع تری نسبت 

به نقاط ديگر استان هستند.

ایمان: استاندار قم نسبت به کاهش سطح سفره های 
آب زیرزمین در قم هشدار داد و گفت: اگر این روند 
زیست  فاجعه   با  آتي  سالهاي  در  کند  پیدا  ادامه 

محیطي در استان روبرو خواهیم بود.
والمسلمين صالحي منش در جلسه  الاسلام  حجت 
شوراي حفاظت از منابع آب استان قم كه در تالار امام 
رضا )ع( استانداري برگزار شد، طي سخناني با اشاره به اهميت 
حياتي منابع آبي و خاكي، بر ضرورت حراست از اين منابع 
با ارزش خدادادي تاكيد كرد.استاندار قم با اشاره به مصرف 
بالاي آب در بخش كشاورزي،  كاهش سطح سفره هاي آب 
زيرزميني را از مهمترين دغدغه هاي مسئولين دانست و 
افزود:  اگر اين روند ادامه پيدا كند در سالهاي آتي با فاجعه  
زيست محيطي در استان روبرو خواهيم بود.استاندار قم با 
تاكيد بر تغيير الگوي كشت به عنوان راهكاري موثر براي 
مقابله با بحران كم آبي تصريح كرد: سياست گذاري مسئولان 
استان بايد در راستاي جلوگيري از كاشت بيشتر محصولات 
زراعي و تلاش براي تبديل زمين هاي زراعي به باغ ها و 
محصولات كم آب بر باشد. وي برداشت غيرمجاز از چاه هاي 
آب عميق را به عنوان يک چالش مهم مورد توجه قرار داد و با 
تاكيد بر ضرورت نظارت جدي بر اين مساله در استان افزود: تنها 
راه كنترل و مديريت برداشت استفاده از كنتور هوشمند آب 
و برق است. صالحي منش اضافه كرد: در جلسه اي با حضور 
نمايندگان كشاورزان در مورد اين مسئله بايد بررسي و تصميم 
گيري شود.استاندار قم در ادامه مشكلات حقوقي ناشي از نقل 
و انتقال چاه ها را مورد توجه قرار داد و افزود: دفاتر ثبت اسناد 
و املاک مي توانند با استعلام از دستگاه هاي مرتبط در هنگام 

تنظيم اسناد، از اين مشكلات جلوگيري كنند. وي همچنين 
 با اشاره به بدهي هاي بعضي سازمانها به شركت هاي آب، برق 
و گاز اين مسئله را موجب ايجاد اختلال در كار اين شركت ها 
دانست و خواستار پيگيري جدي وصول مطالبات اين شركت ها 
شد. مقام عالي دولت در استان مسئله ي كمبود آب بخش در 

مناطق روستايي از جمله بخش كهک را نيز مورد توجه قرار داد 
و با اشاره به تلاش بيش از پيش مسئولان استان در آبرساني 
سيار به اين بخش گفت: تلاش مي كنيم تا با تخصيص كامل 
اعتبارات، پروژه ي آبرساني به اين بخش را هر چه زودتر به اتمام 

برسانيم.

رفاه اجتماعی  و  سرپرست اداره کل تعاون،کار  ایمان: 
استان قم، برنامه های  گرامیداشت هفته تعاون در استان 

قم را اعلام کرد.
نصرالله بازوند ، ظهر روز گذشته  در آستانه فرارسيدن هفته 
تعاون، در جمع خبرنگاران، با تأكيد بر ضرورت توجه خبرنگاران 
و اصحاب رسانه به بحث تعاون و كارآفرينی، اظهار داشت: ترويج 
فرهنگ كارآفرينی و تعاون گری در كشور بايد از طريق رسانه ها 
صورت گيرد.وی گفت: ما بايد به جای پرداختن به حاشيه ها، 
كارآفرينان برتر و تعاون گران موفق را به جامعه معرفی كنيم تا رفته 
رفته شاهد پيشرفت و تحول در كشور باشيم. وی با اشاره به برنامه 
های پيش بينی شده برای هفته تعاون، خاطرنشان كرد: تجليل از 
تعاون گران برتر استان با حضور استاندار، ديدار با مراجع و علما، ديدار 
با خانواده های شهداء و كارآفرينان برتر و... از برنامه های پيش بينی 
شده هفته تعاون در استان قم است كه به همت اداره كل تعاون، 
كار و رفاه اجتماعی انجام خواهد شد.بازوند گفت: روز 13 شهريور 
كه اولين روز از هفته تعاون است، با عنوان عدالت اجتماعی و رفاه 
پايدار نامگذاری شده كه در اين روز ديدار با مراجع و علما و همچنين 
ديدار با خانواده شهدا جامعه تعاون و كارآفرين كشور در دستور كار 
قرار گرفته است.وی افزود: در دومين روز از هفته تعاون يعنی روز 
جمعه 14 شهريورماه كه با با عنوان تعاون، معنويت و همبستگی 
اجتماعی نامگذاری شده، شاهد شركت مسئولان اداره كل تعاون، 
كار و رفاه اجتماعی استان قم و تعاون گران استان در نماز عبادی-

سياسی جمعه قم خواهيم بود. وی گفت: در روز 15 شهريورماه 
نيز برنامه تجليل از تعاونی های برتر استان قم تحت قالب جشنواره 
تعاونی های برتر برگزار می شود و فردای آن روز 16 شهريور كه با 
عنوان تعاون، اشتغال و حمايت از توليد ملی نامگذاری شده، ديدار 
استاندار قم با تعاونی های برتر استان انجام می شود.بازوند يادآور شد: 
برگزاری جشنواره تعاونی های برتر استانی با شعار "تعاون، عزم ملی 
و مديريت جهادی در اقتصاد مقاومتی" و همچنين برگزاری برنامه 
هايی با عنوان "تعاون، فرهنگ، كيان خانواده، مشاركت اقتصادی و 
بهبود مشيعت" از ديگر برنامه های پيش بينی شده اداره كل تعاون، 
كار و رفاه اجتماعی استان قم برای هفته تعاون امسال خواهد بود. 
وی گفت: در حال حاضر 2هزار و 84 تعاونی در استان قم فعاليت 
می كنند كه 200 تعاونی در حوزه مسكن تا كنون بيش از 34 
هزار واحد مسكن احداث كرده اند.وی با اشاره به وجود اختلافات 
مالی در برخی از تعاونی ها افزود: نمی شود اينطور برداشت كرد كه 
تعاونی های مسكن مشكلاتی دارند بلكه در يک كار جمعی وقتی 
چند نفر به تعهدات خود عمل نكنند، آسيب هايی به وجود می آيد. 
وی  خاطرنشان كرد: تعاونی های مسكن هر ساله توسط نيروهای 
رسمی دولت حسابرسی می شوند تا تخلفی صورت نگيرد.وی گفت: 
در زمينه مسائل فنی هم دستگاه های ذيربط مانند اداره كل راه و 
شهرسازی و شهرداری ها وظيفه نظارت بر تعاونی ها را به عهده دارند.

نرخ بیکاری در استان قم ۷/۷ درصد است
بازوند در بخش ديگری ا سخنان خود  درباره تعداد كارگران 

استان قم افزود: تعداد دقيقی نمی توان اعلام كرد. فقط می توانيم 
بگوييم طبق آمار تامين اجتماعی در استان 126 هزار نفر بيمه 
اجباری شده اند.وی تعداد كل بيمه شدگان تامين اجتماعی در استان  
را 216  هزار نفر اعلام كرد و گفت:  از اين تعداد  126 هزار نفر بيمه 
اجباری و كار فرمايی  هستند تعدا و ما بقی افراد ی هستند كه به 
صورت اختياری خود را بيمه  كرده اند  از جمله طلاب  و رانندگان 
و غيره و نمی توان آنها را جزو جمعيت كارگری به شمار آورد. وی 
در پاسخ به سئوالی درباره نرخ بيكاری  در استان قم گفت:  طبق 
آخرين نرخ بيكاری كه مركز آمار ايران  اعلام كرده است  نرخ بيكاری 
در استان 7/7 درصد اعلام شده است.وی با اشاره به اينكه در حال 
حاضر هزار و 307 نفر در استان قم بيمه بيكاری دريافت می كنند 
اظهار داشت: با اين وجود طبق آماری كه ارائه شده سرعت رشد 

اشتغال جايگزين مطلوب است.
معرفی 119 هزار نفر برای دریافت تسهیلات مشاغل خانگی

وی با اشاره به اينكه در سال گذشته 119 هزار نفر در رابطه با 
اشتغال خانگی در اين اداره ثبت نام كرده اند گفت: اين افراد برای 
گرفتن تسهيلات به بانک  عامل معرفی شده اند.بازوند افزود: برای 
رسيدگی به وضعيت تعطيلی برخی از كارگاه ها از معاونت برنامه ريزی 
استانداری قم درخواست كرديم تا كميته رسيدگی به مشكلات 
كارگاه ها را تشكيل دهد. وی با اشاره به فعاليت 10 مركز كاريابی در 
قم اضافه كرد: اين مراكز در 9 ماه گذشته 15 هزار فرصت شغلی در 
سطح استان را شناسايی كرده اند .سرپرست اداره كار، تعاون و رفاه 
استان قم گفت: در همين مدت 13 هزار و 450 نفر به اين مراكز 
مراجعه كرده و 17 هزار نفر به كارفرما معرفی شده اند.وی با اشاره به 
اشتغال به كار بيش از 8 هزار نفر در 9ماه گذشته توسط كاريابی ها 
ابراز داشت: نظارت دقيقی در امور كاريابی ها صورت می گيرد و اگر 

تخلفی گزارش شود، كاريابی منحل خواهد شد.

سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان  اعلام کرد؛

فعالیت دو هزار و 84 تعاونی در استان قم

استاندار نسبت به کاهش سطح سفره های آب زیرزمینی هشدار داد :

احتمال بروز فاجعه زیست محیطی در استان قم


